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Kjøreplan 

 
Lørdag 10. mars. 
09:00   Ankomst / registrering – kaffe og enkel bespisning 
10:00   Møtestart  
10:15   Kulturelt innslag  
            Åpningstale v/ leder i Oppland Arbeiderparti  

Minnetale  
            Hilsningstale  
            Konstituering 

• Godkjenning av innkallingen 

• Godkjenning av dagsorden 

• Godkjenning av forretningsorden 

• Styrets vedtak – fullmakter til årsmøtet 

• Valg av funksjonærer 
 

Beretning 2017 
 
Innledning om aktuelle organisatoriske saker 
Debatt organisatoriske saker 
 
Innkomne forslag organisatoriske saker 
Vedtekter 
Valg 
Innkomne forslag politiske saker – behandlingsmåte 

 
13:00   Lunsj 
13:45   Politisk innledning v/Jonas Gahr Støre 
14:30   Generell politisk debatt 
            Kaffepause 
            Debatten fortsetter 
18:00   Avslutning dag 1                                                 
20:00   Årsmøtemiddag 

 
Søndag 11. mars.  
Før kl. 09.00: utsjekking av rom 
09:00   Møtestart  
 Behandling innstilling fra redaksjonskomiteen organisatoriske saker   
 (Skjer vedtak lørdag utgår dette) 
 Behandling innstilling fra redaksjonskomiteen politiske saker 
10:30   Pause  
10.50 Innledninger/debatt 
 Arbeidslivspolitikk: Innleder: 
 Distrikt: Innleder Ordfører/medlem utvalg Espen Granberg Johnsen 
12.00 Lunsj 
12:45   Innledninger/debatt fortsetter 
 (Distrikt fortsetter) 

Immigrasjon: Innleder Stortingsrepresentant/utvalgsleder Masud Gharahkhani.  
14.30 Avslutning v/leder 

(Møter varer lenger dersom behandling av saker krever det) 
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Dagsorden 
 
Styrets innstilling: 
 
1. Åpning, konstituering. Herunder valg av redaksjonskomiteer. 
2. Beretning for foregående kalender år. 
3. Vedtektsendringer. 
4. Innledning og debatt om aktuelle organisatoriske og politiske spørsmål. 
5. Redaksjonskomiteens innstilling på innkomne forslag og saker fremmet i årsmøte. 
6. Valg. 
7. Avslutning 
 

Forretningsorden 
 
Styrets innstilling: 
 

1. Møtetiden er lørdag fra kl. 10.00 til kl. 18.00.  
Møtetiden søndag er fra kl. 09.00 til kl. 13.30, eller til sakslista er ferdig behandlet. 
 

2. Taletiden er gjennomgående 3 minutter for alle, utenom innledningsforedragene. 
Fylkesordfører, AUF-leder, en storingsrepresentant, Distriktssekretæren i LO har 5 
minutters taletid på sine innledningsforedrag. Ingen har rett til ordet mer enn to 
ganger til samme sak. Dirigenten har rett til å stille forslag om ytterligere begrensning 
av taletiden, og framsette forslag om strek ved de inntegnede talere. Til 
forretningsorden får ingen ordet mer enn en gang og taletiden er inntil 2 minutter. Det 
åpnes ikke for replikker. Talere skal tale fra hertil bestemt sted i lokalet. 

 
3. Det velges 2 dirigenter til å lede årsmøtets forhandlinger og 2 sekretærer til å føre 

protokollen. I protokollen innføres saker som behandles, alle forslag, vedtak, 
avstemninger ved vedtak og hvem som har ordet til saken.  
Alle forslag framlegges skriftlig til dirigentene undertegnet av forslagstiller.  
Etter at det er vedtatt å sette strek kan nye forslag ikke framsettes. 
Dersom noen krever det skal valgene foregå ved skriftlig avstemning. Andre 
avstemninger foregår ved håndsopprekning. 

 
4. Protokollen godkjennes av fylkespartistyret. 

 

Fullmakter 
 
Det vises til Oppland Ap’s vedtekter §§ 3.2, 3.3 og 3.12, samt Arbeiderpartiets vedtekter § 
13.9 (50/50-regelen). 3.12: Fullmaktene til årsmøtet godkjennes av styret. 
Årsmøtet består av 126 delegater fra kommunepartiene samt 9 fra AUF. 
 
Oppland Ap sine vedtekter § 3.3: «Fullmaktsfristen er 4 uker. For seint innkomne fullmakter 
skal avvises.» 
 
Øystre Slidre og Skjåk har levert fullmakt for én utsending mindre enn de kan møte med. 
 
Styrets vedtak: 

1. Innsendte fullmakter godkjennes. I alt 133 fullmakter. 
2. Styret forutsetter at kommunepartiene har sjekket at alle valgte representanter og 

vararepresentanter har gyldig kontingent.   
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Funksjonærer 
 
Styrets innstilling: 
 
Dirigenter:  Espen Granberg Johnsen Lillehammer 
   Guri Bråthen   Østre Toten     
    
Sekretærer:   Jan Torkehagen   Partikontoret 
   Hege Bogfjellmo  Lunner 
 
Redaksjonskomite politiske saker    
Leder:   Hans Odvar Høistad  Gausdal/styret 
Medlemmer:  Vidar Eltun   Vang 
   Mads Furu   Lillehammer 
   Gry Sletta   Lesja  
   Gry Haugsbakken  Gran 
   Rigmor Aasrud  Stortingsbenken/Gran   
   Anne-Marte Kolbjørnshus Fylkestingsgruppa/Nordre Land 
   Iver Erling Støen  LO/Gjøvik 
   Ingrid Tønseth Myhr  AUF/Vestre Toten 
 
Redaksjonskomite organisatoriske saker 
Leder:    Hilde Holtesmo  Styret/Sør-Fron    
Medlemmer:   Stian Olafsen   Vestre Toten  
   Bente Lindahl   Sør-Aurdal  

Knut Arne Vassdokken  Lillehammer 
Lars Henrik Rytter Øberg AUF    

 
Tellekorps 
Leder:     Bjug Ringstad   Gjøvik  
Medlemmer:   Håvard Halvorsen  Nord-Aurdal     
   Mari Nerjordet   Gausdal 
   Anne Hagenborg  Søndre Land 
   Nils Erik Mossing  Lunner 
            
Innregistrering  
Velges av styret og forestår innregistrering av årsmøtedeltakerne.  
Leder  Anne-Marte Kolbjørnshus  Styret/Nordre Land 
Medlem Steinar Tronhus   Styret/Lesja    
Medlem Astrid Bergum Topp   Partikontoret 
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Innkomne forslag – Politiske saker 
 

Klima/Miljø 

 

Forslag nr. 1 
Lillehammer Arbeiderparti. 
Bruk og utvikling av lokalprodusert biogass.  
 

Forslag. 
Oppland Arbeiderparti skal jobbe for at lokalprodusert biogass utvikles og anvendes lokalt. 
Biogass produsert av avfall er et avansert biodrivstoff med høy bærekraft. Å lage et 
miljøvennlig drivstoff av avfall er god ressursutnyttelse, i tillegg til at det skaper lokale 
arbeidsplasser. 
 
Begrunnelse.  
Det produseres i dag biogass ved Mjøsanlegget på Lillehammer. Biogass anses av 

miljødirektoratet som et viktig klimatiltak for å nå målet om at Norge skal omstille seg til et 

lavutslippssamfunn i 2050. I dag står landbruket for 1/3 av utslippet i Oppland, mens 

transport står for noe mere. Bruk av biogass kan redusere begge disse. Ved å bruke 

innkjøpsreglementet ved anbud for offentlig transport kan en være med å skape et marked 

for produksjon, infrastruktur og distribusjon av biogass og biogjødsel. Etterspørsel skaper et 

større marked. Produksjon av biogass gir også biogjødsel. Satsing på biogass berører i så 

måte flere sektorer, herunder transport, landbruk og avfall. Dermed vil oppbygging av 

verdikjeder for biogass og biogjødsel gi positive virkninger for regional verdiskaping og 

sysselsetting. I produksjonen av biogass blir husdyrgjødsla foredlet. Ved å bruke 

husdyrgjødsel i biogassproduksjon hindrer en utslipp av klimagassen metan. Gjødseleffekten 

av biogjødsel øker ved at næringen blir mer tilgjengelig og raskere tatt opp av plantene. Bruk 

av kunstgjødsel kan reduseres, en bygger god jord og lagrer karbon på naturlig vis. Ved å 

øke markedet for biogass og dermed etablere en fyllestasjon som kan bidra til å gi et reelt 

alternativ i andre sektorer til kutte utslipp innen for andre områder. Som for eksempel 

anleggsvirksomhet, privat næringslivslik og landbruksmaskiner. 

 

Styrets merknad.  

Forslaget er i samsvar med årsmøtevedtak i 2017, men biogass er ikke spesielt nevnt. 

 

Styrets innstilling.  

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 2 

AUF i Oppland. 

Petroleumsvirksomhet i LoVeSe.  

 

Forslag. 
Det skal ikke konsekvensutredes i feltene Nordland 6, Nordland 7 og Troms 2. 
 
Begrunnelse. 
Oljeboring i Lofoten, Vesterålen og Senja vil føre til naturinngrep i et av verdens mest 
sårbare havområder. Å sette i gang oljeboring vil true naturmangfoldet og fiskeriene i 
området. Vi mener at de langsiktige fiskeressursene skal veie tyngre enn de kortsiktige 
ønskene til Oljeindustrien. Et for stort fokus på petroleum står i direkte konflikt med satsning 
på eksisterende næringer og fornybar energi i nord. I denne landsdelen finnes det mange 
fremtidsretta næringer som kan bestå langt inn i framtida og skape tusenvis av lønnsomme 
arbeidsplasser som vi heller burde satse på. Oljeboring er ikke forenlig med Norges 
internasjonale klimaforpliktelser. Det er viktig at Norge fører en politikk som støtter opp om 
klimaforliket og Parisavtalen. I møte både med de internasjonale klimamålsetningene, og 
usikkerheten i markedet, må Norge øke takten i overgangen til det grønne skiftet. 
Arbeiderpartiet kan ikke være partiet som går i front for store naturinngrep i sårbare områder. 
Konsekvensutredning er ikke kunnskapsinnhenting, det er å starte prosessen med åpning av 
oljefelt. Vi har brukt flere millioner kroner på forvaltningsplaner og kunnskapsinnhentinger i 
området. En konsekvensutredning er bare startskuddet for åpning i et område. 
 
Styrets merknad. 

Styret viser til årsmøtevedtak og landsmøtevedtak i 2017. 

 

Styrets innstilling.  

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 3 

AUF i Oppland. 

Veien mot fornybarsamfunnet. 

 

Forslag. 
Vi må avslutte alle særordninger for oljeindustrien hvor felleskapet tar kostnaden for å lete 
etter å åpne nye oljefelt. I tillegg skal vi avskaffe leterefusjonsordningen, redusere 
friinntekten og følgende vri skattefordelene over til grønne næringer. 
Begrunnelse. 
Forbrenningen av fossil energi er en hovedårsak til menneskeskapte klimaendringer. Norge 
slipper per i dag ut nesten dobbelt så mye klimagasser per innbygger sammenlignet med 
gjennomsnittet i verden og regner man med utslippene fra norsk petroleumseksport tidobles 
dette tallet. Den norske petroleumsindustrien har i dag flere svært gunstige ordninger i 
forbindelse med leting og utbygging av nye felt, for eksempel leterefusjonsordningen og 
unike regnskapsregler. Gjennom disse særordningene overføres risikoen fra oljeselskapene 
til fellesskapet ved åpning av nye oljefelt. Leterefusjonsordningen har historisk bidratt sterkt 
til fremveksten av mindre oljeselskaper, som ofte bygger ut mindre felt. Selskapene har ofte 
høyere kostnader og produksjonen deres medfører et større klimafotavtrykk. Ordningen 
bidrar til at prosjekter som ellers ville vært for risikable blir utbygd, noe som medfører at 
fellesskapets penger kan gå tapt. I en tid med usikkerhet tilknyttet oljepris og en verden som 
beveger seg mot en fremtid uten fossile energikilder, er lønnsomheten i nye felt langt mer 
usikker enn for få år siden og vi må derfor tilpasse oss den verden vi lever i. Vi kan ikke 
bruke fellesskapets midler på oljefelt som mest sannsynlig ikke vil bli lønnsomme. Heller enn 
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å favorisere oljeselskaper, må vi investere i fornybar energi som kan gi arbeidsplasser og 
inntekter inn i fornybarsamfunnet.  
 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 4 

AUF i Oppland. 

Miljøsertifisering av offentlige videregående skoler. 

 

Forslag. 

Skape regelverk som sikrer at alle offentlige videregående skoler skal miljøsertifiseres. At 

miljøsertifisering på sikt også skal bli påbudt ved alle kommunale grunnskoler 

 

Begrunnelse. 

Pr i dag finnes ingen regelverk som sier at offentlige skoler i Norge skal miljøsertifiseres. En 

miljøsertifisering går ut på at den aktuelle bedriften/instansen tar ulike grep for å bli mer 

miljøvennlig i langsiktig drift og kortsiktig bruk. For offentlige skoler har vi i hovedsak to ulike 

sertifiseringer: grønt flagg og miljøfyrtårn. Ved å bli godkjent som enten miljøfyrtårn eller 

grønt flagg får man en plakett som sier at bygget er miljøsertifisert. I et samfunn hvor 

miljøhensyn aldri har vært viktigere vil miljøsertifisering være viktig ikke bare for å gjøre 

bedrifter og offentlige instanser mer miljøvennlig, men det vil også sende signal ut til 

samfunnet. 

 

Styrets merknad. 

8 videregående skoler av 10 i Oppland er per i dag miljøsertifisert som Miljøfyrtårn. Det 

gjenstår noen skoler og avdelinger som det jobbes konkret med å få sertifisert. Fylkestinget 

har vedtatt å utrede muligheten for, og konsekvensene av å arbeide for at alle virksomhetene 

til fylkeskommunen skal være miljøsertifisert etter ISO 14001 innen 2019. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Arbeid 

 

Forslag nr. 5 

Styret. 
Arbeid til alle. 
 
Forslag. 
Oppland Arbeiderparti vil at kommuner skal ta større ansvar for å inkludere ungdom til 
arbeid. I arbeiderpartistyrte kommuner skal inkludering av ungdom som står utenfor 
arbeidslivet være en hovedmålsetting for våre ordførere.  
 

Begrunnelse. 
Andelen nordmenn i arbeid fortsetter å falle. Aller verst er tallene for ungdom i tjueårene. 
Ofte havner de på en helserelatert ytelse. 
De siste årene har det blitt opprettet en rekke nye tiltaksplasser; lærlingtilskuddet er økt, det 
er opprettet ungdomsteam hos Nav og innført aktivitetsplikt. Likevel går trenden i gal retning, 
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også i Oppland. Dette er en ungdomsgruppe som krever mye individuell støtte for å komme 
ut i varig, ordinært arbeid. Kostnaden er derimot større ved å la en ungdom bli stående 
utenfor arbeidslivet.  
En ungdom utenfor arbeid hele livet koster 12 millioner. 
10 000 utenfor arbeid koster samfunnet 120 milliarder.  
Næringslivet har en sterkere tradisjon på å inkludere til ordinært arbeid, enn det det offentlige 
hittil har gjort. Her har stat, fylkeskommuner og kommuner et potensiale. Samtidig som det 
også er et samfunnsansvar. 
Demografi og fremskrevne tall viser også at det vil bli mangel på arbeidskraft i vår region i 
årene fremover. Ved å inkludere ungdom inn i ordinært arbeid vil det gi mulighet for å styrke 
rekruttering og hente ut arbeidsreserven som finnes i gruppen. En utfordring kan bli en 
ressurs.  
For den enkelte ungdom handler dette om muligheten til et anstendig arbeidsliv. Det må 
Arbeiderpartiet ta ansvar for. 
 

Styrets innstilling. 

Forslaget vedtas. 

 
Forslag nr. 6 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Et mer seriøst arbeidsliv. 

 
Forslag. 
Stortinget må få på plass nytt regelverk som kan hindre sosial dumping og bruk av ulovlig 
arbeidskraft. Dette arbeidet må gjøres i tett samhandling med alle partene i arbeidslivet 
 
Begrunnelse.  
Etter EU-utvidelsene i 2004 og 2007 har antallet arbeidsinnvandrere  til Norge vært i sterk 
vekst. I tillegg har det dukket opp aktører i norsk arbeidsliv som bryter lov- og regelverk. Vi 
har sett flere eksempler på tilfeller av svart økonomi, bruk av ulovlig arbeidskraft og aktører 
som bedriver sosial dumping. Situasjonen er bekymringsfull og det må derfor på plass 
tydeligere regler og forskrifter som regulerer dette. 
De aktørene som driver lovlig og følger det norske regelverket har ikke mulighet til å 
konkurrere. Konkurranse er positivt, men det må skjer på like vilkår. 
 
De norske fagforeningene har bygd opp gode ordninger opp gjennom årene. Nå er disse 
ordningene truet. Det gjør at den norske velferdsmodellen undergraves og det kan også gå 
utover arbeidsplasser hele landet. 
  
Styrets merknad. 

Arbeiderpartiet foreslo seinest våren 2017 31 forslag mot sosial dumping, hvorav ett fikk 

flertall i Stortinget. Det er også lagt fram nye forslag nå i januar bl.a. for å styrke 

Arbeidstilsynet. Kommuner og fylkeskommuner har en viktig rolle i å vedta regler for anbud i 

sin kommune (F.eks. Oslo modellen) og sørge for at dette følges opp i forbindelse med kjøp 

av varer og tjenester. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 7 

Lillehammer Arbeiderparti.  

Tidlig innsats også for arbeidsledige. 

 

Forslag. 

Arbeidsledige må få tettere oppfølgning etter et halvt år som ledigmeldt. 

 

Begrunnelse.  

Når man registrere seg som arbeidsledig så gjør NAV vurdering av den enkelte ledige sine 

muligheter på arbeidsmarkedet. De aller fleste ledige får vedtak om at man har mulighet til å 

komme seg i jobb gjennom enge innsats og kortere aktiviteter og bistand fra NAV. Etter tre 

måneder blir ledige pålagt deltakelse i jobbklubb. Dette handler ofte om å søke på ulike 

nettsider etter ledige jobber og skrive søknader. Først etter 1,5 år som ledig blir det tettere 

oppfølging fra NAV, da gjerne satt ut til ulike tjenestetilbydere, slik som for eksempel 

Oppfølgingsenheten Frisk. Her er det bistand og oppfølging tett, med hyppige møter. Bistand 

til blant annet å skrive søknader, utforming av CV, intervjuforberedelser og 

karriereveiledning. En slik tett oppfølging bør arbeidsledige få tidligere, og da helst etter et 

halvt år som arbeidsledig. Kommer en slik oppfølging i gang raskere vil det og være større 

sannsynlighet for at ledige kommer raskere tilbake i arbeid.  

 
Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget vedtas. 

 

Forslag nr. 8 

Sør-Fron Arbeiderparti . 

Hele stillinger – et mål for alle kommuner. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti mener at hele stillinger skal være et mål i alle kommuner, og ordførere 

i arbeiderpartistyrte kommuner forplikter seg til å utforme handlingsplaner som sikrer at det 

kun blir lyst ut hele stillinger i sin kommune.   

 

Begrunnelse. 

Mye innsats har vært gjort over tid for at hovedregelen skal være hele stillinger, uten at 

innstasen har gitt tilstrekkelig resultater. Oppland Arbeiderparti mener tiden nå er moden for 

å sette konkrete handlingsplaner ut i livet, slik at resultatoppnåelsen blir bedre. Det må bli 

slutt på at folk tilbys små stillinger.  Heltidskultur er kompetansekultur, og det vil øke kvalitet i 

tjenesten og for brukeren som mottar tjenester. For arbeidstaker handler dette om rett og 

mulighet til et anstendig arbeidsliv, og en forutsigbar hverdag.  

Arbeiderpartiet må være den politiske kraften som sørger for at målet om hele, fulle stillinger 

nås.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 
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Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

 

Kunnskap og skole. Barnehager. 

 

Forslag nr. 9 

Lillehammer Arbeiderparti. 

Rett til barnehageplass. 

 

Forslag. 
Alle barn over ett år skal ha rett til barnehageplass 
 
Begrunnelse.  
Barnehagen er en viktig fellesarena for læring, og en viktig del av opplæringsløpet. 
Barnehagen er også et viktig velferdsgode som sikrer stor deltakelse i yrkeslivet. 
I dag har de fleste kommuner full barnehagedekning etter lovens bokstav, men det betyr ikke 
at alle som ønsker barnehageplass har tilgang på dette. De fleste steder benyttes ett 
hovedopptak i året, og retten til barnehageplass er knyttet til når på året barnet er født.  
Dersom foreldre velger å flytte fra en kommune til en annen kan barnet risikere å miste 

barnehageplassen sin for en kortere eller lengre periode. 

Alle barn skal ha rett til barnehageplass fra den dagen det fyller ett år, og staten må 

fullfinansiere en reform som sikrer løpende opptak i alle kommuner.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 10 

Øyer Arbeiderparti.  

Løpende barnehageopptak. 

 

Forslag.  

Oppland Arbeiderparti skal arbeide aktivt for at kommunene legger til rette for mer enn et 

årlig opptak i barnehagetilbudet i kommunene.  

 

Begrunnelse.  

Dagens ordning med opptak som tar utgangspunkt i måneden barnet blir født, virker 

hemmende på mindre kommuner med få barnehageplasser, fordi det i mange tilfeller vil 

være umulig å få barnehageplass til barn utenom garantiordningen. Kombinasjon jobb og 

barnehageplass er i mange tilfeller en forutsetning for å sikre tilflytting til distriktene.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 11 

Øyer Arbeiderparti.  

Omlegging av finansieringen av private barnehager. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal arbeide for ny finansieringsmodell for private barnehager 

 

Begrunnelse. 

Dagens finansiering av private barnehager basert på regnskap for driften av kommunale 
barnehager, skaper en ubalanse. Denne ubalansen hemmer utviklingen av de kommunale 
barnehagene, da en krone økning i driftskostnader i kommunal barnehage, vil medføre 
direkte økt tilskudd til en privat barnehage. Det reises spørsmål til bruken av offentlige 
penger etter alle oppslagene om «barnehagebaronene» som gjør seg rike på private 
barnehager.  
 
Oppland Arbeiderparti må arbeide aktivt for at det utformes en ny finansieringsmodell for 

private barnehager som bedre ivaretar hensynet til utviklingen av de kommunale 

barnehagene.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 12 

AUF i Oppland. 

Privatisering av barnehagesektoren. 

 

Forslag. 

Innføre en lov som hindrer barnehageeiere å ta ut utbytte, samt ha strengere kontroll med 

hvordan barnehageeiere bruker datterselskaper for å omgå regelverket. Alle private 

barnehager skal tilslutte seg nasjonale tariffavtaler som regulerer de ansattes rettigheter. 

Kommunene skal si nei til ytterligere privatisering av offentlige barnehager. Endrer lovverket 

slik at private barnehager ikke fullfinansieres på samme måte som offentlige barnehager 

 

Begrunnelse. 

For å få til full barnehagedekning, var det i sin tid avgjørende å også ta i bruk private 

barnehager for å få opp tilbudet av barnehager raskt. Arbeiderpartiet innser at det i noen tid 

framover fortsatt vil finnes private barnehager, men ser mange problemer med den private 

driften slik den fungerer i dag. Vi sier derfor nei til ytterligere privatisering av offentlige 

barnehager, og vil ha en gradvis overtakelse av driften av private barnehager til det 

offentlige. I dag likebehandler staten private og offentlige barnehager økonomisk. Ved å 

likebehandle, overfinansierer man i realiteten de private barnehagene. Private barnehager 

velger oftere å ha en homogen gruppe barn i barnehagen, færre pedagoger per barn og 

tilslutter seg ikke nasjonale tariffavtaler. Arbeiderpartiet mener derfor at lovverket må 

strammes inn slik at man ikke overfinansieres. Det er lov å ta ut utbytte fra private 

barnehager og sjansen for dette øker når de private barnehagene sitter igjen med mer midler 

enn de offentlige. 
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Styrets merknad. 

Arbeiderpartiet vil ha et strengere regelverk for å  stoppe store profittuttak, la kommunene 

stille like krav til offentlige og private barnehager og legge bedre til rette for de ideelle 

barnehageaktørene. (Dato for behandling i Stortinget: 13.02.2018)  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 13 

AUF i Oppland. 

Privatisering av skolesektoren. 

 

Forslag. 

Hindre at skoleeiere skal kunne ta utbytte. Ha en enda strengere kontroll med hvordan 

skoleeierne bruker datterselskaper for å omgå regelverket. Reversere endringene i 

privatskoleloven. Mer midler til utdanningsdirektoratet. Gi strengere bøter til eiere som tar ut 

utbytte. Endre loven slik at det ikke kan gis statsstøtte til å starte opp livssynsbaserte og 

religiøse skoler. Kun gi skoler med pedagogisk alternativ til den offentlige skolen statsstøtte.  

 
Begrunnelse. 
Fellesskolen er kjernen i sosialdemokratiet. Ved at alle barn går på samme skole blir de kjent 

med mennesker med ulik bakgrunn og får respekt for og tillitt til hverandre. Fellesskolen er 

en mangfoldsskole, der alle får tilpasset opplæring, men er en del av fellesskapet. For oss i 

Arbeiderpartiet er det viktig at elever, uansett hvor de bor i landet skal ha en god skolegang. 

Ved at det offentlige driver skoler, sikrer man ressurser i hele landet, også der det ikke 

lønner seg å drive skole. Opprettelse av kommersielle privatskoler truer fellesskolen fordi 

ressurser fra skolesektoren flyttes fra de offentlige skolene til de private, som har som 

hovedmål å tjene penger. Historien har vist at privatskoler i Norge i all hovedsak har vært eid 

av store selskaper som har tatt ut utbytte, både gjennom å bryte loven og gjennom å 

opprette flere underselskaper og finne måter å omgå regelverket på. Vi i Arbeiderpartiet 

mener at alle elever har rett på en forutsigbar skolegang. Det er mange eksempler på 

privatskoler som legger ned og der elevene blir stående uten skoleplass slik at det offentlige 

plutselig må overta. Vi mener at ressursene som brukes på skole i Norge skal gå til å gi 

elevene kunnskap, ikke til rike investorer. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 14 

Styret. 

Skole. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal aktivt arbeide for mere fleksibilitet og større mangfold i skolen. 

Barn er ulike, vi må innrette skolen på en slik måte at denne ulikheten møtes med forståelse 

og tilpasset læringsmiljø, herunder praktisk og eller teoretisk.  
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Begrunnelse. 
Arbeiderpartiet skal sikre at alle skal ha like muligheter til å lære.   
Tidlig innsats er viktig, det samme er å sikre at alle elever lærer de grunnleggende lese-, 
skrive- og regneferdighetene tidlig.  
Når vi sier at vi skal et bygge et sterkere lag rundt den enkelte elev så må det bety at vi må 
bygge forskjellig lag og metode, basert på barns ulike behov, styrker og svakheter.  
Skolen har blitt for lik, vi måler aller barn på de samme indikatorene og etter det samme 
mønsteret. Barn er ikke like, og de lærer ikke likt. Da skal de heller ikke måles likt.  
Skolen må ha en større fleksibilitet og et større mangfold i måten å møte den enkelte elev 
på. Det må være rom for å lære på ulikt vis.  
 
Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
 
Forslag nr. 15 
Gjøvik Arbeiderparti. 
6-års reform. 
 
Forslag. 
Gjøvik Arbeiderparti vil ha fokus på å øke innslaget av læring gjennom lek for første klasse i 
egen kommune. I tillegg oppfordres Oppland Arbeiderparti til å sette søkelys på temaet, med 
mål om å ta dette opp som egen sak på kommende landsmøte i Arbeiderpartiet 
 
Begrunnelse.  
Det positive med 6-årsreformen er at den har bidratt til å avvikle barnehagekøen. Men 
prisen har vært høy. Forutsetningen for 6-årsreformen var at barnehagepedagogikken 
skulle følge 6-åringene inn i skolen, etter kort tid ble tilbudet til forveksling det samme 
som 7-åringene hadde tidligere. 6-åringenehar blitt presset inn i et system basert på 
skolens premisser med fokus på skolefag, testing og prestasjoner. Selvsagt skal barn 
lære og utvikle seg, men dette må skje på barnets premisser. Vi vet at barn lærer 
gjennom lek. Vi vet at for 6-åringer flest er det vanskelig å sitte stille – de er rett og slett 
ikke «programmert» for lang tids stillesitting. Men på grunn av systemets krav og mål blir 
barna tatt ut av leken og opp på skolebenken. Dette til tross for at premisset i 1997 var at 
det første året skulle være basert på og preget av læring gjennom lek. Professor Peder 
Haug har sagt følgende: «Internasjonal forskning har vist at hvis man utsetter barn for 
tidlig for strukturert læringspress og voksenstyrte systemer, så vil det ikke fungere så 
godt for mange. Dette ser ut til særlig å ramme gutter, som modnes senere enn jenter 
både fysisk, sosialt og intellektuelt, samt de barna som er født sent på året. De yngste 
førsteklassingene er bare fem år og sju måneder når de begynner på skolen». Andre 
forskere uttaler tilsvarende. 
 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 16 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Boliger for studenter. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti ønsker en satsing på boliger for studenter i vdg skole. Det bør utredes 

nye samarbeidsmodeller der fylkeskommunen kan samarbeide med vertskommuner og 

private utbyggere for å få gode og trygge boforhold i nærheten av de vdg skolene.  

 

Begrunnelse. 

Mange elever på de videregående skolene har så lang reiseavstand at de må bo på hybel. 

Tidligere var det vanlig med internat ved noen av de vdg skolene, men de fleste av disse er 

avviklet. Ved noen skoler, eks Vinstra vdg skule, er det et stort behov for studenthybler. 

Mellom 50 og 60 elever bor på hybel. Nord-Fron kommune har gjennom prosjektet Vinstra 

2046 lansert ideen om å bygge boliger for flere grupper, bl. studenter, i området rundt den 

videregående skolen. Oppland Arbeiderparti er positiv til å se på en løsning der 

fylkeskommunen og vertskommunen (Nord-Fron) samarbeider om å legge til rette for 

botilbud for de videregående slevene. 

 
Styrets merknad. 

Oppland Fylkesting vedtok i februar 2018 å ikke bygge flere internat enn det eksisterende på 

Lena-Valle vgs. ut i fra de behovene som er dokumentert. Skolene oppgir at de i liten grad 

mottar henvendelser fra elever og foresatte som ønsker bistand til å skaffe hybel. Skolene 

oppgir også at de har inntrykk av at de elevene som ønsker hybel, får seg dette. Dersom det 

blir endringer i skolestruktur bør saken vurderes på nytt sett i den sammenhengen. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 17 

Sør Fron Arbeiderparti. 

Innfør gratis skolemåltid i grunnskolen. 

 

Forslag. 

Innfør gratis skolemåltid i grunnskolen. 

 

Begrunnelse. 

Oppland Arbeiderparti ser at flere kommuner har innført - og vil innføre gratis skolemåltid i 

grunnskolen. Dette er meget bra! Men Oppland Arbeiderparti ser også at dette er et 

økonomisk spørsmål for den enkelte kommune. Enkelte kommuner har muligheter til å 

igangsette et gratis måltid i skolen mens andre ikke på grunn av den økonomiske 

situasjonen. Vårt motto i Arbeiderpartiet er at alle skal med men i denne sammenheng 

utelater vi det. Oppland Arbeiderparti mener det nå er på tide at Arbeiderpartiet tar saken og 

fremmer et nasjonalt opplegg der alle kommuner kan innføre et gratis skolemåltid i 

grunnskolen, med statlige øremerkede midler. Dette vil gi den enkelte skole og elever like 

muligheter, og ikke ulikheter som det er per i dag.  

 
  



17 
 

Styrets merknad. 

Styret viser Arbeiderpartiets politikk: 

Mat i skolen har både ernæringsmessige og sosiale fordeler. I tillegg ser det ut til å ha positiv 

effekt for læring. Forskningsmiljøer innen sosial ulikhet peker også på at mat i skolen vil 

være et viktig bidrag mot sosiale forskjeller i helse. 

Arbeiderpartiet mener at en skolematordning som favner alle norske barn vil ha stor 
samfunnsmessig nytte. Mange skoler har innført dette allerede.  
Vi ser for oss et enkelt måltid som tilbys elevene i løpet av skoledagen, i skolens egen regi 
eller i samarbeid med andre. Måltidet vil finansieres som et spleiselag mellom staten, 
kommuner og frivillige betalingsordninger for foresatte. Skjermingsordninger skal etableres.  
Det må være stor grad av frihet for kommunene og skolene til å innrette et tilbud om 
skolemat på en måte som passer hver enkelt skole.  
Om det skal skje før skoledagen eller i løpet av skoledagen må også være opp til den 
enkelte skole eller skoleeier. Det kan være ulike behov, og forholdene kjennes best lokalt. 
 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 18 

AUF i Oppland. 

Flere sykepleiere. 

 

Forslag. 

At det skal opprettes flere studieplasser for sykepleierutdanningen. Sikre relevante og 

kvalitetssikre praksisplasser for alle sykepleierstudenter. Se på muligheten for å endre 

praksisordningen i sykepleierutdanningen. Sette større fokus på anatomi, fysiologi og 

sykdomslære i sykepleierutdanningen, da dette er grunnmuren for å kunne gi riktig og god 

behandling til alle pasienter. 

 
Begrunnelse. 
Spesialisthelsetjenesten har vist tegn på store problemer tilknyttet ferieavvikling, i tillegg til at 
det har vært mangel på spesialsykepleiere som er en sentral gruppe for å holde aktiviteten 
oppe i sykehusene. Problemet er ikke lengre at ungdom ikke vil jobbe i helsesektoren, tvert 
imot. Med tiden har sykepleierutdanningen vekket mer interesse - rekordmange søker seg 
inn på denne utdanningen. Det er flott, problemet er at snittet for å komme inn har økt 
betraktelig og studieplassene er det for få av. Når vi vet at sykepleiere og helsefagarbeidere 
generelt er noe som trengs, så er det et problem at ventelistene er rekordlange og mange 
ikke får studieplass. Utdanningskapasiteten for sykepleiere må styrkes. Det er flere årsaker 
til mangelen på sykepleiere – flere sykepleiere jobber deltid, det etableres stadig nye 
tjenester for å ta seg av økte omsorgsbehov og mange sykepleiere forlater yrket. Én av fem 
sykepleiere jobber ikke lenger i helsetjenesten ti år etter utdanning. Arbeiderpartiet er opptatt 
av en styrket helsesektor, vi vil at pasientene skal få ordentlig hjelp og at de ansatte ikke skal 
slite seg ut. For at de ansatte skal kunne utføre arbeidet ordentlig, samtidig som alle 
pasienter får hjelp – er det nødvendig at vi legger til rette for at flere får utdanne seg til helse- 
og omsorgsyrker. 
 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 19 

AUF i Oppland. 

Spesialpedagoger i grunnskolen. 

 

Forslag. 

Det skal være et krav om spesialpedagoger i grunnskolen i hele landet. 

 

Begrunnelse. 

Et nytt forslag for rammeplan til ny femårig grunnskolelærerutdanning legger ikke til rette for 

spesialpedagogikk som fag i utdanningen for fremtidige lærere. Lærerstudenter vil kunne 

miste muligheten til å fordype seg i spesialpedagogikk, en kompetanse skolen etterspør – nå 

mer enn noen gang. I dag har noen ungdomsskoler i fylket spesialpedagoger, men det 

varierer fra kommune til kommune. Dette er urettferdig for elevene, AUF mener at alle 

barneskoler og ungdomsskoler skal ha spesialpedagoger tilgjengelig. Spesialpedagogikk 

handler om å skape gode betingelser for læring, vekst og utvikling for barn og unge med 

særskilte hjelpebehov. Hvis en barneskole ikke har spesialpedagoger, vil dette ramme de 

svakeste elevene. De som allerede sliter med fag vil derfor bli hengende etter og falle 

utenfor. 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Det er et stadig økende behov for spesialpedagoger og 

med tidlig innsats vil det gi personlig og økonomisk vinst. Lærere står bedre rustet om de har 

spesialpedagoger på skolene. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Helse og omsorg 

 

Forslag nr. 20 

Sel Arbeiderparti. 

Flere spesialister i helsefag må styres til distriktskommuner. 

 

Forslag. 

Det er stadig vanskeligere å rekruttere spesialister i somatikk, psykiatri og tannhelse til 

stillinger i distriktskommuner. Delvis skyldes dette at det utdannes for få spesialister. Men 

hovedårsaken er at spesialistene selv foretrekker å arbeide i spesialisthelsetjenesten og/eller 

etablere seg i de mest folkerike regionene. Oppland Ap må kreve at det i sterkere grad enn i 

dag brukes insentiver og politisk styring for at hele landet skal få tilgang på spesialister.  

 
Begrunnelse. 
Mangelen eller fraværet av en geografisk fordeling av spesialister inne helse/tannhelse er 
bekymringsfull. Lik rett til helsehjelp og en mest mulig likeverdig tilgang til helsetjenester er et 
grunnleggende prinsipp i Norge og i Arbeiderpartiets politikk. Vi kan derfor ikke sitte rolig og 
betrakte at tilbud blir dårligere eller at skjevheter ikke blir tatt tak i. 
 
I dag må barn og ungdom i Nord- og Midt-Gudbrandsdalen med behov for tannregulering 
reise til Lillehammer, Hamar eller Gjøvik. Behandlinger på 5-10 minutter krever en dags 
reise/fravær, ofte også for en av foreldrene. 
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Til tross for flere utlysninger er det ikke søkere på psykolog-stillinger. 
Det er nok pasientgrunnlag i Nord- og Midt-Gudbrandsdalen til egen øyelege, hudlege eller 
audiolog (hørsel). Men det regionale helseforetaket velger ikke å styre avtalespesialister til 
Gudbrandsdalen. I stedet «klumper» de seg i Mjøs-området. 
 
Som del av utviklinga av det lokalmedisinske tilbudet i Valdres, på Hadeland og i Nord-
Gudbrandsdalen må det etableres nye hjemler for avtalespesialister og psykologer. 
 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonene i forslaget. Det må lages gode samarbeidsmodeller mellom 

primær- og spesialisthelsetjenesten, oppgavefordeling mellom nivåene må vektlegges i 

fremtidige planer.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomite for politiske saker.  

 

Forslag nr. 21 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Rekruttering helsepersonell. 

 

Forslag. 

Arbeiderpartiet vil utrede ulike støtteordninger som skal sikre fagpersonell innen helse i hele 

landet. 

 

Begrunnelse. 

En av de største utfordringene i framtida innen helse- og omsorg handler om å sikre 

fagpersonell i hele landet. Mange nyutdannede velger i dag de store byene og 

spesialisthelsetjenesten. Det er en stor utfordring spesielt for kommuner i distrikta. 

Arbeiderpartiet vil derfor utrede ulike modeller for hvordan kommuner i distrikta kan 

konkurrere om fagpersonell innen helse. Egne støttemodeller for distriktskommunene kan 

være et alternativ. 

 
Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Forslaget bør sees i sammenheng med forslaget om å 

øke antall hele stillinger i helsesektoren for økt rekruttering og økt kvalitet.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomite for politiske saker. 

 

Forslag 22 

Vestre Toten Arbeiderparti 

Bevar sentralsykehusfunksjonene på Reinsvoll sykehus 

 

Forslag 

Bevar sentralsykehusfunksjonene på Reinsvoll sykehus 
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Styrets merknad. 

Styret viser til årsmøteuttalelsen fra 2017 gitt i forbindelse med høringen på 

idéfaserapporten. Oppland Arbeiderparti vil ta stilling til den helhetlige sykehusstrukturen i 

forbindelse med konseptvalgutredningen. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget avvises. 

 

Forslag nr. 23 

Gran Arbeiderparti. 

Helhetlig omsorg ved livets slutt. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti vil arbeide for at det i første omgang etableres et Hospice-tilbud i 

Oppland og samtidig for at satsingen på hospice forsterkes i Arbeiderpartiet.     

 

Begrunnelse. 

Helsevesenets fokus på å gjøre folk friske har indirekte medført at omsorgen for de som ikke 

kan bli friske over lang tid har hatt for lite fokus. Erkjennelsen av og satsingen på dette er 

økende, men fortsatt er tilbudet generelt for dårlig. Det er i stor grad avhengig av hvor i 

landet du bor hvilket tilbud som tilbys døende pasienter og deres pårørende.  

 

Hospice er et meget godt, høyt verdsatt og helhetlig tilbud for mennesker som ikke kan bli 

friske. Hospice-bevegelsen er kjennetegnet av tverrfaglighet i fruktbart samarbeid med 

frivillighet. Deres filosofi er å hjelpe hele mennesket, ikke bare sykdommen. I tillegg til pleie 

og smertelindring fokuseres det på livskvalitet også i livets siste fase. Familie og nære 

relasjoner er en viktig del av dette. Hospice tilbyr i dag både heldøgnsopphold over noen 

uker, dagtilbud og hjemmehospice, men det er langt mellom tilbudene. I innlandet er det et 

tilbud på Hamar, underlagt Lovisenberg diakonale sykehus, og et tilbud på Hønefoss.  

 

Hospice er et viktig supplement til det tradisjonell offentlige helsetilbudet og kan bidra med 

rådgivning og kompetanseheving til sykehus, sykehjem og hjemmebasert omsorg.  En 

kostnadsvurdering utført av Oslo Economics viser også at hospice er kostnadsmessig 

gunstig sammenliknet med sykehusbehandling og eksisterende kommunalt tilbud. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomite for politiske saker. 

 

Forslag nr. 24 

AUF i Oppland. 

Brukertesting av rusmidler. 

 

Forslag. 

At det blir tilrettelagt for brukertesting av rusmidler, med hensikt å forhindre 

dødsfall. 
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Begrunnelse. 

Norsk ruskultur har i lang tid holdt et svært lavt kunnskapsnivå, samtidig som vi ser noen 

urovekkende tall. I 2011 døde tolv nordmenn av PMMA-overdoser, et stoff som minner om 

amfetamin, men som er mye farligere. Ingen andre land i Europa eller USA har rapportert om 

så mange dødsfall av dette stoffet. Den restriktive ruspolitikken har ført til farlige holdninger 

innenfor de sosialt utstøtte brukergruppene. Metoder som kan gi rusbrukere informasjon om 

hva de inntar, er ukjente for de fleste. For eksempel kunne enkle tester avslørt at stoffet 

PMMA-ofrene hadde kjøpt ikke var tradisjonelt amfetamin. Med en enkel fargeprøve kan 

brukere skille enkelte typer rusmidler fra hverandre, noe som kan være nyttig hvis en frykter 

at en har kjøpt feil rusmiddel. Brukertesting er ikke en form for snik-legalisering, men vil 

fungere som et skadereduserende tiltak på linje med sprøyteutdeling og føre oss nærmere 

en ansvarlig ruspolitikk som legger til rette for spredning av informasjon som kan begrense 

skader og død. 

  

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomite for politiske saker. 

 

Forslag nr. 25 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Tannhelse. 

 

Forslag. 

Årsmøtet i Østre Toten Arbeiderparti, 2. februar 2017 ber Oppland Arbeiderparti ta initiativ til 

at tannhelse blir integrert i helsetilbudet til befolkingen i Norge – nå! 

 

Begrunnelse. 

Menneskets tenner er del av kroppen på lik linje med lunger, hjertet, lemmer med mer jfr. 

landsmøtevedtakene fra 2009, 2011 og 2013 om. Det er uakseptabelt at tannpleie ennå ikke 

er innarbeidet i helsetilbudet. 

 

Styrets merknad. 

Det brukes ca. Kr. 5 mrd. kroner årlig på tannhelse. Konsekvens av full dekning vil være 

kostnad Kr 12. mrd. årlig. Stadig flere grupper kommer inn under ordninger med 

tannbehandling. Styret mener at en bør åpne for nye grupper/diagnoser som skal komme inn 

under tannbehandling som dekkes av det offentlige. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomite for politiske saker. 
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Forslag nr. 26 

AUF i Oppland. 

Styrket eldreomsorg - ungdom i arbeid. 

 

Forslag.  

Utføre et prøveprosjekt der ungdom kan bidra til å øke aktivitetsnivået i eldreomsorgen. 

 

Begrunnelse.  

Våre eldre fortjener en verdig eldreomsorg. Det er mye som er bra i dag, samtidig som mye 

kan forbedres. I flere kommuner sliter ulike omsorgsboliger og sykehjem med for liten 

bemanning samtidig som det er mye som skal bli gjort. Det er nødvendig med flere ansatte 

og flere på vakt for at de eldre skal få den omsorgen og hjelpen de fortjener. Mange unge vil 

jobbe i eldreomsorgen, likevel er det ofte et krav at de som ansettes har erfaring eller er 

sykepleierstudenter. I mange kommuner er det et strengt regelverk som fører til at ufaglært 

ungdom sjeldent får arbeid i eldreomsorgen, samtidig som vi ser et behov for flere ansatte. Vi 

vil at våre eldre skal få god hjelp og at de ansatte ikke skal slites ut. For at dette skal unngås 

må det ansattes flere og ungdom må få arbeid. Ungdom vil i arbeid – en endring må til. 

Aktivitet i eldreomsorgen er ofte nedprioritert og ikke godt nok tilrettelagt for. Ungdom kan 

være en ressurs ved å gå turer med dem og å være en samtalepartner. Slik det er i dag har 

ikke de ansatte tid til dette og det blir nedprioritert. Vi vil styrke eldreomsorgen ytterligere ved 

å legge til rette for at det kan utvikles et prøveprosjekt der ungdom får muligheten til å for 

eksempel gå turer med de eldre. Slik vil vi slå to fluer i en smekk – ungdom får arbeide og de 

eldre får økt livskvalitet.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget, samt at forslaget bør sees i sammenheng med forslaget 

om økt innsats for inkludering av ungdom som står utenfor arbeid.  

Styret mener dog at det er viktig å påpeke at eventuelle prøveprosjekter bør føre frem til 

kvalifisering og/eller ordinært arbeid.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomite for politiske saker. 

 

 

Distrikt 

 

Forslag nr. 27 

Sør-Aurdal Arbeiderparti. 

Fiber til alle. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti krever at det avsettes 1 milliard kroner til fiberutbygging i Norge hvert 

år og at alle husstander i Innlandet har fått fiber innen 5 år. 
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Begrunnelse.  

For å kunne delta i det digitale Norge må alle husstander ha fiber. Undervisningen i 

grunnskolen,  videregående skole, høyskoler og offentlige tjenester flyttes over til digitale 

riksveier på nett. De som ikke har fiber faller utenfor, og får ikke ta del i det digitale Norge. 

 

Oppland Arbeiderparti mener at alle må få ta del i det digitale Norge og at de digitale 

klasseskillene som er blitt skapt mellom de som har fiber og de som ikke har tilgang må 

fjernes. 

 

Fiber må ut til alle innbyggere i Innlandet. Utbygging av digitale riksveier er like viktig som 

veiutbygging og sikrer vekst, utvikling og bosetting. 

 

Styrets merknad. 

I Arbeiderpartiet`s forslag til prioriteringer i NTP 2018 – 2029 ligger det inne 500 mill. årlig til 

statlig medfinansiering av fiberutbygging. Styret mener dette må være vårt standpunkt. I 

Statsbudsjettet for 2018 foreslo Regjeringen Kr. 130 mill. Styret støtter intensjonen og 

argumentasjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 28 

Lillehammer Arbeiderparti. 

Et samlet Oppland i Innlandet. 

 

Forslag. 

Innlandet blir av Norges største fylker; stort i omfang, folkerikt og rikt på naturressurser. Vi 

skal jobbe for at Innlandet også blir en politisk maktfaktor. For at vi skal lykkes med å ta ut 

Innlandets store potensial er det viktig at alle de 48 kommunene i det gamle Hedmark og 

Oppland står samlet og sammen bygger det nye Innlandet.   

 

Begrunnelse. 

Den pålagte regionreformen har ført til at mange kommuner rundt om i landet har vurdert sin 

egen fylkestilknytning og nytten av å være med i det nye regionsamarbeidet. I våre fylker er 

det særlig kommunene sør i Hedmark og sør i Oppland som har vurdert sin tilknytning til det 

nye Innlandet. 

Det er kommunene selv som må avgjøre sin fremtidige tilhørighet, men for det nye Innlandet 

vil det være en styrke at alle blir med. Det nye Innlandet fylke vil bli en drivkraft i det grønne 

skiftet, og dersom vi står sammen, vil vi utgjøre en betydelig maktfaktor nasjonalt som vil 

åpne nye muligheter for hele befolkningen. De 22 kommunene som i dag utgjør Hedmark vil 

alle bli en del av det nye Innlandet. Det er Oppland Arbeiderpartis mening at alle de 26 

kommunene innenfor dagens fylkesgrenser vil være tjent med å stå sammen og utnytte 

hverandres styrker når et nytt fylke skal bygges. 
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Styrets merknad. 

Styret støtter forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 29 

Øyer Arbeiderparti.  

Innlandshovedstad. 

 

Forslag. 

Vi trenger ingen Innlandshovedstad. Mjøsbyen- bestående av alle de tre byene med omland 

vil være drivkraften som tar hensyn til at alle de tre byene har sine fortrinn.   

 

Begrunnelse. 

Det er en samlet Mjøsby som vil være en drivkraft i Innlandet. Vi mener at en strid om en 

eventuell Innlandshovedstad vil skape vondt blod og stikke kjepper i hjulene for arbeidet som 

nå er på gang med å utvikle Mjøsbyen. Samarbeid og samhandling vil utvikle Innlandet, splid 

og hersk fører til det motsatte.   

 

Hamar ypper seg og hevder at de er Innenlandshovedstaden.  Vi vil bestride deres påstand, 

da det må være der Fylkesmannen har sete på Lillehammer som i tilfelle må være 

hovedstaden. Fylkesmannen er statens representant i fylket og har ansvar for å følge opp 

vedtak, mål og retningslinjer fra Stortinget og regjeringen. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter et fokus på «Mjøsbyen», ikke en rangering av byene rundt Mjøsa. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 30 

Sør Fron Arbeiderparti. 

Gudbrandsdalstinget bør etableres som et felles regionråd for hele Gudbrandsdalen. 

 

Forslag. 

Gudbrandsdalstinget bør etableres som et felles regionråd for hele Gudbrandsdalen. 

 

Begrunnelse. 

Oppland og Hedmark har inngått avtale om fylkessammenslåing fra 2019. Det nye fylket 

Innlandet. Oppland fylke har i dag seks regionråd som utløser partnerskapsmidler fra 

Oppland fylkeskommune. I Gudbrandsdalen er det tre regionråd Sør, Midt og Nord 

Gudbrandsdalen, som fungerer bra. I disse dager etablerere det nå Gudbrandsdalstinget. 

Sør Fron Arbeiderparti mener det er hensiktsmessig og innovativt å få Gudbrandsdalstinget 

til å bli et regionråd for hele Gudbrandsdalen. Sør Fron Arbeiderparti mener dette vil i større 

grad bidra til mer forpliktende samarbeid med et regionråd som også ville inneha 

vedtaksmyndighet enn et Gudbrandsdalsting.  
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Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonene i forslaget. 

Styret støtter at det framover i sterkere grad skal arbeides fram et Gudbrandsdalen-

perspektiv. I en slik sammenheng vil det være aktuelt å vurdere organiseringa av det 

politiske og administrative samarbeidet i dalføret. Samtidig må det være kommunene i 

Gudbrandsdalen som selv leder an i drøftingene. Styret påpeker at en justering av 

regionrådsinndelinger vil kunne bli aktuelt å vurdere for flere deler av fylket, inklusiv på tvers 

av eksisterende fylkesgrenser. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 31 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Grenserevisjon mellom Akershus og Oppland. 

 

Forslag. 

Årsmøtet i Østre Toten Arbeiderparti, 2. februar 2017 ber Oppland Arbeiderparti ta  

de nødvendige initiativ og sørge for at grensesonen som omfatter arealer i Eina allmenning 

og enklaven Flårudsetra og Flårudbakken og som inngår i landbruket på Østre Toten blir 

tillagt Østre Toten kommune og Oppland fylke. 

 

Begrunnelse.  

Grensen mellom Oppland fylke og Akershus fylke ble ikke fullstendig avklart gjennom de 

kongelige resolusjoner av 1841 og 1863 da grensen mellom Toten og Hurdal kommuner 

skulle fastsettes med utgangspunkt i at distriktet Skrukkelia ble overført fra Toten til Hurdal. 

Det resterende arealet omfatter arealer mellom Brennelva i vest til Store Svarungen i Øst. 

Saken ble sist åpnet av Hurdal i 1989 og det var bevegelse i saken til 1996. Østre Toten 

kommune etterlyste en avgjørelse i 2017. Kommunal- og moderniserings-departementet er 

ansvarlig for gjennomføring av grensejusteringen. 

 

Styrets merknad. 

Styret mener dette er sak som må følges opp av de aktuelle kommunene, fylkeskommunene 

og fylkesmennene. Det vil av prinsipielle årsaker ikke være riktig at Oppland Arbeiderparti 

involverer seg i saken. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget avvises. 

 

Forslag nr. 32 

Vestre Slidre Arbeiderparti 

Redusert politiberedskap på kveld, natt og helg i distriktene med politireformen. 

 

Forslag. 

Politiet i distrikter slik som i Valdres er i dag ikke operative med mer enn en enhet på vakt 

utenom kontortid. Dersom det oppstår mer enn ett politi oppdrag samtidig er det i mange 

tilfeller brann og redning eller helse som må utføre politiets oppgaver inntil en beredskaps 
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patrulje med hjemmevakt er operativ. Bevilgningene til politiet i distriktene må på denne 

bakgrunn styrkes slik at de er i stand til å utføre politiets oppgaver på en forsvarlig måte. 

 

Begrunnelse. 

Etter sammenslåingen av lensmanns kontorene i Valdres er alt personell, samt biler og 

materiell samlet på Fagernes. Dette har medført en betydelig styrking rent politifaglig og når 

det gjelder etterforskning, det samme gjelder utryknings kapasitet på dagtid. Den reduserte 

beredskapen vises når patruljen på vakt utenom kontortid trenger bistand er de nødt til å 

kalle ut mannskap på hjemmevakt. Disse betjentene må i slike tilfeller kjøre privatbil til 

Fagernes for å hente ut politibil og utstyr. Dette medfører at det går veldig lang tid, i verste 

fall går det opp mot to timer før de er på plass. I verste fall må eksempelvis politi bosatt i 

Vang reise til Fagernes for å hente utstyr for så å returnere til en hendelse på Filefjell. 

Valdres er ett langstrakt dalføre med rundt 20000 fastboende og 18000 hytter slik at det i 

helger og ferier kan være opp mot en tredobling av innbygger antallet. Vi har også mye 

gjennomgangs trafikk som topper seg i perioder med dårlig vær og stengte fjelloverganger 

andre steder. Denne problemstillingen er også ett tema internt i politiet, noe som 

understøttes av innlegget til hovedtillitsvalgt i politiet i Valdres i Politiforum.no. Dette er også 

noe vi ved flere anledninger har fått tilbakemeldinger om fra de andre nødetatene i Valdres. 

Dette forslaget støttes av arbeiderpartiene i Vang, N. Aurdal, Ø. Slidre, Etnedal og S. Aurdal. 

 

Styrets merknad. 

Styret er enig i at innholdet i og konsekvensene av Politireformen gir grunn til bekymring. 

Situasjonsbeskrivelsen fra Valdres kjenner man igjen fra øvrige regionen i Oppland. 

Styret mener Oppland Arbeiderparti skal be partiledelsen nasjonalt kreve en snarlig 

evaluering av Politireformen med vekt på bl.a. beredskapssituasjonen i distriktskommunene. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 33 

Jevnaker Arbeiderparti. 

Politireformen. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal ta initiativ til at politireformen kommer på rett kjøl igjen, og at den 

faktisk gjennomføres i henhold til intensjonen Arbeiderpartiet gikk med på i forliket i 

Stortinget.  

 

Begrunnelse. 

Slik det er i flere av distriktene som grenser til Oppland, og i Innlandet, er det svært tydelige 

signaler på at nærhet og kvalitet ikke er førende i de prosesser som nå foregår. 

Organiseringen av de enkelte fagmiljøer, operative enheter og etterforskningskapasiteter er 

ikke slik det ble prediket når reformen skulle rulles over landet. Politikontaktene opp mot 

kommunene kan det også stilles store spørsmål rundt. 

 

Styrets merknad. 

Se merknaden til forslag nr. 32 fra Vestre Slidre Arbeiderparti. 
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Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 34 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Redusert arbeidsgiveravgift. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti mener at ordninga med redusert arbeidsgiveravgift ikke kan rokkes 

ved. En foreslått endring av distriktsindeks kan også få konsekvenser for andre ordninger 

som eks redusert arbeidsgiveravgift. Forslaget om distriktsindeks må derfor utredes på nytt. 

 

Begrunnelse. 

Ordninga med redusert arbeidsgiveravgift er et godt og treffsikkert distriktspolitisk 

virkemiddel. Det gir muligheter før økt næringsutvikling i distriktskommuner. Regjeringa har 

sendt på høring et forslag om endringer i distriksindeksen. Kommunene i Hedmark og 

Oppland får sine inntekter redusert med over 100 millioner kroner dersom forslaget blir 

gjennomført. EN slik endring kan også få konsekvenser for den reduserte 

arbeidsgiveravgifta. Oppland Arbeiderparti mener at forslaget om distriktsindeksen må 

utredes på nytt. Og det skal ikke gjennomføres endringer som kan få konsekvenser for den 

reduserte arbeidsgiveravgifta. 

 

Styrets merknad. 

Distriktsindeksen er et sentralt premiss for nøklene som fordeler ulike, regionale 

tilskuddsordninger i det kommunale inntektssystemet. Distriktsindeksen brukes også ved 

utmåling, fordeling og grensesetting i forbindelse med ulike regionalpolitiske virkemidler, 

blant annet differensiert arbeidsgiveravgift. Indeksen må derfor ta opp i seg den reelle 

situasjonen i distriktskommunene, som avstandsulemper, demografi og ulike sosio-

økonomiske ulikheter og utfordringer. Styret mener derfor at eventuelle endringer i 

Distriktsindeksen og bruken av indeksen bør utredes nærmere.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget vedtas. 

 

Forslag nr. 35 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Bedre kår for pendlerne. 

 

Forslag. 

Bunnfradraget for pendlere skal tilbake til 2013 nivå. Det betyr at bunnfradraget endres til kr 

14000. I tillegg bør kilometersatsen økes til 1,60. 

  

Begrunnelse.  

Norge er helt avhengig av mobil arbeidskraft. Landet hadde aldri blitt bygd uten at det var 

mennesker som var villige til å ta belastninga med pendling. Det være seg kraftverk, 

Olje&gass, samferdsel eller andre yrker. Belastningen for å ligge borte hele uka, uten å se 

noe til barn og familie bør premieres. Ikke straffes.  Skal vi klare å opprettholde bosetting i 

hele landet og attraktive lokalsamfunn er vi avhengig av at svært mange arbeidstakere må ta 
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belastninga med å være ukependler. Etter at de rødgrønne mista makta i 2013 har pendlerne 

fått dårligere ved at bunnfradraget er økt betraktelig. I 2013 var bunnfradraget på ca 14.000 

kroner. Dagens regjering har økt dette til over 22.000 kroner. Arbeiderpartiet vil senke 

bunnfradraget til 2013 nivå for å redusere den økonomiske belastninga. 

Pendlerfradraget bør derfor økes slik at de som tar belastningen med å reise får noe igjen. 

I tillegg er det god distriktspolitikk å ha gode rammevilkår for pendlere de bidrar med 

kjærkomne kroner i slunkne kommunekasser. 

Landet har behov mobilarbeidskraft og skattepengene fra den enkelte kommer ofte 

distriktskommunene til gode. På denne måten er en økt satsing på pendlerne også bra for 

hele samfunnet fordi arbeidskraften i hele landet blir utnytta. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter vurderingene i begrunnelsen og intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

 

Landbruk 

 

Forslag nr. 36 

Vestre Slidre Arbeiderparti. 

Støler i Statsallmenninger som ressursgrunnlag. 

 

Forslag. 

Støler i statsallmenningen som er en del av gårdens ressursgrunnlag skal kunne innløses av 

gårdeier og dermed sikres som varig landbruksareal, dette sikres best gjennom eierskap. 

Dagens regelverk som forutsetter inndragning av støler som ikke er i bruk etter 20-30 år, 

oppleves urimelig, ettersom disse stølene er opparbeidet over mye lenger tid og av flere 

generasjoner. 

 

Begrunnelse. 

Vi ser faren for at støler, som er, og i fremtiden vil være en nødvendig ressurs for gårdene i 

Vestre Slidre kan forsvinne, og at dette vil medføre at også gårdene i dalen etterhvert 

forsvinner som gårdsbruk. I en tid da man ser nødvendigheten av nasjonal matsikkerhet 

gjennom bruk av nasjonale ressurser, vil det være en styrke for fremtidig produksjon om det 

gis mulighet til bevaring av stølsarealene, også som ressurs som ikke er i bruk. Vi ser det 

som problematisk at flere generasjoner opparbeiding av fjellområder som kommer alle til 

gode, skal kunne inndras til staten dersom stølen ikke er i drift i løpet av en 20-års periode. 

20-30 år er kort tid i dette perspektivet, og nok et sterkt insitament for å ønske eierskap. 

Arbeiderpartiet er imot oppkjøp av Statskog så vi understreker at det er innmark dette 

handler om og vil ikke gå utover allemannsretten. Vi er for en sterk statsallmenning som 

ivaretar allemannsretten til fjord, fjell og vidder med jakt, fiske og friluftsliv for alle. Forslaget 

støttes av arbeiderpartiet i Vang, Øystre Slidre, Nord-Aurdal, Sør-Aurdal og Etnedal. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 
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Forslag nr. 37 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Jordbrukspolitikk som samfunnsoppdrag. 

 

Forslag. 

Arbeiderpartiet ønsker en ny retning på jordbrukspolitikken. Det skal være et sterkt landbruk i 

hele landet. Da må det legges til rette for en variert bruksstruktur som sikrer økt 

matproduksjon på norske ressurser. Jordbrukspolitikk er et samfunnsoppdrag som næringa 

har på vegne av fellesskapet. Arbeiderpartiet vil vurdere bedre støtteordninger for å holde liv 

i seterdrift, mer bruk av utmark og hindre gjengroing.. 

 

Begrunnelse.  

Arbeiderpartiet ønsker økt verdiskapning og matvareproduksjon i hele landet. Landbruket er 

en av bærebjelkene for å sikre bosetting og levende lokalsamfunn over hele landet. Dagens 

jordbrukspolitikk fører til overproduksjon og lav sjølforsyning. Da må retningen på politikken 

og tilskuddsordningene endres. I da belønnes volum framfor bruk av jord. Det ivaretar ikke 

det samfunnsoppdraget som næringa har på vegne av samfunnet. Et bærekraftig jordbruk 

handler om mer bruk av jord. Da må tiltak som nydyrking og ikke minst økt bruk av utmark 

premieres mer enn bygging av nye og store fjøs for å møte krav om kapasitetsøkning og økt 

produksjonsvolum. Norsk jordbruk bør baseres mer på egne ressurser. Da må 

planteproduksjon og egen forproduksjon bli mer lønnsom enn importert kraftfor. Derfor må 

kornprisen økes. Mer bruk av jord bør derfor vektlegges mye mer når fellesskapet bevilger 

tilskudd til jordbruket. Samtidig skal bærebjelker som ligger i jordbruksavtalen, importvernet, 

eiendomslovgivningen og markedsordningene, ligge fast.  

Konsesjonsbestemmelser, bo- og driveplikt og prisregulering skal sikre det. Landbruk over 

hele landet forutsetter også et sterkt importvern. Det er avgjørende for å øke matproduksjon 

basert på norske ressurser.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 38 

Øyer Arbeiderparti.  

En ny landbrukspolitikk. 

 

Forslag.   

Vi trenger en ny landbrukspolitikk. En landbrukspolitikk etter mønster fra Sveits med 

forankring i det lokale ressursgrunnlaget, med fokus på kvalitet, stolthet og et større 

mangfold. Dagens satsing på volum, importert kraftfor og stadig større driftsenheter er en 

politikk som må legges om. Oppland AP går foran i utformingen av en ny og moderne 

landbrukspolitikk der miljø, bærekraft, bruk av utmarksressursene og selvforsyning skal stå i 

sentrum.  
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Begrunnelse. 

I Sveits er det en aksept for at mat er en viktig del av kulturen. De har et annet mangfold og 

de har andre krav til kvalitet på maten. Bøndene er stolte over sine røtter og den kvalitet og 

det mangfoldet de leverer. De har skjønt at volumstrategien ødelegger for mangfold, kvalitet 

og robusthet.  

I Norge premieres volum og størrelse og dette går på bekostning av kvalitet, mangfold og 

miljø. Norge gror igjen hvis det ikke beites, beite gir positive virkninger for miljø, klima, 

kulturlandskapet, dyrevelferd og arbeidsplasser.  Dagens norske landbrukspolitikk er ikke 

bærekraftig, når stadig flere bønder får større og større gjeldsbelastning og stadig flere må 

avvikle gårdsdrifta.  

På sikt er ikke husdyrbruk som løsrives fra det lokale ressursgrunnlaget bærekraftig.  

Miljøbelastningen i andre land er stor, der landarealer brukes for å produsere kraftfor til 

norske husdyr.  

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 39 

Vestre Toten Arbeiderparti. 

Landbruk. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti ønsker å støtte utarbeidelse av en landbruksplan og jobbe for å få på 

plass nødvendige ressurser på landbrukskontoret for gjennomføring og oppfølging. 

 

Begrunnelse. 

Vestre Toten er en betydelig landbrukskommune med sine 54000 dekar dyrket jord og 

140000 dekar produktiv skog. Dette er en av kommunens største og viktigste næringer. All 

forskning viser at landbruket i framtida vil bli enda viktigere, først og fremst for å produsere 

nok mat men også helt avgjørende for å nå målene om et grønt skifte. Hvis vi skal klare dette 

så må vi ha en landbruksplan å styre etter, og vi må ha et landbrukskontor som har ressurser 

nok til både å utarbeide planen og gjennomføre den. I dag har vi ingen av delene i Vestre 

Toten. Hvis vi sammenligner oss med f.eks. Gjøvik så har de 63000 dekar dyrket jord og 4 

ansatte, da vi har 2.  

Vestre Toten ap ønsker å støtte utarbeidelse av en landbruksplan og jobbe for å få på plass 

nødvendige ressurser på landbrukskontoret for gjennomføring og oppfølging. 

 

Styrets merknad. 

Styret mener dette dreier seg om kommunale oppgaver. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget avvises. 
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Kultur 

 
Forslag nr. 40 

AUF i Oppland. 

Kultur og idrett. 

 

Forslag. 

Ha en nasjonal rabattordning for barn og unge under 20 år på kulturtilbud og 

idrettsarrangementer. Sikre at den kulturelle spaserstokken finnes i alle kommuner. At alle 

kommuner sørger for å ha en tilgjengelig musikk- og kulturskole. Alle barn og unge i musikk- 

og kulturskole skal ha mulighet for lån av nødvendige instrumenter og lokaler. Kommunale 

og fylkeskommunale idrettsanlegg skal være gratis for barn og unge.  

 

Begrunnelse. 

Arbeiderpartiet vil sikre at alle barn og unge i Norge har tilgang på kulturtilbud og 

idrettsaktiviteter uavhengig av deres økonomi, bosted, personlige forutsetninger, 

funksjonsevner og så videre. For mange barn og unge kan høye priser eller andre krav gjøre 

at dette blir umulig. Arbeiderpartiet vil derfor at det skal innføres en nasjonal rabattordning for 

barn og unge under 20 som gjør det billigere å delta på kulturtilbud. Vi støtter initiativer til folk 

til folk-samarbeid, og mener det bør settes av søkbare midler i statsbudsjettet til kunst- og 

kulturprosjekter mellom folk. Vi vil at alle musikk- og kulturskoler skal tilby sine elever 

utlånsordninger for instrumenter og sørge for at lokaler er tilgjengelige for gratis utlån til barn 

og unge. Vi mener denne utviklingen må snus, og at arbeidet med den kulturelle 

spaserstokken må styrkes. Det bør innføres en ny modell som sikrer store, regionale 

festivaler forutsigbarhet. Kommunene og fylkeskommunene må ta et større ansvar for å sikre 

utbygging av idrettsarenaer, slik at kostnadene ikke blir lagt over på barn og unge som 

benytter anleggene. Arbeiderpartiet mener at alle kommunale og fylkeskommunale 

idrettsanlegg skal være gratis for barn og unge. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonene i forslaget fra AUF. 

Forslaget inneholder flere forslag;  

nasjonal rabattordning for barn og unge under 20 år som deltar i idretts- og 

kulturarrangement, sikre/styrke «Den kulturelle spaserstokken», lån av nødvendige 

instrumenter og lokaler i den kommunale musikk- og kulturskole, gratis bruk av kommunale 

og fylkeskommunale idrettsanlegg for barn og unge, søkbare midler over statsbudsjettet til 

kunst- og kulturprosjekter mellom folk, ordninger som sikrer store, regionale festivaler 

forutsigbarhet, sterkere kommunal og fylkeskommunal prioritering av utbygging av 

idrettsanlegg. 

Styret støtter at alle barn og unge skal gis mulighet til å delta i idretts- og kulturaktiviteter, 

underforstått at dette ikke i ønsket grad er tilfelle i dag.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 
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Samferdsel 

 

Forslag nr. 41 

Sel Arbeiderparti. 

E6 Ringebu – Otta må fullføres som forutsatt i NTP 2014 – 2023. 

 

Forslag. 

Stortinget vedtok i 2013 å bygge ny E6 Ringebu–Otta - til sammen 55 km -  i 2 etapper, men 

som en, sammenhengende utbygging. Etappe 2 skal være 100% statlig finansiert. Etappe 1 

Frya – Sjoa (33 km) ble som forutsatt åpnet i desember 2016. I følge NTP 2018 – 2029 

utsettes prosjektet og fullføres først etter 2030. Veibrukerne betaler bompenger som om hele 

strekninga på 55 km er fullført. Oppland Ap krever en framdrift som Stortinget vedtok i 2013. 

 

Begrunnelse.  

I stortingsproposisjon 51S (2012– 2013) framgår det at når første etappe av E6 Ringebu–

Otta åpnes, skal det etableres fire bomstasjoner på ny E6 mellom Frya og Sjoa, og to på 

eksisterende E6. Det framgår videre at når andre etappe åpnes, skal det etableres tre nye 

bomstasjoner, og at det samme bompengeprovenyet som for strekningen Frya – Sjoa da 

skal fordeles på seks bomstasjoner på ny E6, og tre på gamle E6. Etappe 2 skal finansieres 

100% med statlige midler. Men bompenge-andelen i prosjektet skal kreves inn på hele 

strekninga Ringebu – Otta. Dette vil bety en vesentlig reduksjon i kostnaden for bruk av 

etappe 1 Frya - Sjoa. 

 

Gjennom å vedta en drastisk utsettelse av ferdigstillelsen slo flertallet på Stortinget beina 

under forutsetningene i stortingsproposisjonen fra 2013, NTP 2014 – 2023 og i 

kommunestyre- og fylkestingsvedtak forut for dette. Nå betaler veibrukerne for en vei som 

ikke er bygget og som man må vente opp mot 15 år på blir fullført. 

 

Kommunene, fylkeskommunen, næringslivet og veibrukerne må forutsette at Stortinget står 

ved grunnleggende premisser for utbygging av store samferdselsprosjekter. Det motsatte 

svekker tilliten mellom lokalsamfunnene og staten, samtidig som samfunnsutvikling og 

næringsutvikling settes på vent eller uteblir på varig basis. 

 

Styrets merknad. 

Styrets støtter forslaget. 

Oppland Arbeiderparti har i tidligere vedtak i årsmøter og representantskapsmøter prioritert 

fullføring av tidligere vedtatte utbygginger av parseller på Rv4, E6 og E16. Styret tilråder at 

årsmøtet 2018 bekrefter denne prioriteringa. 

Ny E6 fra Elstad i Ringebu kommune til Otta må fullføres mest mulig tråd med NTP 2014 – 

2023. Byggestart må derfor framskyndes i forhold til NTP 2018 – 2029.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomité for politiske saker. 
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Forslag nr. 42 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

E6 Ringebu – Otta.  

 

Forslag. 

E6 Ringebu-Otta må fullføres i tråd med Stortingets vedtak i 2013 (NTP 2014 – 2023). I følge 

NTP 2018-2029 utsettes prosjektet og fullføres først etter 2030. Det er helt uakseptabelt og 

er brudd på Stortingets tidligere vedtak. Bilistene betaler bompenger for en strekning på 22 

kilometer som ikke er fullført.  

 

 

Begrunnelse.  

I stortingsproposisjon 51S (2012– 2013) framgår det at når første etappe av E6 Ringebu–

Otta åpnes, skal det etableres fire bomstasjoner på ny E6 mellom Frya og Sjoa, og to på 

eksisterende E6. Det framgår videre at når andre etappe åpnes, skal det etableres tre nye 

bomstasjoner, og at det samme bompengeprovenyet som for strekningen Frya – Sjoa da 

skal fordeles på seks bomstasjoner på ny E6, og tre på gamle E6. Etappe 2 skal finansieres 

100% med statlige midler. Men bompenge-andelen i prosjektet skal kreves inn på hele 

strekninga Ringebu – Otta. Dette vil bety en vesentlig reduksjon i kostnaden for bruk av 

etappe 1 Frya - Sjoa. 

 

Gjennom å vedta en drastisk utsettelse av ferdigstillelsen slo flertallet på Stortinget beina 

under forutsetningene i stortingsproposisjonen fra 2013, NTP 2014 – 2023 og i 

kommunestyre- og fylkestingsvedtak forut for dette. Nå betaler veibrukerne for en vei som 

ikke er bygget og som man må vente opp mot 15 år på blir fullført. 

 

Kommunene, fylkeskommunen, næringslivet og veibrukerne må forutsette at Stortinget står 

ved grunnleggende premisser for utbygging av store samferdselsprosjekter. Det motsatte 

svekker tilliten mellom lokalsamfunnene og staten, samtidig som samfunnsutvikling og 

næringsutvikling settes på vent eller uteblir på varig basis. 

 

Styrets merknad: 

Se merknad i forslag nr. 41 fra Sel Arbeiderparti. Styret støtter forslaget. 

 

Styrets innstilling: 

Forslaget oversendes redaksjonskomité for politiske saker. 

 

Forslag nr. 43 

Øyer Arbeiderparti.  

Øyertunnelen må bygges ut med løp nr. 2. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal arbeide aktivt for at det bevilges midler til planlegging og 

utbyggingen av tunnelløp 2 i Øyertunellen. 

 

Begrunnelse. 

Trafikkmengden gjennom Øyertunnelen øker raskere enn forutsatt i Stortingets vedtak ved 

behandlingen av St.prp.nr. 59(2008-2009). Ved utgangen av 2017 passerte 7 846 begge 
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bommene, 95 % av trafikken går på E6 beregnet til 7 454 biler i døgnet, i flere måneder 

passerte over 8000 kjøretøyer pr. måned. Stortinget vedtok 23.4.2009 dispensasjon fra 

tunnelsikkerhetsforskriften inntil et tak på passeringer på gjennomsnittlig 8000 GDT var 

nådd.  

 

Statens Vegvesen har i sine nye prognoser lagt til grunn at dette taket vil nås i 2023. Uten 

midler til videre planlegging og utbygging er vi bekymret for konsekvensene når taket i 

dispensasjonen passeres. E6 gjennom Gudbrandsdalen er hovedveien mellom Trondheim 

og Oslo, en eventuell stengning av trafikken i et løp i tunnelen vil ha svært negative 

virkninger.  

 

Styrets merknad. 

EU`s tunnelforskrift krever at ved en årsdøgnstrafikk (ÅDT) på mer enn 8 000 biler skal det 

være enten to tunnelløp eller rømningsstunnel. I motsatt fall må det settes inn 

kompenserende tiltak, f.eks nedsatt fartsgrense. Tunnelløp nr. 2 er ikke prioritert i NTP 2018 

– 2029. Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 44 

Gjøvik Arbeiderparti. 

Nødvendig planlegging av omkjøringsvei for Rv4 i tunnel forbi Gjøvik. 

 

Forslag. 

I KVU-en for framtidig rv4 trasé mellom Jaren og Mjøsbrua er det alternativet med omkjøringsvei i 

tunnel forbi Gjøvik som må planlegges. Denne løsningen må danne grunnlag for nødvendige 

prosjekterings- og investeringsmidler i rulleringen av neste NTP i 2020. 

 

Begrunnelse. 

Dagens rv4 løsning langs Mjøsstranda gjennom Gjøvik by er ikke framtidig bærekraftig, hverken 

for trafikkavviklingen, byutviklingen eller for miljø- og klimautviklingen. Dagens veitrasé danner et 

uheldig skille mellom Gjøvik by og Mjøsa. Med økende trafikkmengde blir det stadig vanskeligere 

framkommelighet både for person- og varetransport. I tillegg vil økende og dermed mer 

saktegående trafikk innebære dårligere miljø- og klimaforhold med utslipp og støy, i tillegg til at 

trafikkavviklingen blir ineffektiv.  

 

Styrets merknad. 

Styret viser til tidligere vedtak i årsmøter og representantskapsmøter knyttet til utbygging av 

riksveier og jernbanestrekninger i Oppland. Styret tilråder at tidligere prioriteringer av store 

utbygginger (typisk over 500 mill., jfr. omtale i NTP) som ikke er realisert, fortsatt skal 

prioriteres. Fylkespartiet må i 2019/2020 gjøre en samlet gjennomgang av hvilke 

samferdselsprosjekter som skal prioriteres inn mot neste rullering av NTP i 2021. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 45 

Vestre Toten Arbeiderparti. 

Samferdsel. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti ønsker å jobbe for utbedring av Rv4 sørover mot Hadeland.  

 

Begrunnelse. 

Vi ser at som et resultat av bla fylkessammenslåing legges det vekt på å utbedre strekningen 

Gjøvik - Mjøsbrua. For innbyggere og ikke minst næringslivet i Vestre Toten så er behovet 

for oppgraderte veier sørover mot Oslo større og mer naturlig. I denne sammenheng ønsker 

vi også å jobbe for å få lagt om Rv4 forbi Eina sentrum, for å legge til rette for ytterligere 

boligbygging og utvidelse av sentrumsområdet. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til tidligere vedtak i årsmøter og representantskapsmøter knyttet til utbygging av 

riksveier og jernbanestrekninger i Oppland. Styret tilråder at tidligere prioriteringer av store 

utbygginger (typisk over 500 mill., jfr. omtale i NTP) som ikke er realisert, fortsatt skal 

prioriteres. Fylkespartiet må i 2019/2020 gjøre en samlet gjennomgang av hvilke 

samferdselsprosjekter som skal prioriteres inn mot neste rullering av NTP i 2021. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 46 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Rv. 4 og E 16/Fv. 33. 

 

Forslag. 

Årsmøtet i Østre Toten Arbeiderparti, 2. februar 2017 ber Oppland Arbeiderparti ta initiativ til 

at Stamveiene gjennom regionen, Rv. 4 og E 16/Fv. 33, blir prioritert nasjonalt og bringes 

opp på et trafikalt tilfredsstillende nivå dvs. utstyres, med midtdeler og er tilrettelagt for helårs 

trafikk og tåler reel tungtransport. 

 

Begrunnelse.  

Drøyt halve Opplands befolkning bor i Vestoppland, ca. 113 000 personer. Det er vesentlig at 

regionen som også i norsk sammenheng er en betydelig produsent av matvarer og 

industriprodukter har anstendige transport og kommunikasjonsløsninger inn til Oslo og blir 

reelt tilknyttet nasjonens overordnede transportnett. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til tidligere vedtak i årsmøter og representantskapsmøter knyttet til utbygging av 

riksveier og jernbanestrekninger i Oppland. Styret tilråder at tidligere prioriteringer av store 

utbygginger (typisk over 500 mill, jfr. omtale i NTP) som ikke er realisert, fortsatt skal 

prioriteres. Fylkespartiet må i 2019/2020 gjøre en samlet gjennomgang av hvilke 

samferdselsprosjekter som skal prioriteres inn mot neste rullering av NTP i 2021. 
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Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 47 

Vestre Slidre Arbeiderparti. 

Resterande parti av E 16 gjennom Valdres må fullførast.  

 

Forslag. 

Statens vegvesen har i sitt handlingsprogram for 2018-23 sett av ca. 500 millionar til 

utbetring av E 16 mellom Fagernes og Øye. Me krev at dette arbeidet kjem straks i gang, slik 

at ein får utbetra flaskehalsar som Reien svingene og Kvamshall snarast mogleg. Øye-

Turtnes bør prioriterast. E 16 må ha samanhengande standard og vegbreidde på 8,5 meter. 

Det må setjast av planleggingsmidlar til parsellen Fagernes-Hande.  

Utbygging av gang- og sykkelvegar langs E 16 må også prioriterast. Vi ber derfor om at det 

vert bevilga ytterlegare midlar til utbygging og utbetringar av dei mest trafikkfarlege punkta 

på strekninga mellom Øye og Bjørgo, samt oppstart av planarbeidet for omkøyring Fagernes 

som transportkomiteen gjekk inn for.  

 

Begrunnelse. 

Når det gjeld strakstiltak og utbetring av trafikk farlege flaskehalsar mellom Øye og Bjørgo er 

dette vorte enno meir aktuelt etter at Filefjell er ferdig utbygd og vi har fått nær 100 % 

regularitet på vinterstid. Problema vert no flytta berre nedover i Valdres som følgje av den 

auka trafikken på ein veg som ikkje er dimensjonert for dette, noko vi har vi sett gode 

eksempel på i vinter. Det har vore 28 utforkøyringar-trafikkulukker berre på eit døgn. SVV må 

fylgje opp KVU for E 16 Bjørgo-Øye som kom i 2011, der samanhengande standard på heile 

strekningen vart lagt til grunn. Talet på trafikkulukker er større på E 16 samanlikna med 

tilsvarande vegar. Derfor må arbeidet med utbetring ha høg prioritet.  

Dette forslaget støttes av arbeiderpartiet i Øystre Slidre, Vang, Nord- Aurdal, Sør- Aurdal og 

Etnedal. 

 

Styrets merknad. 

Styret slutter seg til intensjonen i forslaget. 

Representantskapet i OAP 11. juni 2017 sluttet seg til følgende ordlyd:  

«Utbygging (av E16) gjennom Valdres må videreføres og prosjektene som ligger inne i NTP 

2014 – 2023 Kvamskleiva og Fagernes – Hande må prioriteres. Parsellen Turtnes – Øye må 

bygges sammen med Øye – Eidsbru». 

Styret viser til tidligere vedtak i årsmøter og representantskapsmøter knyttet til utbygging av 

riksveier og jernbanestrekninger i Oppland. Styret tilråder at tidligere prioriteringer av store 

utbygginger (typisk over 500 mill, jfr. omtale i NTP) som ikke er realisert, fortsatt skal 

prioriteres. Fylkespartiet må i 2019/2020 gjøre en samlet gjennomgang av hvilke 

samferdselsprosjekter som skal prioriteres inn mot neste rullering av NTP i 2021. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 
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Forslag nr. 48 

Vang Arbeiderparti. 

Kvamskleive på E 16 må byggjast ut snarast.   

 

Forslag. 

Rassikringsprosjektet som har vore prioritert i NTP sidan 2010, har stadig vore skuve ut i tid. 

Prosjektet som er kostnadsrekna til 650 mill. kr.  har godkjent reguleringsplan og byggeplan. 

E 16 Kvamskleive må få oppstart no! Strekninga  er den mest rasutsette i SVV region aust 

og ein stor flaskehals på E 16 mellom Filefjell og Fagernes.  

 

Begrunnelse. 

Midlane til rassikring må aukast. Midlar til rassikring av riksvegar har dei siste åra under 

blåblå styring gått ned. I 6 års perioda 2018-23 er det sett av 3458 mill. kr. på post 31 

skredsikring riksvegar. Det betyr i snitt 564 millionar kvart år, noko som er alt for lågt for å 

gjennomført alle prioriterte prosjekt.  Rassikring av riks- og fylkesvegar må få høgare 

prioritet, det er viktig for trafikkavviklinga og særleg trafikktryggleiken. E16 Filefjell er bygd ut 

for 3 mrd. kr og er den desidert sikraste vintervegen mellom aust og vest. Trafikkmengda 

aukar enormt når dei andre vegane er kolonnekøyrd eller stengt. Denne vinteren har visst på 

ny at når trafikken aukar blir det trafikkuhell i Kvamskleive og all trafikk mellom aust og vest 

stoppar opp. Strekninga er også viktig for lokaltrafikken, dagleg er det mange skule- og 

barnehageborn som må køyre gjennom Kvamskleive. Dette forslaget blir støtta av 

Arbeiderpartiet i Vestre Slidre, Øystre Slidre, Nord Aurdal, Sør Aurdal og Etnedal.  

 

Styrets merknad. 

Styret viser til tidligere vedtak i årsmøter og representantskapsmøter knyttet til utbygging av 

riksveier og jernbanestrekninger i Oppland. Styret tilråder at tidligere prioriteringer av store 

utbygginger (typisk over 500 mill, jfr. omtale i NTP) som ikke er realisert, fortsatt skal 

prioriteres. Kvamskleiva er tidligere prioritert i vedtak i Oppland Arbeiderparti. Styret 

anbefaler at dette står ved lag, og at det arbeides for raskest mulig realisering av rassikringa 

i Kvamskleiva. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 49 

Gjøvik Arbeiderparti. 

Fylkesvei 249. 

 

Forslag. 

Gjøvik Arbeiderparti krever at Fylkesvei 249 rustes opp med særlig fokus på de smale, krappe 

svingene mellom Elvedalen og Snertingdal sentrum. Disse må snarlig utbedres. 

 

Begrunnelse. 

Fv. 249 er svært trafikkert også med mye tungtransport. Ved skolestart og skoleskyss er det 

mange busser på veien. Hele veistrekningen er i dårlig stand, spesielt i teleløsningen er det 

krevende å kjøre der. 

Noen av svingene er så smale at store kjøretøyer ikke kan passere forbi hverandre. Potensialet 

for alvorlige ulykker er svært stort.  
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Styrets merknad. 

Handlingsprogrammet for fylkesveier 2018 - 2021 er styrende for prioriteringer og 

investeringer de kommende 4 årene. Forslaget må fremmes i forbindelse med rulleringa av 

handlingsprogrammet i 2020. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget avvises. 

 

Forslag nr. 50 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Fv. 33. 

 

Forslag. 

Årsmøtet i Østre Toten Arbeiderparti, 2. februar 2017 ber Oppland Arbeiderparti ta initiativ til; 

at - og sørge for at det utarbeides reguleringsplaner for utbedring av Fv. 33 gjennom 

Akershus mellom Oppland og Minnesund og frem til Gjøvik by. 

 

Begrunnelse. 

Det er betydelige arealpress på dyrket mark i landskapene på Vestsiden av Mjøsa. Det er 

vesentlig at kommunene i GLT-regionen som også i norsk sammenheng er en betydelig 

produsent av matvarer og industriprodukter har forutsigbar oversikt og kan 

samfunnsplanlegge med referanse til kommunikasjonsårene og deres plassering i 

landskapet. 

 

Styrets merknad. 

Fylkestinget har vedtatt fylkesvei-programmet for perioden 2018 – 2021. Dette er førende for 

prioriteringene de neste 4 årene. En betydelig del av investeringsramma for store 

utbygginger gjelder parseller på Fv 33. 

Styret viser til at Oppland Arbeiderparti har ment at Fv 33 burde omklassifiseres til riksvei, 

blant fordi behovet for investeringer ikke er forenlig med den samlede ramma for 

investeringer i fylkesvei-nettet i Oppland. 

Styret ser helt klart behovet for oppgraderinger lik de Østre Toten Arbeiderparti beskriver. 

Styret mener forslaget må oversendes fylkestingsgruppa for nærmere vurdering. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes fylkestingsgruppa. 

 

Forslag nr. 51 

Sel Arbeiderparti. 

Otta stasjon/Otta skysstasjon må moderniseres og bygges ut innen 2021. 

 

Forslag. 

Otta stasjon er et knutepunkt for tog og buss i Gudbrandsdalen. Persontog Oslo – Trondheim 

– Oslo krysser 3 ganger daglig på Otta stasjon. Otta skysstasjon er navet i det regionale 

busstilbudet. Otta stasjon betjener togreisende til/fra Ottadalen, Indre Sogn og Søre 

Sunnmøre. Reguleringsplanen for utbygging er vedtatt 5. februar 2018. Oppland Ap krever at 

planen nå følges opp. Otta stasjon må prioriteres i handlingsprogrammet for 

jernbaneinvesteringer 2018 – 2021 (2023). 
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Begrunnelse. 

Otta skysstasjon åpnet i 1991, som den første av i alt 4 skysstasjoner i Oppland (jfr. 

Fagernes, Gjøvik og Lillehammer). Persontrafikken på Dovrebanen er økende. I dag er det 

mangel på parkeringsplasser ved Otta stasjon. Situasjonen er tidvis kaotisk. Togreisende må 

ved av- og påstigning i spor 2 krysse spor 1. Det har vært flere nesten-ulykker med 

passasjerer nede i skinnegangen når det kommer tog inn i spor 1. Bussterminalen er nedslitt 

og tilfredsstiller ikke dagens krav. 

 

Vedtatt reguleringsplan vil løse disse utfordringene gjennom bygging av ny parkeringsplass 

og planfri kryssing mellom spor 1 og spor 2. 

 

Oppland fylkeskommune har i fylkesvei-programmet prioritert 10 mill til oppgradering av Otta 

skysstasjon. Statens vegvesen har i sitt forslag til riksvei-program også satt av 10 mill. Sel 

kommune er klare til å bidra i spleiselaget. Men disse bidragene krever at 

Jernbanedirektoratet prioriterer Otta stasjon i sitt handlingsprogram. Programmet kommer på 

høring i april 2018. 

 

Styrets merknad. 

Oppland Arbeiderparti har tidligere vedtatt å arbeide for investeringsmidler til utbygging av 

stasjonene Otta og Dombås på Dovrebanen. Det er nå vedtatt reguleringsplan for Otta 

stasjon. Planprosessen for Dombås er ikke påbegynt. Styret støtter at Oppland Arbeiderparti  

prioriterer investeringsmidler til Otta stasjon. Det må arbeides for planmidler til Dombås 

stasjon og Vinstra stasjon. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 52 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Oppgradering Vinstra stasjon. 

 

Forslag. 

Oppgradering av Vinstra stasjon må være blant Oppland Arbeiderparti sine prioriterte 

samferdselstiltak. Tiltak som skal gjennomføres er planfri kryssing av stasjonsområdet, 

lengre plattformer og kryssningsforlengelse. 

 

Begrunnelse. 

Nord-Fron kommunes kommuneplan revideres nå, og i den forbindelse har Bane NOR nok 

en gang signalisert at de ønsker planfri krysning og to plattformer som er lange nok til at 

stoppende fjerntog i begge retninger kan benytte stasjonen samtidig. Dette vil gi bedre og 

raskere trafikkavvikling på hele Dovrebanen. Samtidig er det ønskelig med 

kryssingssporforlengelse slik at lengre godstog enn i dag kan møtes ved stasjonen. Dette er 

tiltak som Bane NOR har ønsket å gjøre i mange år, men som ikke er prioritert i NTP. Uten 

planfri krysning av stasjonsområdet er det heller ikke mulig å utvikle området. Vinstra er 

regionalt senter. Og både Oppland Fylkeskommune, Statens vegvesen, Fylkesmannen i 

Oppland, næringslivet og Nord-Fron kommune er med i prosjektet Vinstra 2046 som har til 

hensikt å lage en strategi for framtidas Vinstra. Noen av hovedprioriteringene handler om å 
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legge til rette for flere boliger og næringer rundt jernbanestasjonen. Det er også ønske om  

gangbro over Laagen. Men uten planfri krysning av stasjonsområdet vil begge disse tiltakene 

være umulig å gjennomføre. Pendlerparkeringa har sprengt kapasitet, planfri krysning vil 

gjøre det mulig å utvide parkeringsområdet.  

 

Styrets merknad. 

Se merknad  til forslag nr. 51 fra Sel Arbeiderparti. Styret støtter at det arbeides for at det 

prioriteres planmidler til Vinstra stasjon. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 53 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Intercity til Lillehammer. 

 

Forslag. 

Intercity til Lillehammer må fullføres. Bygging gjennom Ringsaker, som er strekningen som 

gir mest tidsinnsparing per krone og løser betydelige flaskehalser på Dovrebanen, må 

fullføres raskest mulig, uavhengig av løsning og framdrift gjennom Hamar. 

 

Begrunnelse.  

Utbygging av Intercity til Lillehammer er et svært viktig tiltak for samfunnsutvikling og 

konkurransekraft i Innlandet. Tiltaket er høyt prioritert i hele regionen. 

Stortinget har gjennom NTP sagt at utbygginga skal være ferdig innen 2034.  

Dette målet, som er senere ferdigstillelse enn tidligere ønska, krever jevn og kontinuerlig 

utbygging gjennom hele 2020 tallet.  

Derfor må bygging gjennom Ringsaker gjennomføres så raskt som mulig. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter forslaget. 

Oppland Arbeiderparti har tidligere vedtatt at Intercity til Lillehammer skal ferdigstilles innen 

2030. Dobbeltspor nord for Hamar må bygges ut slik at de blir en del av framtidig, 

sammenhengende dobbeltspor fram til Lillehammer. Arbeiderpartiets stortingsgruppe gikk i 

forbindelse med NTP 2018 – 2029 for ferdigstillelse innen 2030, mens stortingsflertallet 

vedtak 2034. Bane NOR må få nødvendige planmidler til planlegging av utbygginga nord for 

Hamar. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 54 

Øyer Arbeiderparti.  

Dobbeltspor til Lillehammer innen 2030. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal arbeide aktivt for at det bevilges midler slik at planlegging og 

utbygging av dobbeltspor til Lillehammer kan fullføres innen 2030. Oppland Arbeiderparti 
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skal arbeide for at utbyggingen starter på Lillehammer og bygges fra nord til syd mot Hamar. 

Bygges jernbanen fra nord til syd vil det ikke oppstå forsinkelser på utbyggingen som følge 

av eventuelle prosesser med reguleringsplanarbeidet på Hamar.   

Begrunnelse. 

God infrastruktur er av avgjørende betydning for reiselivet, store arrangementer og alt 

næringsliv. Reiselivet må få sine kunder frem til destinasjonene på en lite forurensende 

måte, for å være bærekraftig fremover og næringslivet må få sine varer og tjenester raskt, 

enkelt og billig fram til markedene.  

 

Reisetiden er fortsatt nær den samme som før OL på Lillehammer i 1994, mens utbyggingen 

vil redusere reisetiden med 50 minutter. At reisetiden forkortes vil fremme veksten og 

utviklingen i Innlandet.  

 

Styrets merknad. 

Se merknad til forslag nr. 53 fra Nord-Fron Arbeiderpartiet. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 55 

Lillehammer Arbeiderparti.  

Raskere utbygging av IC-strekningen til og fra Lillehammer. 

 

Forslag. 

Det er fortsatt ikke avsatt tilstrekkelig med planleggingsmidler for de ulike strekningene på 

Dovrebanen. Det medfører at nødvendig planarbeid ikke blir startet opp, og at framdriften 

forsinkes unødig. Lillehammer Arbeiderparti forventer at Bane NOR umiddelbart tilføres 

tilstrekkelig planmidler til å starte nødvendig planarbeid på strekningen Lillehammer-Hamar. 

Lillehammer Arbeiderparti ber Stortingsbenken om å følge opp dette overfor 

samferdselsministeren. 

 

Begrunnelse.  

I siste vedtatte NTP foreslo regjeringen, og fikk flertall for, at IC-strekningene ikke skal stå 

ferdige før i 2034. Oppland Arbeiderparti er uenig i denne utsettelsen, og er opptatt av å sikre 

en raskest mulig framdrift for utbyggingen på Dovrebanen. 

Gode kommunikasjoner er avgjørende for bosetting, vekst og utvikling. All 

samferdselsutbygging må effektiviseres, blant annet gjennom redusert planleggingstid og 

bedre samordning av statlige etater. Innsigelsesinstituttet må endres for å redusere risikoen 

for forsinkelser. Her svikter regjeringen fundamentalt.  

Oppland Arbeiderparti viser for øvrig til at Jernbanedirektoratet har åpnet for at utbyggingen 

av de ulike IC-strekningene ikke trenger å være sammenhengene. Ved raske planprosesser 

og ferdigstillelse av nødvendige reguleringsplaner, anbefaler Oppland Arbeiderparti at Bane 

NOR starter utbygging fra Lillehammer. Dette vil kunne gjennomføres selv om ikke alle 

delstrekninger på Dovrebanen er endelig avklart, og sikre en raskere utbygging av hele IC-

strekningen.  
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Styrets merknad. 

Se merknad til forslag nr. 53 fra Nord-Fron Arbeiderpartiet. Styret støtter intensjonen i 

forslaget fra Lillehammer Arbeiderparti. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 56 

Gjøvik Arbeiderparti. 

Snarlig realisering av oppdaterte vei og jernbaneløsninger også for vestsida av Mjøsa. 

 

Forslag. 

Det må fra statens side settes av nødvendige planleggings- og prosjekteringsmidler for en raskest 

mulig realisering av 4-felts motorvei mellom Mjøsbrua og Gjøvik nord. Det bør skje parallelt med 

byggingen av E6 nordover til Lillehammer. Dette arbeidet må ta opp i seg nødvendig 

tilrettelegging for framtidig sammenknytning av Gjøvikbanen med Dovrebanen.  

Begrunnelse. 

Å få til dette løftet er avgjørende viktig for å realisere utviklingen av en felles Mjøsby som 

kraftsenter for vekst og utvikling i Innlandet. 

Økonomisk vekst basert på verdiskaping fra andre kilder enn oljeboring er nødvendig for å 

opprettholde og videreutvikle velferdsstaten Norge. Innlandet er i den sammenhengen et av de 

viktigste områdene for såvel tung industri- og teknologikompetanse som for de lovende 

bioressursene som skogen representerer. Effektive transportårer for folk og varer er 

grunnleggende for å lykkes med livskraftige bedrifter i en internasjonal konkurranseøkonomi. 

Det er i denne sammenhengen viktig å få til en balansert løsning for bedret vei og jernbane i 

innlandet.  Det er først når dette er en realitet at det fulle potensiale kan nås. Det gjelder også for å 

oppnå integrering i et felles bo- og arbeidsmarked i «Mjøsbyen», områdene i og rundt byene 

Gjøvik, Lillehammer og Hamar..  

Det innebærer nødvendige investeringer i både 4-felts motorvei fra Mjøsbrua til Gjøvik nord og 

rask igangsetting av parallell planlegging av trasé for sammenknytning av Gjøvikbanen med 

Dovrebanen.  

 

Styrets merknad. 

Styret viser til tidligere vedtak i årsmøter og representantskapsmøter knyttet til utbygging av 

riksveier og jernbanestrekninger i Oppland. Styret tilråder at tidligere prioriteringer av store 

utbygginger (typisk over 500 mill., jfr. omtale i NTP) som ikke er realisert, fortsatt skal 

prioriteres. Fylkespartiet må i 2019/2020 gjøre en samlet gjennomgang av hvilke 

samferdselsprosjekter som skal prioriteres inn mot neste rullering av NTP i 2021. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 57 

Sør Fron Arbeiderparti. 

Bedre kollektiv tilbudet i Midt – Gudbrandsdalen. 

 

Forslag. 

Bedre kollektiv tilbudet i Midt – Gudbrandsdalen. 
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Begrunnelse. 

Oppland i det grønne skiftet har som mål å redusere klimautslipp ved å gjøre kollektivtilbudet 

mer miljøvennlig, tilgjengelig og effektivt. Oppland Arbeiderparti ser at kollektivtilbudet ikke er 

tilstrekkelig i regionen på flere områder. Etter at ny E6 ble åpnet har busstilbudet langs 

gamle E6 fra Kvam til Hundorp blitt redusert. Flere av de lokale rutene (Dombås – Otta – 

Lillehammer) kjører langs nye E6. Dette medfører store utfordringer for de som ønsker å 

benytte seg av tilbudet. Oppland Arbeiderparti foreslår at de lokale buss rutene kjører gamle 

E6 igjen. I tillegg å jobbe for å få til en bedring av tog tilbudet mellom Dombås – Lillehammer. 

For eksempel å sette opp et lite tog som kjører strekningen flere ganger daglig – tut retur. 

Sånn togtilbudet er i dag for eksempel på lørdager er det ikke mer enn to avganger fra 

Lillehammer og nordover (12.10 og 16.10) – og ikke er det nattog.  

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

Arbeiderpartiets stortingsgruppe gikk i forbindelse med NTP 2018 – 2029 inn for 2-times 

frekvens på togstrekninga Lillehammer – Trondheim. Ordførere på strekninga har nylig spilt 

inn det samme kravet til Samferdselsdepartementet og Jernbanedirektoratet i forbindelse 

med konkurranseutsettinga av persontrafikken på Dovrebanen.  

Styret støtter at busstilbudet må tilpasses brukerne. Viss flertallet av mulige brukere av buss 

ønsker at flere ruter følger gammel E6, må dette utredes nærmere.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

 

Internasjonalt 

 

Forslag nr. 58 

Lillehammer Arbeiderparti.  

Behold nasjonal råderett.  

 

Forslag. 

Norge må beholde nasjonal råderett over energiforsyningen  

 

Begrunnelse. 

Storting og regjering jobber med spørsmål om Norge skal knytte seg til EUs energipakke 3 

og EUs energibyrå ACER. Igjennom dette arbeidet er det viktig at Norges nasjonale råderett 

over våre energiressurser blir ivaretatt i framtida. Norge er en stormakt på energifeltet og vi 

har store offensive interesser i at dette området blir godt regulert i Europa. Samtlige vil våre 

nordiske naboer nå uansett delta i dette på en EU-plattform. Norge må i et slikt bilde fortsette 

med samarbeid over landegrensene på området, og samtidig sikre våre nasjonale interesser.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter at vi skal ha nasjonal selvråderett over energiressursene vår. Saken behandles 

i Stortinget: Komitebehandling 

 

  

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=70034
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Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 59 

Gjøvik Arbeiderparti. 

Behold nasjonal råderett.  

 

Forslag.  

Vår nåværende regjering går inn for å slutte seg til ACER, EU`s energibyrå gjennom EØS-

avtalen, og til sluttbehandling i Stortinget i mars 2018.  

Oppland Arbeiderparti mener at Arbeiderpartiet skal stemme imot forslaget.  

 

Begrunnelse.  

Det bør ikke herske tvil om Arbeiderpartiets syn og stillingstagen i dette spørsmålet. EU 

arbeider nå med å samordne seg for å opptre felles mot norsk sokkel på gassleveranser. Det 

er et ganske tydelig siktemål for EU og ACER å få mer kontroll med norsk energipolitikk 

gjennom vedtak i Stortinget med vanlig flertall slik som i Finanstilsynssaken. Vi forventer at 

Arbeiderpartiet går mot en slik myndighetsoverføring til EU og krever behandling etter §115 i 

Grunnloven med ¾ flertall for å bli vedtatt. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter at vi skal ha nasjonal selvråderett over energiressursene vår. Saken behandles 

i Stortinget: Komitebehandling 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 60 

AUF i Oppland. 

Strategiske varer. 

 

Forslag. 

Gi Stortinget mer informasjon om hvilke eksportlisenser som godkjennes, gjennom en 

ordning hvor et brev sendes Stortinget to uker etter at en eksportlisens er godkjent, så fremt 

eksporten er av en viss størrelse og til andre enn de nærmeste allierte. Skjerpe Norges 

tolkning av EUs kriterie 4, slik at menneskerettighetssituasjonen i landet som helhet skal 

vurderes. Kreve sluttbrukererklæring fra alle land vi eksporterer strategiske varer til, også 

nære allierte. 

 

Begrunnelse. 

Norsk eksport av strategiske varer til autoritære regimer økte både prosentvis og i reelle tall i 

2016. 10,3% av eksporten (ekskludert verdien av forsvarsrelaterte tjenesteytelser, 

reparasjoner, produksjonsrettigheter og formidling), dvs. omtrent 398 millioner gikk til land 

som av Freedom House karakteriseres som ‘not free’. Ved å eksportere til land som De 

forente arabiske emirater, Oman og Saudi-Arabia, legitimerer Norge regimet i disse landene. 

Flere autoritære stater i Midtøsten som deltar i borgerkrigen i Jemen blir i Meld. St. 5 omtalt 

som “fremvoksende og potensielle markeder for norsk forsvarsindustri”.  Når dette har 

kunnet skje innenfor regelverket mener AUF det er avgjørende å øke kontrollen med eksport 

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=70034
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av strategiske varer. Det er ikke nok at Stortinget får eksportmeldingen sent i året etter at 

eksporten har skjedd. Om eksporten utføres i januar 2018, vil ikke Stortinget orienteres før 

rundt november 2019. Derfor foreslår AUF å innføre samme modell som i Nederland. De har 

et system der tilslag på eksportlisenser av våpen over en viss sum, ekskludert til de 

nærmeste allierte, rapporteres om til parlamentet i et offentlig brev innen to uker fra 

søknaden er innvilget. Brevet inneholder detaljer om vurderingen av kriterier opp mot 

søknaden. Dette har skapt større parlamentarisk kontroll og kan fungere godt i Norge.  

 

Styrets merknad. 

Lignende forslag behandlet i årsmøtet 2017. Sluttbrukererklæring fra alle land er vedtatt 

politikk (Alle skal med s. 89). 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 61 

AUF i Oppland. 

Burundi. 

 

Forslag. 

At Norge skal ta en aktiv rolle i FN for å stoppe videre menneskerettighetsbrudd i Burundi 

blant annet gjennom å sende menneskerettighetsstyrker, såkalt “Human Rights Watch” At 

verdenssamfunnet skal sanksjonerer mot landet  for å presse regjeringen til å vise solidaritet. 

Dette skal skje uten at det går utover befolkningen. 

 

Begrunnelse. 

Burundi er et av mange Afrikanske land som gjennom tiden har eksistert under europeisk 

dominans. I 1962 ble staten erklært selvstendig, men mange år med borgerkrig har bidratt til 

at Burundi i dag har den høyeste sult og fattigdomsraten av alle 120 land rangert i den 

Globale Sult Indeksen (International Food Policy Research Institute. Likevel er den 

internasjonale oppmerksomheten rettet mot landet urovekkende lav. I 2015 stilte President 

Nkurunziza til gjenvalg for sin tredje periode som president for Burundi. I følge grunnloven til 

landet kan ikke en president sitte i mer enn 2 perioder. 13. mai samme år mislyktes et 

kuppforsøk som utløste en humanitær krise. President Nkurunziza avsatte deler av 

regjeringen, arresterte protestanter og 100,000 mennesker la på flukt innen en uke. 

Rapporter fra Amnesty viser at landets befolkning var og er offer for 

menneskerettighetsbrudd som tortur, drap, forsvinnelser og restriksjoner hva gjelder politisk 

frihet. 29. september 2017 kom en rapport fra FN hvor Burundi blir beskyldt for grove 

menneskerettighetsbrudd. Som et motsvar på anbefalingene brøt regjeringen i Burundi ut av 

den Internasjonale Straffedomstolen. Dette gjør at det i fremtiden vil bli umulig å juridisk 

sanksjonere landet for brudd på menneskerettigheter, og dermed bidra til å skape fred i 

Burundi. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonene i forslaget. 

Forskrift om restriktive tiltak i lys av situasjonen i Burundi  

Responsibility to Protect i Burundi (Studentoppgave) 

 

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2016-02-05-104?q=burundi
https://www.duo.uio.no/bitstream/handle/10852/50836/717.pdf?sequence=1
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Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 62 

AUF i Oppland. 

Tekstilproduksjon. 

 

Forslag. 

Vi trenger et verk av retningslinjer som stiller krav til produksjonen av klær og tekstiler i 

opprinnelseslandene. Det bør opprettes et utvalg som kontrollerer at disse kravene blir møtt, 

og ellers nekter aktørene tilgang til det norske markedet. Det er nødvendig å sette lys på den 

kummerlige opprinnelsen til mange av klesplaggene vi kjøper billig her i Norge, og vekke 

oppmerksomhet rundt urettferdighetene som vi forbrukere uvitende støtter 

 

Begrunnelse. 

Mange av klærne vi kjøper for en billig penge i dagens samfunn blir produsert i fabrikker i 

Asia, med svært dårlige arbeidsvilkår. De er ofte 12-timers arbeidsdager i elendige fasiliteter 

uten noen pauser, hvor arbeiderenes sin helse blir satt i fare, uten noe særlig lønn tilbake. 

Ofte er det også barn som jobber på disse fabrikkene, og blir dermed frarøvet en utdanning 

og en fremtid. Et av de største eksemplene på disse tilstandene er brannen som var i en 

tekstilfabrikk i Bangladesh i 2012 hvor 117 personer omkom og over 200 ble skadd. Vi vet for 

øvrig også at vilkårene ikke endret seg noe etter dette da det i 2015 ble publisert en annen 

rapport på fabrikkene til H&;M i Bangladesh, hvor flertallet fortsatt var rene dødsfeller. Det er 

for øvrig flere sider ved denne saken, da man ikke kan benekte den økonomiske veksten vi 

har sett i disse landene. Det siste tiåret har den årlige økonomiske veksten i Bangladesh og 

Kambodsja vært på 6 %, mye takket være tekstilindustrien. Å boikotte kjedene er dermed 

ikke løsningen, da det ikke vil hjelpe arbeiderene, men vil også ødelegge for den 

økonomiske veksten. Det man må gjøre er å legge ett ytterligere press på kjedene; Lønnen 

må bli høyere, arbeidskontrakter tryggere og arbeidsmiljøet sikrere. Dette oppnår man 

gjennom et samarbeid mellom forbrukere og politikere, da det er vi som avgjør om etisk 

produksjon skal være et konkurransefortrinn. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonene i forslaget. Stortinget har vedtatt at et ekspertutvalg skal utrede 

lov om etikkinformasjon. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Velferd 

 

Forslag nr. 63 

AUF i Oppland.  

Barnevernsreformasjon. 

 

Forslag. 

At barnevernet organiseres under regionene i stedet for kommune og stat. Ta inn 

tilknytningsprinsippet i barnevernets arbeid. At søsken plasseres i samme fosterfamilie eller 

adoptivfamilie. Avvikle anbudsordningen innen barnevernet, og erstatte de kommersielle 

aktørene med offentlige eller frivillige ikke-kommersielle aktører. Sette en maksgrense for 

antall saker en saksbehandler kan ha i barnevernet. At barna får faste saksbehandlere i 

barnevernet.  

 

Begrunnelse. 

For at barnevernet skal fungere optimalt trengs en endring og et løft for sektoren. Mange 

ansatte i dagens barnevern melder om at de har for mange saker, og for lite tid til 

oppfølgning og undersøkelser. Arbeiderpartiet mener derfor at alle saksbehandlere skal ha 

en maksgrense for antall saker de til enhver tid har. Vi mener barnevernet best kan 

organiseres under de nye regionene, i stedet for å være delt mellom kommunene og staten. 

På den måten kan man sikre å styrke fagmiljøene, tilbudet og oppfølgingen av utsatte barn. 

Barnevernet styres etter tre grunnleggende prinsipper: barns beste, det biologiske prinsipp 

og minste inngreps prinsipp. Barnets beste skal alltid være det grunnleggende prinsippet i 

barnevernets arbeid, og barnets mening og ønsker skal tillegges vekt jfr. barnekonvensjonen 

og barneloven. Arbeiderpartiet mener barnets behov for utviklingsfremmende tilknytning bør 

vektlegges enda sterkere, og støtter forslag om å ta inn dette som et prinsipp i 

barnevernloven. Alle barn i barnevernet bør få en fast saksbehandler, slik at de opplever en 

trygghet og kontinuitet. Arbeiderpartiet vil at barnevernet skal være et tilbud gitt av det 

offentlige, og at det administrativt skal sortere under fylkeskommunene/regionene. Dette 

betyr at for å bevare kontinuiteten til barnevernet må vi avskaffe anbudsordninger og 

konkurranseutsetting av barnevernet.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget.  

Barnevernet står overfor en rekke utfordringer, og det vil kreve endringer i organisering og 

oppgaveløsning for kommunene.  

Bufdir har lansert en omfattende kompetansestrategi med tiltak som treffer kommunene på 

ulike måter. Dette skjer som følge av oppgave- og ansvarsoverføring fra staten med virkning 

fra 2020. Dette vil være krevende for små fagmiljø.  

Oppland Arbeiderparti mener det er viktig at politikere tar grep og øker eierskapet til 

barnevernet.  

  

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomite for politiske saker.  
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Finans 

 

Forslag nr. 64 

AUF i Oppland. 

Skatt på bolig. 

 

Forslag. 

Det skal innføres en nasjonal boligskatt. Ligningsverdien på primærbolig settes til 50 prosent, 

sekundærbolig til 100 prosent. Ligningsverdien på fritidseiendommer dobles i påvente av et 

bedre verdsettingssystem. En øvre grense settes på to millioner for rentefradrag på 

primærbolig for en husholdning, årlig senke rentefradraget, og gradvis avvikle ordningen 

Avskaffe ordningen på rentefradrag for sekundærbolig og boliger etter bolig nummer to. 

 

Begrunnelse. 

Dagens boligbeskatning er usolidarisk, uansvarlig og fører til større forskjeller mellom folk. 

Norges Bank, OECD, Verdipapirfondenes forening og Scheel-utvalget anbefaler alle 

innføring av en nasjonal boligskatt som kan kombineres med reduksjon i inntektsskatt og 

selskapsskatt. Det har tre formål. For det første vil en nasjonal boligskatt mer effektivt 

omfordele velstand, noe formuesskatt i for liten grad bidrar til. For det andre vil en nasjonal 

boligskatt dempe boligprisveksten, og derfor også dempe den rekordhøye veksten i 

husholdningenes gjeld. For det tredje vil en nasjonal boligskatt løsne på død kapital som 

heller kan investeres i mer samfunnsnyttige formål som skaper flere jobber og mer vekst. 

Dagens skatteregime fører til overinvestering i bolig, død kapital som står i veien for mer 

produktive investeringer som skaper flere arbeidsplasser og mer vekst Ifølge en prognose fra 

Samfunnsøkonomisk analyse vil boligprisene på landsbasis øke med 22,8 fra snittpris i 2016. 

Når boligprisene øker, øker låneopptaket. Norske husholdningers bruttogjeld utgjør nær et 

halvt oljefond og mer enn det dobbelte av statsbudsjettet – 3 057 milliarder kroner ved 

utgangen av 2016. Store deler av husholdningene tåler ikke en oppgang fra dagens unormalt 

lave renter. Unge låntakere under 35 år hadde i 2016 en gjeld på 371% av egen inntekt.  

 

Styrets merknad. 

I forbindelse med skattereformen ble det gjort endringer i verdsetting av boliger, samtidig ble 

skattesatsen på inntekt senket. 

Innføringen av et tak på rentefradrag for gjeld som overstiger 2 mill. pr. husstand, vil gjøre 

det svært krevende å skaffe seg bolig i mange områder i landet. I tillegg kan det legge opp til 

omgåelser ved at husstandsmedlemmer registreres på forskjellige adresser. En nasjonal 

boligskatt vil også måtte erstatte eiendomsskatten som er en viktig inntektskilde for 

kommunene. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget avvises. 

 

Forslag nr. 65 

AUF i Oppland. 

Det internasjonale skattesystemet. 

 

Forslag. 

At Norge må arbeide for et internasjonalt regelverk for enhetlig skattelegging av 
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multinasjonale selskaper. At man må innføre tiltak som sikrer åpenhet og gir skatterådgivere 

opplysningsplikt for å hindre aggressiv skatteplanlegging og ulovlig kapitalflukt. 

Begrunnelse. 

Det globale skattetapet fra multinasjonale selskaper estimeres til å være 500 milliarder dollar 

årlig. Skattesystemet er utdatert. Det er laget for en tid uten internett og en tid der handelen 

over landegrenser gikk langt saktere enn i dag. Systemet er et dårlig verktøy for skattlegging 

av selskaper i dagens moderne økonomi. I dag blir store selskaper som driver 

næringsvirksomhet i flere land, behandlet som mange små selskaper, istedenfor ett stort. 

Dette muliggjør at selskap som for eksempel Coca Cola kan flytte penger og skjule ulovlig 

virksomhet gjennom kompliserte selskapsstrukturer som ofte inkluderer hundrevis av små 

datterselskaper. Resultatet er at selskapene slipper unna å betale skatt i landet der verdiene 

opprinnelig ble skapt, og kan gjemme unna enorme overskudd i skatteparadiser. Mens det er 

de største økonomiene som taper mest i absolutte tall, har lavinntektsland relativt sett et 

større skattetap. Global kapitalflukt er utviklingsfinansiering i revers. Finansiering av utvikling 

og oppnåelsen av Bærekraftmålene er avhengig av styrket nasjonal ressursmobilisering. 

Dette stadfestes i bærekraftmål 17. Et utdatert system som legger rette for aggressiv 

skatteplanlegging gjør det vanskeligere å kreve inn skatter og andre avgifter.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget vedtas. 

 

 

Andre forslag 

 

Forslag nr. 66 

AUF i Oppland. 

Innføre republikk i Norge. 

 

Forslag. 

Innfør republikk i Norge. 

 

Begrunnelse. 

Monarkiet i Norge ble innført i 1905 på to grunnlag. Det første er at vi trengte en sterk 

nasjonal identitet og en norsk kongefamilie ville gjøre det å bli anerkjent som en nasjon 

lettere. Den andre grunnen til dette er at de aller fleste av Europas nasjoner på denne tiden 

var monarkier og en monark i slektskap med de andre monarkiene i Europa blant annet 

England ville styrke oss i den internasjonale stormaktspolitikken. Etter første verdenskrig 

forsvant de fleste monarkier i Europa og bare en av de store nasjonene fortsatte som 

monarki, dette var England mens de tre andre store monarkiene var Russland, Østerrike-

Ungarn og Tyskland. Det vi i Norge da har gjort er å innsette et ubrukelig system politisk som 

er grunnleggende urettferdig. Det at en person blir født inn i en posisjon hvor han eller hun 

får spesielle rettigheter overfor samfunnet men samtidig mister grunnleggende demokratiske 

og andre generelle rettigheter står helt imot vår sosialistisk demokratiske ideologi. 

 

Styrets merknad. 

Kongehuset har stor respekt i det norske folk og det er stor oppslutning om monarkiet i 

Norge. 
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Styrets innstilling. 

Forslaget avvises. 

 

Forslag nr. 67 

Nord-Fron Arbeiderparti. 

Kommunereform som en oppgave- og demokratireform. 

 

Forslag. 

Den varslede opptrappingen av kommunereformen må bli en oppgave- og demokratireform. 

For at kommunene skal bli motivert til å ta nye diskusjoner om kommunesammenslåing må 

Stortinget komme med nye oppgaver og insentiver. 

 

Begrunnelse. 

Kommunereformen har så langt ikke gitt endringer på kommunestruktur i Hedmark og 

Oppland. Mange kommuner kom langt i prosessen og hadde gode intensjonsavtaler seg 

imellom. Men etter folkeavstemningene ble det ingen kommunesammenslåinger fordi folket 

sa nei. Prosessen var krevende for de involverte kommunene. Både administrativt og politisk 

ble det brukt store ressurser. Etter regionreformen der Oppland og Hedmark blir slått 

sammen til en ny region, kan det være kommuner som vil ta diskusjonen på nytt. Men for at 

det skal skje må Stortinget komme med en ny oppskrift. Stortinget må lytte til ekspertutvalget 

som har foreslått nye oppgaver til regionene. Her er det mange oppgaver som bør flyttes ned 

til regioner og kommuner. For å skape motivasjon hos kommunene og forståelse blant folket 

må Stortinget komme med nye oppgaver og nye intensiver for å endre kommunestrukturen i 

Hedmark og Oppland. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen om at det gis nye intensiver til oppfølging av kommunereformen, 

men mener at inntektssystemet ikke skal brukes for å tvinge fram sammenslåinger. Styret 

viser også til at ekspertutvalgets mandat ikke omfatter å se på arbeidsoppgaver for 

kommunesektoren. Styret er skeptisk til at enkelte oppgaver kan overføres til en del større 

kommuner.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 68 

Øyer Arbeiderparti.  

Alpin VM til Norge. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal arbeide for at Hafjell- Lillehammer- Kvitfjell skal være norsk 

kandidat til å søke Alpin VM hvis Norges Skiforbund åpner for internasjonal søknad.  

 

Begrunnelse. 

Lillehammer region har som mål å bli Europas mest komplette region for vintersport og 

opplevelser. Et ledd i å nå målet er å arrangere store internasjonale vintersports-

arrangementer.  
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Gudbrandsdalen med nasjonalanleggene Hafjell og Kvitfjell er Norges fremste alpindal, med 

et omfattende og betydningsfullt reiseliv. Begge anleggene er oppgraderte og i daglig drift.  

 

Gjennom å være nasjonalanlegg er begge anlegg oppgradert med betydelige offentlig midler. 

Begge anleggene er kjent internasjonalt for god arrangørkompetanse, og unik kunnskap om 

preparering av snø til mesterskap. Beliggenheten nær Lillehammer by med bl.a. Olympisk 

Museum, Idrettens hus, Legacysenteret, Norges Toppidrettsgymnas og Høyskolen vil gjøre 

vårt konsept til en vinner internasjonalt.  

 

Styrets merknad. 

Saken behandles av Norges skiforbund, og det er  begrenset med hva politiske organ kan 

påvirke saken. Et slikt arrangement vil trolig kreve økonomiske tilskudd lokalt.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget vedtas. 

 

Forslag nr. 69 

Jevnaker Arbeiderparti. 

Partiets kjerneverdier. 

 

Forslag. 

Jevnaker Arbeiderparti ber Oppland Arbeiderparti ta et helhetlig grep om partiets «sjel» 

og sørge for at våre kjerneverdier, frihet, likhet, trygghet og solidaritet, igjen skal være den 

synlige politikken og strategien mot kommende kommune og fylkesting valg. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

 

Innkomne forslag – Organisatoriske saker 
 

Forslag fra kommunepartiene 

 

Forslag nr. 1 

Sør-Fron Arbeiderparti. 

Roser. 

 

Forslag. 

Frivillig ordning til innkjøp av fairtrade roser lokalt eller sentralt til bruk i valgkamp. 

 

Begrunnelse. 

I forbindelse med valgkamp er vi pålagt å kjøpe fairtrade roser sentralt som må hentes i 

Rema 1000 butikker. Dette er en utfordring logistikkmessig og ikke minst når det gjelder 

bestilling og forberedelser før valgkampen. Sør-Fron Arbeiderparti ønsker at dette skal være 
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en frivillig ordninger der hvert enkelt kommuneparti velger selv om de bestiller roser sentralt 

eller kjøper fairtrade roser lokalt. Rema 1000 butikker er ikke etablert i alle kommuner, så 

rosene må hentes i nabokommunen eller lenger vekk. Dette medfører ekstra kjøring og 

logistikk utfordringer. I tillegg må det bestilles større kvanta om gangen som medfører at 

rosene blir «gamle» til de skal deles ut. Om ordningen åpner opp for å kjøpe roser lokalt 

slipper man disse utfordringene og i tillegg støtter vi lokalt næringsliv.  

 

Styrets merknad. 

Denne ordningen er frivillig. Kommunepartiene kan velge å ikke delta slik at de selv tar 

ansvar for å skaffe fairtraderoser lokalt i tilstrekkelig antall. 

Det har vært tilslutning gjennom evaluering av valgkampen regionvis med kommunepartiene 

til deltagelse fra Oppland Arbeiderparti i sentralt framforhandla roseavtale. Dette er en frivillig 

ordning basert på hva kommunepartiene ønsker før fylkespartiet slutter seg til avtalen. 

Bestilling av så stort antall roser som Arbeiderpartiet benytter i valgkamper kan være en 

utfordring dersom det ikke er forhåndsbestilt. Roser skal dyrkes fram og kunne leveres på 

ønska tidspunkter i alle kommuner i hele landet. Tilbakemeldingene fra kommunepartiene 

har vært positive og fylkespartiets oppfatning har vært at dette er en sikker ordning både 

vedr. levering av  tilstrekkelig antall og at alle roser er fairtraderoser. Fylkespartiet vil også i 

forkant av framtidige avtaler spørre kommunepartiene i Oppland om de ønsker å delta. 

Intensjonen i forslaget anses ivaretatt gjennom prosess med kommunepartiene i forkant av 

bestilling av roser. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes styret. 

 

Forslag nr. 2 

Jevnaker Arbeiderparti. 

Programprosesser. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal initiere en bredere programprosess hvor lokalpartiene kan få 

utvalgte politikkområder de kan få ansvar for å utmeisle partiets politikk.  

 

Begrunnelse. 

Jevnaker Arbeiderparti ber Oppland Arbeiderparti sørge for at erfaring og kompetanse i 

lokallagene blir bedre hørt, og bli mer førende for hvordan Arbeiderpartiet i fremtiden skal 

sørge for at vår politikk vinner frem ute i bygdene og ikke bare sentrale strøk.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Programkomiteen foran fylkestingsvalget har igangsatt 

en prosess der det gjennomføres samråd i mars – april. Kommunepartiene får utkast til 

program på høring. Fylkespartiet følger opp sentralt nedsatte utvalg for distrikt, immigrasjon 

og arbeidsliv der også kommunepartiene er invitert til å komme med innspill og forslag til de 

nedsatte utvalgene innen 1. juni.  Mail er sendt fra partiet sentralt til 

kommunepartier/medlemmer.  

Partiet sentralt har henvendt seg til kommunepartiene for å få innspill på hovedsaker til 

valgkampen 2019 i forkant av landsstyremøtet i mars. 
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Fylkespartiet vil oppfordre kommunepartiene til å komme med innspill på aktuelle 

politikkområder de ønsker å ha slike prosesser i partiet tillegg til at fylkespartiet vurderer 

politikkområder som kan være aktuelle. 

 

Styrets innstilling. 

Oppland Arbeiderparti skal vektlegge en bred programprosess der partiorganisasjonen kan 

delta og påvirke i å utmeisle partiets politikk.  

 
Forslag nr. 3 

Øyer Arbeiderparti.  

Kan partibyråkratiseringen være en årsak til manglende mobilisering?  

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti ser med stigende uro på den økende byråkratiseringen innad i partiet. 

Partiets evne til mobilisering kan svekkes og avstanden mellom de folkevalgte og grasrota 

ser ut til å øke.  

 

Begrunnelse. 

Det er de folkevalgte som utgjør og skal fronte det representative demokratiet, ikke et stadig 

stigende partibyråkrati.  Med en stadig større byråkratisering i partiet med bruk av rådgivere 

er vi urolige for hvordan dette påvirker avstanden mellom de som sitter i ledende posisjoner, 

de demokratiske prosessene og grasrota i partiet. Avstanden mellom ledelsen, de folkevalgte 

og grasrota kom til syne blant annet i høstens stortingsvalg, der vi ikke evnet å mobilisere i 

nødvendig grad.  

Vi mener at det må dyrkes frem større mangfold og bredde blant medlemmer og de som 

sitter i posisjoner i partiet og gjøres gode grep for å bygge partiet for de neste valgene og 

årene, basert på de folkevalgte.  

 

Styrets merknad. 

Styret ser det som en viktig oppgave i organisasjonsutviklingen av partiet å tenke nytt og se 

muligheten i ny struktur også i organisering av Arbeiderpartiet i Innlandet. Partiet er inne i en 

periode der ny struktur drøftes i regioner og i partiet sentralt. Fram til landsmøte i 2019 skal 

ny struktur vurderes i forbindelse med at det etableres 11 regioner i landet og partiet må 

endre måten vi organiserer oss på. Oppland Arbeiderparti vil følge opp 

organisasjonsarbeidet og involvere kommunepartiene gjennom organisasjonskonferanse og 

representantskap før landsmøtet i 2019. 

En viktig oppgave til enhver tid i partiarbeidet er å rekruttere, involvere og skoler tillitsvalgte 

på alle nivåer. Studie- og organisasjonsutvalget som velges på årsmøtet bør involveres i 

arbeidet for å foreslå de viktigste tiltakene som kan iverksettes lokalt, regionalt og sentralt i 

partiet utover skolering som er iverksatt. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes det nye styret for oppfølging. 
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Forslag nr. 4 

Lillehammer Arbeiderparti.  

Europa debatt.  

 

Forslag. 

Arbeiderpartiet setter i gang et bredt programrådslag , i hele partiorganisasjonen, fram mot 

landsmøte i 2021 om Norges forhold til Europa, tilknytting til EU og EØS avtalens påvirkning 

av Norge.. 

 

Begrunnelse.  

Arbeiderpartiet gjennomførte et bredt programrådslag på starten av 1990-tallet med samme 

tema. Det Europa og EU Arbeiderpartiet da debatterte er et annet Europa/EU enn det vi har i 

dag.  EØS avtalen griper inn i hele det norske samfunnet. Mange påstår at EØS avtalen har 

så negativ påvirkning av norsk arbeidsliv at den bør sies opp. Arbeiderpartiet må sette dette 

på dagsorden, debattere dette basert på fakta og se dette i en sammenheng. EU endrer seg 

betraktelig i årene framover, blant annet på grunn av Storbritannia sin utmelding. På et slik 

grunnlag bør Arbeiderpartiet ta opp igjen sin Europapolitikk til bred debatt i hele 

partiorganisasjonen. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Flere forslag tydeliggjør behov for debatt. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

 

Partistruktur 

 

Forslag nr. 5 

Styret (styret i Hedmark Arbeiderparti fremmer likelydende forslag til årsmøte). 

Partistruktur. 

 

Forslag (Styret i Hedmark Arbeiderparti fremmer likelydende forslag til årsmøtet). 

1. 1. april 2019 fastsettes som sammenslutningsdato for fylkespartiene Oppland 
Arbeiderparti og Hedmark Arbeiderparti. 

2. Et av fylkespartienes organisasjonsnummer benyttes fra sammenslåing. 
3. AU i Oppland og Hedmark Arbeiderparti utgjør i fellesskap samarbeidsorganet for 

sammenslåingsprosessen fra mars 2018 – mars 2019. Fylkessekretærene tiltrer 
utvalget med tale- og forslagsrett. Møtene ledes av leder i det fylket hvor møtet finner 
sted. 

4. Samarbeidsorganet har ansvar for nødvendig forankring og evnt. vedtak i ordinære 
styremøter og representantskap i begge fylkespartiene i perioden mars 2018 – mars 
2019.  

5. Ansatte i begge fylkespartier skal være involvert i prosessen i henhold til 
hovedavtalen mellom AAF-HK kap. 9 og Hovedavtalen kap. 8. 
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Begrunnelse 
1. Økonomisk enhet. 

En økonomisk enhet må etableres senest 1.1.20 der det er sammenslåing av fylker. 
Ved virkningsdato for sammenslåing etter årsmøtet i 2019, betyr det at fylkespartiene 
hver for seg må rapportere aktiviteter og inntekter m.m. til SSB før årsmøtet og det 
nye styret / adm. for fylkespartiet fra årsmøtet og ut året. 
Eks. kan virkningsdato være fra etter 1. kvartal 2019. 
Fylkespartiet får samme støtte som før (ved to fylkespartier), utbetalt etter stemmetall. 
SSB og fylkesmannen i Sogn og Fjordane anbefaler at det nye fylkespartiet benytter 
ett av organisasjonsnumrene i Brønnøysundregisteret, framfor et nytt. Dette for å 
videreføre en enhet i stedet for å legge ned for deretter å opprette. 
Det vil si at fylkespartiene slår sammen og viderefører en enhet i stedet for å legge 
ned to fylkespartier og opprette et nytt. 

2. Samarbeidsorgan/interimstyre. 
Det etableres et sammenslåingsorgan/interimstyre for prosessen i perioden mars 
2018 – mars 2019. Utvalget fungerer som forhandlingsutvalg og legger fram saker for 
styret/representantskap for avklaring etter vurderinger. 

3. Oppland og Hedmark Arbeiderparti er tilknytta Hovedavtalen AAF og HK. 
 
 
Vedtekter 
 
Det er tatt utgangspunkt i landsmøtevedtatte vedtekter og retningslinjer.  
Vedtektene til Innlandet Arbeiderparti er gjennomgått med partikontorets vedtektsansvarlig. 
 
Forslag nr. 6 
Styret (styret i Hedmark Arbeiderparti fremmer likelydende vedtektforslag til årsmøte). 
Vedtektsendring. 
 
Forslag. 
Disse vedtektene gjelder for: 

1. Felles representantskap (§4) , nominasjonsmøte (§6) i 2018. 
Konstituerende årsmøte Innlandet Arbeiderparti i 2019 (§ 2). 
Et sammenslått fylkesparti i Oppland og Hedmark – Innlandet Arbeiderparti 
(vedtektene i sin helhet). 

 

§1 Formål 

 

Innlandet Arbeiderparti arbeider for Arbeiderpartiet etter de retningslinjer som partiet har 
lagt fram i program, vedtekter og vedtak. Innlandet Arbeiderparti skal i samarbeid med 
sentralstyret og de tilsluttede kommunepartier lede og samordne partiets politiske 
virksomhet og organisasjonsarbeid i fylkene. Fylkespartiet har et overordnet ansvar for 
arbeidet i kvinnenettverket i eget fylke. Samarbeid med AUF er en viktig del av 
fylkespartiets arbeid. 
§ 13 i Arbeiderpartiets vedtekter omhandler alminnelige bestemmelser som legges til grunn 
for organisasjonsarbeidet. 
 

§2 Årsmøte 

 

2.1  Fylkesårsmøtet er fylkespartiets høyeste myndighet og holdes ordinært i første 

kvartalhvert år.  

Kommunepartiene avholder årsmøte før årsmøtet i fylkespartiet.  
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Ekstraordinært fylkesårsmøte avholdes når representantskapet bestemmer det, eller når 
kommunepartier som representerer minst 2/5 deler av medlemmene krever det. 
Ekstraordinært fylkesårsmøte skal kunngjøres senest 8 uker før møtet finner sted. 
Utsendingene til det ekstraordinære årsmøtet skal være de samme (jfr. godkjente 
fullmakter) som ved siste ordinære årsmøte.  

 
2.2  Fylkespartiets årsmøte består av 250 medlemmer og skal sikre 

proporsjonal representasjon ut fra medlemstall pr 31.12. foregående år i 
årsmøteperioden, dog slik at alle kommunepartier blir representert.  
Representasjon til fylkespartiets årsmøte skal velges på medlemsmøter. I  
kommunepartier med representantskap velges utsendingene på 
representantskapsmøter i kommunepartiene etter innstilling fra partiavdelingene. 
Kommunepartiene må i størst mulig grad følge innstillingene fra lagene, herunder også 
AUF.  
 
Innlandet AUF skal være representert med 10 utsendinger på fylkespartiets årsmøte. 
Disse velges av representantskapsmøte eller årsmøte i AUFs fylkeslag og deltar i 
årsmøtet med fulle rettigheter. 

 
Kommunepartienes styrer og AUFs fylkeslag skal sende representantenes fullmakter til  
fylkespartiet innen 4 uker før årsmøtet. For sent innkomne fullmakter skal avvises. 

 
Styret deltar på fylkesårsmøtet med tale- og forslagsrett.  

 
2.3 Fylkesårsmøtet skal kunngjøres minst tre måneder i forveien.  
 

Forslag som ønskes behandlet må være styret i hende minst en måned før møtet. 
Forslag en vil ha behandlet på fylkesårsmøtet må være vedtatt innsendt av en 
partiavdeling, et kommuneparti eller av AUFs fylkeslags representantskapsmøte eller 
årsmøte. Forslag skal sendes fylkespartiets styre senest en måned før møtet. 
Fylkespartiets styre lager innstilling på alle forslag til årsmøtet. Styret har forslagsrett til 
årsmøtet. 

 
2.4 Årsmøtets dagsorden skal inneholde: 

1. Åpning, konstituering. Herunder valg av redaksjonskomiteer. 
2. Beretning for foregående kalender år. 
3. Vedtektsendringer. 
4. Innledning og debatt om aktuelle organisatoriske og politiske spørsmål. 
5. Redaksjonskomiteens innstilling på innkomne forslag og saker fremmet i årsmøte. 
6. Valg. 
7. Avslutning 

 
    Styret kan fremme forslag om andre punkter/saker skal inntas i dagsorden. 
 
2.5 Årsmøtet velger styre, valgkomite, studie- og organisasjonsutvalg og kontrollkomite.  

Alle valg gjelder for ett-års periode.  
Årsmøtet velger fylkespartiets representanter og vararepresentanter til Arbeiderpartiets 
landsstyre. Til enhver tid sittende leder og en nestleder(e) skal være 
utsendinger/varautsendinger. 

 
2.6 Valgkomiteen velges av årsmøtet etter innstilling fra styret. 

Komiteen har 9 medlemmer, med personlig varamedlemmer. Ett medlem og 
varamedlem velges etter forslag fra AUF i Innlandet. Valgkomiteens funksjonsperiode 
følger styrets.  
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Valgkomiteens leder kan ikke gjenvelges. 
 

Valgkomiteen innhenter forslag fra kommunepartiene og AUF i Innlandet  på 
tillitsvalgte. 

 
Valgkomiteen kan i løpet av årsmøteperioden på selvstendig grunnlag foreslå 
suppleringsvalg som fremmes for representantskapet. 

 
Komiteens ni medlemmer har alle fulle rettigheter. Partikontoret er komiteens 
sekretariat. 

 
2.7   Utsendinger til Arbeiderpartiets landsmøte velges av årsmøtet etter følgende prinsipper: 

 a. Valgkomiteen skal innhente forslag på utsendinger fra kommunepartiene. Om 
   forslag ikke kommer inn, står komiteen fritt til å finne representanter fra  
  kommunene. 
 b. For at ett kommuneparti skal ha rett på representasjon på landsmøtet, må 
   kommunepartiet være à jour med innbetalingen til landsmøtefondet jfr. § 8. 
 
2.8   Fullmaktene til årsmøtet godkjennes av styret. Innregistrering til årsmøtet ivaretas av 

partikontoret. Redaksjonskomité for å forberede innstillinger på innkomne forslag, velges 
av styret.  

 
          Redaksjonskomite for innkomne saker velges på årsmøte. 
 
2.9  Alle vedtak på årsmøtet gjøres med alminnelige flertall. Oppnår et forslag ikke mer 

enn halvparten av stemmene, der det falt (stemmelikhet). Ved stemmelikhet ved 
valg, avgjøres valget ved loddtrekning. 
Denne regel gjelder for alle avstemminger i partiets organer. 

   
2.10   For årsmøtets utsendinger, inkludert AUF, nyttes reisefordeling. 
 

§3 Styret 

 

3.1   Fylkespartiene ledes av et styre på 9 medlemmer. Blant disse leder, nestleder, 

studieleder og leder av kvinnenettverket på fylkesnivå. AUFs fylkeslag tiltrer styret 
med ett medlem som deltar med fulle rettigheter.  
En stortingsrepresentant, Fylkesordfører (når Arbeiderpartiet), gruppeleder, LO-
sekretær (når Arbeiderpartiet), Sentralstyremedlem møter som tiltredende 
medlemmer til styret og har tale- og forslagsrett i styret. 

 
3.2   Blant styrets medlemmer dannes et arbeidsutvalg. Arbeidsutvalget skal være et 

saksforberedende organ for styret. Arbeidsutvalget skal består av leder, nestleder(e) 
og leder i AUF.  

 
3.3.   Fylkessekretær tiltrer og fører protokoller fra representantskaps-, styre- og AU-møter. 

Fylkessekretær møter med tale- og forslagsrett, men ikke stemmerett. Fylkessekretær 

forbereder saker til ovennevnte organer og kan fremme innstillinger. 

 
3.3 Styret behandler budsjett og aktivitetskalender hvert år. 

Reiseutgifter dekkes av fylkespartiet etter satser som fastsettes av styret. Diett  
dekkes ikke. 

 
3.4 Økonomisk oversikt legges frem for styret kvartalsvis og ellers når styret ber om det.  
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§4 Representantskapet 

 

4.1   Representantskapet er høyeste organ mellom årsmøtene.  
 
4.2   Representantskapet består av 70 utsendinger fra kommunepartiene og 7 

utsendinger fra AUF i Innlandet. Fylkespartiets representantskap skal sikre 
proporsjonal representasjon ut fra medlemstall pr. 31.12. foregående år i 
årsmøteperioden, dog slik at alle kommunepartier blir representert.   
Fylkespartiets styre er også styre for representantskapet og tiltrer 
representantskapet med fulle rettigheter.  
Representantskapet består av i alt 87 stemmeberettigede utsendinger. 

 
Etter vedtak i styret (ved behandling av fylkeskommunale saker) kan 
fylkestingsgruppa ta del i representantskapets behandling av fylkeskommunale 
saker med tale-, forslags- og stemmerett. Partiets stortingsrepresentanter har 
møterett med tale- og forslagsrett. 

 
4.2.1 Kommunepartienes, Innlandet AUFs representanter velges av disses årsmøter, 

medlemsmøter/representantskap og deltar i representantskapet med fulle 
rettigheter.  

 
4.3   Representantskapet behandler de politiske og organisatoriske saker som styret legger 

frem, eller som et flertall av kommunepartiene krever behandlet. Representantskapet 
behandler regnskap hvert år og handlingsplan annethvert år. Representantskap 
velger nominasjonskomite til fylkestingsvalg og stortingsvalg. Styret har ikke 
stemmerett i behandling av regnskap. 

 
4.4   Reiseutgifter for utsendingene til representantskapets møter dekkes av det  

respektive  kommuneparti. AUF dekker reiseutgifter for sine representanter. 
 
§5 Nominasjon til stortingsvalg  
 
5.1    Nominasjonsprosessen skal følge de av Sentralstyret fastsatte tidsfrister. 

Nominasjonsmøte avholdes innen utgangen av november måned året før valgåret. 
 
5.2   Representantskapet velger etter innstilling fra fylkespartistyret en nominasjonskomité 

på 9. medlemmer med personlige varamedlemmer. Blant disse medlemmene skal 
AUFs fylkeslag være representert. AUF fremsetter selv forslag på sin kandidat med 
personlig varamedlem. Partikontoret er komiteen sekretariat. 

 
5.3   Alle kommunepartier og AUFs fylkeslag oppfordres innen fastsatt frist å fremme  

forslag overfor nominasjonskomiteen på kandidater de ønsker nominert. 
Fylkespartiet kan gjøre vedtak om at enkeltmedlemmene og partiavdelinger kan 
involveres sterkere i nominasjonsprosessen. Ved slik vedtak må det også fremgå 
krav til frister og hvordan forslag skal fremmes. 

 
5.4   Nominasjonskomiteens forslag til liste sendes kommunepartiene og AUFs fylkeslag. 
 
5.5   Nominasjonskomiteens foreløpige listeforslag med eventuelle dissenser er offentlig. 

Hele nominasjonsprosessen skal være åpen og tilgjengelig for offentligheten. Herfra 

unntatt de interne forhandlinger i nominasjonskomiteen. Behandlingen i 

kommunepartiene skal være offentlig. 
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5.6   Kommunepartiene skal innen en nærmere fastsatt tidsfrist sende sine  
endringsforslag til nominasjonskomiteen.  

 
5.7   Nominasjonsmøtet gjennomføres som et selvstendig møte. 
 
          Nominasjonsmøte består av 200 medlemmer og skal sikre   
          proporsjonal representasjon ut fra medlemstall pr 31.12. foregående år i   
         årsmøteperioden,  dog slik at alle kommunepartier blir representert. 
          AUFs fylkesledd deltar i nominasjonsmøtet med 10 utsendinger som har fulle  
          rettigheter.   
          
5.8   Nominasjonsmøte innkalles med minst 3. mnd. frist. Kommunepartiene og AUFs 
          fylkeslag sender inn sine fullmakter på valgte utsendinger med vararepresentanter til  
          nominasjonsmøtet til fylkespartiets styre v/partikontoret innen 4 uker før  
          nominasjonsmøtet holdes. For seint innkomne fullmakter skal avvises av styret. 
 
5.9   Utsendingene til nominasjonsmøtet velges av årsmøtet eller medlemsmøte i   
          kommunepartiet. I  kommunepartier med representantskap velges utsendingene på  
         representantskapsmøter i kommunepartiet. AUFs utsendinger til nominasjonsmøtet  

velges av AUF i Innlandets årsmøte eller representantskapet. 
 

Kommunepartienes møter som velger utsendinger innkalles med minst en ukes 
varsel. Møte skal være åpent. Før utsendinger til nominasjonsmøte velges skal 
endelig listeforslag behandles. 

 
5.10   Rådgivende avstemning over kandidater kan holdes etter retningslinjer fastsatt av  
          fylkesstyret, før nominasjonskomiteen fremmer sitt første nummererte listeforslag. 
 

§6 Nominasjon til fylkestingsvalg 

 

6.1 Fylkespartienes styret fastsetter tidsfrister for nominasjonsprosessen 
            foran fylkestingsvalg. 
 Nominasjonsmøtet holdes innen utgangen av november måned året før valget. 
 
6.2     Representantskapet velger en nominasjonskomite på 9 medlemmer med personlige 
            varamedlemmer etter innstilling fra fylkespartistyret. 
          Blant disse skal AUF være representert med ett medlem med fulle rettigheter.  
 Partikontoret er komiteens sekretariat. 
       
6.3    Alle partiavdelinger, kommunepartier, og AUFs fylkeslag oppfordres  
            innen fastsatt frist å fremme forslag overfor nominasjonskomiteen på kandidater de  
            ønsker nominert. 
 
6.4 Nominasjonskomiteens forslag til liste sendes kommunepartiene og AUF sitt  
            fylkeslag. 
 
 Listeforslaget skal også omfatte forslag på fylkesordfører og fylkesvaraordfører. 
 
6.5 Hele nominasjonsprosessen skal være åpen og tilgjengelig for offentligheten. Herfra 

unntatt de interne forhandlinger i nominasjonskomiteen. 
Resultatet av behandlingen i kommunepartiene skal være offentlig.  

 
6.6    Kommunepartiene skal innen nærmere fastsatt tidsfrist sende sine endringsforslag til 
         Nominasjonskomiteen. 
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6.7 Fylkespartiet kan foreta nominasjon av fylkesordførerkandidat,   

fylkesvaraordførerkandidat før resten av lista nomineres. Fylkespartiet skal i så fall   
ha fastsatt dette som en del av nominasjonsprosessen. Forhåndsnominasjonen skal 

            foretas av representantskapet. Nominasjonskomiteens innstilling til disse plassene 
            må bekjentgjøres før møte. Nominasjon av disse plassene er å anse som endelig og 
            kan ikke tas opp igjen på nominasjonsmøtet der nominasjon av de øvrige plassene 
            på lista skal foretas.      
 
6.8     Nominasjonsmøtet gjennomføres som et selvstendig møte. 
 
            Nominasjonsmøte består av 200 medlemmer og skal sikre   
            proporsjonal representasjon ut fra medlemstall pr 31.12. foregående år i   
            årsmøteperioden,  dog slik at alle kommunepartier blir representert. 
            AUFs fylkesledd deltar i nominasjonsmøtet med 10 utsendinger som har fulle  
            rettigheter.   
          
6.9     Nominasjonsmøte innkalles med minst 3. mnd. frist. Kommunepartiene og AUFs 
            fylkeslag sender inn sine fullmakter på valgte utsendinger med vararepresentanter til  
            nominasjonsmøtet til fylkespartiets styre v/partikontoret innen 4 uker før  
            nominasjonsmøtet holdes. For seint innkomne fullmakter skal avvises av styret. 
 
6.10   Utsendingene til nominasjonsmøtet velges av årsmøtet eller medlemsmøte i   
            kommunepartiet. I  kommunepartier med representantskap velges utsendingene på  
            representantskapsmøter i kommunepartiet. AUFs utsendinger til nominasjonsmøtet   
            velges av AUF i Oppland og Hedmarks årsmøte eller representantskapet.  
 

Kommunepartienes møter som velger utsendinger innkalles med minst en ukes 
varsel. Møte skal være åpent. Før utsendinger til nominasjonsmøte velges skal 
endelig listeforslag behandles. 
 

6.11  Partiets fylkesvalgprogram må sluttbehandles før nominasjon finner sted. Ved 
           forhåndsnominasjon av fylkesordførerkandidat og fylkesvaraordførerkandidat 

må ikke fylkesvalgprogrammet sluttbehandles før disse er nominert.  
         
6.12 Nominasjonsmøtet nominerer i denne rekkefølge: først partiets kandidat til   

fylkesordfører og fylkesvaraordfører. Begge kjønn skal være representert på de to 
første plassene på valglista.  

 
6.13     Rådgivende avstemning over kandidater kan holdes etter retningslinjer fastsatt av  
    fylkesstyret, før nominasjonskomiteen fremmer sitt første nummererte listeforslag. 
 

§7 Fylkestingsgruppa 

 

7.1   Innlandet Arbeiderpartis fylkeskommunale tillitsvalgte plikter å sette seg inn i  
de til enhver tid gjeldende vedtekter, retningslinjer og programmer for Arbeiderpartiet og 
Innlandet Arbeiderparti. Disse vedtekter, retningslinjer, vedtak og programmer er 
forpliktende for tillitsvalgtes arbeid i fylkeskommunen. 

 
7.2   Styret i fylkespartiet skal etter et fylkestingsvalg innkalle til et fellesmøte mellom 

partiets representanter i det nye fylkestinget og representantskapet for å konstituere 
fylkestingsgruppa. Fellesmøtet utpeker partiets kandidater til fylkesutvalg, 
hovedutvalg og andre viktige styrer, råd og utvalg. Øvrige valg avgjøres av 
gruppemøtene.  
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7.3    Fylkespartiets representantskap gir fullmakt til en forhandlingsdelegasjon som på 

vegne av fylkespartiet skal forhandle frem posisjoner i forkant av konstituering av 
fylkestinget. Fylkespartiets fylkesordførerkandidat skal være en del av 
forhandlingsdelegasjonen. Fullmakten skal gi rammer og strategi for forhandlingene. 
Forhandlingsdelegasjonen skal legge frem innstilling som behandles av 
representantskapsmøtet i fylkespartiet. 

 
7.4   Fylkespartiets leder, AUFs representant i styret og inntil to andre styremedlemmer 

utpekt av partistyret tiltrer fylkestingsgruppa med tale-, forslags- og stemmerett. Så 
vidt mulig skal fylkespartiets styre være representert i samtlige av gruppas møter. 
Partiets fylkessekretær har møterett med tale- og forslagsrett.  

 
7.5    Alle viktige saker som skal opp i fylkestinget, drøftes i gruppemøter. Det føres 
  protokoll fra møtene, og gruppa skal legge fram årsmelding for fylkespartiet.  
 
7.6    Vedtak i fylkestingsgruppa, representantskapet og årsmøtet er bindende ved 
    behandling i fylkesting, dersom det behandlede organ ikke har vedtatt noe annet.  
 
7.8   Viktige saker skal legges fram for drøfting i fylkespartiets styre eller  

representantskapet. Partistyret, gruppestyret eller et flertall av gruppas medlemmer 
kan be om at programsaker eller saker av prinsipiell betydning blir behandlet og 
avgjort av representantskapet. Gruppestyret skal i slike saker fremme innstilling til 
representantskapet. 

 
7.9   Fylkespartiets styre utpeker de som skal tiltre fylkesutvalgsgruppa med tale-,  
   forslags- og stemmerett. 
 
7.10 Partiets representanter i fylkesutvalg og andre fylkeskommunale utvalg skal danne 

grupper. Disse gruppene skal organiseres og arbeide etter de regler som i det 
foregående er trukket opp for fylkestingsgruppa. 

 
7.11 Fylkesstyret skal i samarbeid med fylkestingsgruppa sørge for god kontakt med   

partiets representanter i fylkeskommunale styrer og utvalg for å fremme et godt og 
planmessig arbeid. 

 
7.12 Fylkeskommunale saker skal behandles i fylkespartiets representantskap når styret i  

fylkestingsgruppa ber om det, og når partistyret eller representantskapet bestemmer 
det. 

 
7.13 Den som er inhabil i en sak som skal behandles i fylkesting eller kommunestyre og/  

eller har personlige eller familiære interesser (økonomiske, forretningsmessige mv.) i 
en sak som behandles i partiets organer, i fylkestingsgruppe mv. er å anse som 
inhabile i partiets behandling av saken.   

 

§8 Kontingenten 

 

8.1   Fylkespartienes andel av kontingenten fastsettes av landsmøtet. 

 
8.2   Kontingenten til landsmøtefondet fastsettes av styret gjennom budsjettbehandlingen. 

Landsmøtefondet skal bidra til å dekke utgiftene til landsmøteutsendingene fra 
fylkespartiet. 

 
8.3   Landsmøtefondet skal baseres på kommunepartienes oppslutning ved kommunevalg. 
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§9 Revisjon 

 

Til å utføre revisjonsarbeidet engasjerer styret en registrert revisor eller et revisjonsselskap 
av registrerte revisorer. Årsmøtet velger en kontrollkomité på tre medlemmer med to 
varamedlemmer som har som oppgave å kontrollere om de økonomiske disposisjoner er 
gjort i samsvar med gjeldende vedtekter og vedtak. Kontrollkomiteen skal avgi beretning til 
årsmøtet om sitt arbeid. 
 

§10 Vedtekter 

 

Vedtekter for fylkespartiet vedtas av årsmøtet. De skal bygge på Arbeiderpartiets vedtekter 
og retningslinjer, og de må ikke stå i strid med dem. Endringer i disse vedtekter kan bare 
gjøres av et årsmøte og krever flertall blant utsendingene på årsmøte. For å være gyldige 
må vedtektene godkjennes av partiets sentralstyre.  
 
For forhold som ikke dekkes av disse vedtekter, gjelder bestemmelsene i vedtekter og 
retningslinjer for Arbeiderpartiet vedtatt av landsmøtet.  
 
§11 Oppløsning 
 
Dersom fylkespartiet blir oppløst skal fylkespartiets eiendeler tilfalle Arbeiderpartiet. 
 

§12 Rådgivende uravstemninger 

 

Representantskapet kan vedta å søke råd i viktige politiske og organisatoriske saker i form 

av rådgivende uravstemning blant partiets medlemmer. 

1. Styret har ansvaret for at det utarbeides et beslutningsgrunnlag som i tilstrekkelig grad 
belyser saken som skal avgjøres. 

2. Fylkespartiets administrasjon har ansvaret for at uravstemningen gjennomføres på en 
forsvarlig måte, etter nærmere retningslinjer fastsatt av styret. 

3. Vurdering av rådgivende uravstemning skal alltid gjøres i forkant av sakers 
behandling.  

 

§13 Kvinnenettverk på fylkesnivå 

 

Organiseringen av kvinnenettverket på fylkesnivå reguleres av Retningslinjer for 
Arbeiderpartiets kvinnenettverk. 
 
§14 Administrasjon 
 
14.1   Fylkespartiets styre har ansvaret for at administrasjonen har tilstrekkelige ressurser og 

tilfredsstillende arbeidsforhold. 
 
14.2   Fylkessekretæren har den daglige ledelse av administrasjonen. 
 
14.3   Lønns og arbeidsvilkår for arbeidstakere ansatt av fylkespartiet følger av tariffavtale.  
 
14.4   Fylkessekretæren har budsjettansvar overfor styret. 
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Vedlegg til vedtektene 
 
RETNINGSLINJER FOR ORGANISASJONS- OG STUDIEUTVALGET 

 
Studieutvalgets mandat skal vedtas av styret i Innlandet Arbeiderparti. 
 

• Studieutvalget er et rådgivende organ for Innlandet Arbeiderparti.  

• Utvalget ledes av fylkespartiets studieleder, som er medlem av fylkespartiets 
styre, Utvalget består av 7 medlemmer, hvorav en velges etter innstilling fra AUF i 
Innlandet.  

• Utvalget skal være operativt. Utvalgets medlemmer skal ha god 
organisasjonskunnskap og skal kunne brukes som innledere av utvalget og 
kommunepartiene 

• Utvalget legger hvert år fram kompetanseplan; i tråd med sentrale – og lokale 
planer. Kompetanseplanen vedtas av fylkespartiets styre.  

• Utvalget har sammen med partikontoret hovedansvaret for å iverksette 
kompetanseplanen for fylkespartiet. 

• Utvalget må i forkant av eventuelle tiltak avklare alle disposisjoner som medfører 
økonomiske disposisjoner med fylkessekretær og holde seg innenfor sin tildelte 
budsjettramme.  

• Utvalget skal fungere som en pådriver og motivator slik at alle ledd i Innlandet 
Arbeiderparti tar sitt ansvar for organisasjonsarbeid generelt, skolering og 
opplæring av tillitsvalgte og medlemmer. 

• Utvalget holder de aller fleste av fylkets kurs, og har et særlig ansvar for 
ivaretakelse av nye medlemmer. 

• Utvalget legger hvert år frem en årsrapport for Innlandet Arbeiderpartis årsmøte. 
 
INNLANDET ARBEIDERPARTIS KVINNENETTVERK 
 
Følger de sentralt vedtatte retningslinjene. 
 
Arbeiderpartiet skal være Norges mest likestilte parti. Arbeiderpartiet skal være  pådriver for 
et likestilt samfunn. 
Kvinnenettverket skal være pådriver for å sette kvinnepolitiske saker på dagsorden. 
Kvinnenettverket skal rekruttere, skolere og motivere alle kvinner i partiet til politisk arbeid, 
og særlig til lederposisjoner. Alle kvinner i Arbeiderpartiet skal få tilbud om å engasjere seg i 
kvinnenettverket.  
 
Årsmøtet velger et medlem i fylkespartiets styre med ansvar for å lede det fylkesvise 
kvinnenettverket. 
Fylkespartiets styre oppnevner etter forslag fra kommunepartiene ei styringsgruppe på 5 
medlemmer, inkl. årsmøtevalgt leder for kvinnenettverket. 
 
Fylkespartiet har økonomisk og administrativt ansvar for arbeidet i kvinnenettverket gjennom 
eget budsjett og tilstrekkelige administrative ressurser. 
 

VEILEDENDE RETNINGSLINJER FOR SAMARBEIDET LO i INNLANDET  OG INNLANDET 

ARBEIDERPARTI  

 

Retningslinjene godkjennes av styret. 
 
Det etableres et samarbeidsforum, kalt Samarbeidskomite. 
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Fra Innlandet Arbeiderparti deltar: Partiledelsen, fylkesordfører (evt. gruppeleder), en fra 
stortingsbenken til Arbeiderpartiet fra Innlandet deltar dersom stortingsbenken ikke er 
representert blant valgte medlemmer av samarbeidskomiteen. AUF i Innlandet deltar med en 
representant. 
 
Fra LO deltar seks distriktssekretærer.  
 
Fylkessekretær fra Innlandet Arbeiderparti og distriktssekretær fra LO tiltrer komiteen. 
 
Partene selv bestemmer oppnevningsmåte. 
 
Valgperioden er et år. Ledervervet og sekretær skal alternere for et år av gangen mellom 
Innlandet Arbeiderparti og LO i Hedmark. 
  
For å være valgbar til Samarbeidskomiteen må LOs representanter ikke være medlem av 
andre partier, og Arbeiderpartiets representanter ikke være medlem av andre organisasjoner 
enn LO.  
 
Samarbeidskomiteen møtes fire ganger årlig. Utover dette kan komiteen holde konferanser 
og seminar slik komiteen selv bestemmer.  
 
I forbindelse med sine møter innkaller komiteen også til kontaktmøter eller frokostmøter. Her 
kan tillitsvalgte fra forening, forbund og LOs lokalorganisasjoner møte. Til disse møtene 
gjelder ingen regel om partitilhørighet /nøytralitet. 
 
Utgiftene for komiteens møter bæres av de respektive parter. Konferanser og større 
temamøter finansieres av i fellesskap av Innlandet Arbeiderparti og LO. 
 
Samarbeidskomiteen kan, på eget grunnlag, ta opp saker og fronte disse utad i 
organisasjonene og samfunnet. Dette krever enighet i komiteen. For øvrig er hovedhensikten 
at de respektive parter kan ta opp aktuelle saker og få disse belyst, behandlet og løst i 
samarbeid med den andre part.  
 

RETNINGSLINJER FOR KONTROLLKOMITEEN 

 

Retningslinjene godkjennes av representantskapet. 

 
Årsmøtet velger en kontrollkomité på 3 medlemmer med 2 varamedlemmer. 
 
Leder velges ved særskilt valg. Funksjonstiden følger fylkespartiets valgperiode, slik at 2 
medlemmer og den ene vararepresentanten er på valg den ene året og de øvrige det 
påfølgende året. 
 
Kontrollkomiteen skal føre tilsyn med fylkespartiets virksomhet og påse at det følger lover og 
forskrifter, vedtekter og vedtak i fylkespartis besluttende organer, samt vanlig 
organisasjonspraksis. Det forutsettes at komiteen legger spesielt vekt på den økonomiske 
siden av fylkespartiets virksomhet.  
 
Kontrollkomiteens ansvarsområde er fylkespartiets virksomhet og forvaltning uavhengig av 
hvordan virksomheten er organisert.  
 
Komiteen skal gjennomgå protokollene fra de organ som forplikter fylkespartiet for å sikre at 
vedtak som fattes er i samsvar med vedtekter og fullmakter. 
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Kontrollkomiteen har ansvar for å påse at handlingsplaner og budsjett blir fulgt opp. 
 
Kontrollkomiteen kan til enhver tid forlange seg forelagt fylkespartiets dokumenter og 
korrespondanse, og kreve at tillitsvalgte og ansatte gir de opplysninger komiteen mener er 
nødvendig for å utføre sitt verv.  
 
Kontrollkomiteen skal føre protokoller fra sine møter. 
 
Kontrollkomiteen må ikke forveksles med revisjon. Det er imidlertid viktig for 
kontrollkomiteens vurderinger av den økonomiske informasjonen og kvalitet i system og 
rutiner, at komiteen bygger på opplysninger og resultater av revisjonens arbeid.  
 
Til møter som behandler årsberetning eller regnskap avgir komiteen beretning om sitt arbeid 
og hvilken konklusjon den har trukket for sitt ansvarsområde. Det vil være naturlig at 
komiteen i sin beretning legger mest vekt på områder som revisjon ikke behandler i sin 
beretning.  
 
Kontrollkomiteen bestemmer selv når og hvordan den skal arbeide ut fra de vedtak som er 
gitt av årsmøtet. Ingen andre organer eller personer kan pålegge komiteen begrensninger.    
 
RETNINGSLINJER FOR SAMARBEIDET MED STORTINGSGRUPPEN 

Innlandet Arbeiderpartis besluttende og rådgivende organer har gjensidig informasjonsplikt.  
En av stortingsrepresentantene skal møte i fylkespartiets styre og representantskap. 
Vedkommende som møter, plikter å informere de øvrige stortingsrepresentantene om 
saksbehandling/saker som skal/har vært til behandling. 
Forøvrig sendes protokoller/innkallinger til styret, fylkestingsgruppen v/gruppeleder og til alle 
representantene i stortingsgruppen. 
Alle stortingsrepresentantene kan møte i representantskapet og i fylkestingets gruppemøter. 
 
SAMARBEIDSAVTALEN MELLOM FAGFORBUNDET OG ARBEIDERPARTIET 
 
SENTRAL AVTALE. AVTALER INNGÅS LOKALT. 

 
Videreføring av det fagligpolitiske samarbeidet mellom Fagforbundet og Arbeiderpartiet.  
 
Bakgrunn 
Grunnlaget for det fagligpolitiske samarbeidet mellom fagbevegelsen og Arbeiderpartiet er 
historisk betinget. For 100 år siden var den faglige og politiske del av arbeiderbevegelsen 
mye av det samme. Etter hvert har skillet mellom de to delene blitt klarere, men samarbeidet 
mellom arbeiderbevegelsens faglige og politiske organer har vært avgjørende for 
oppbyggingen av velferdsstaten og stabiliteten i det økonomiske liv. Vi tror dette samarbeidet 
er nødvendig også i framtida. 
 
Fram til 1979 var det ingen formelle samarbeidsavtaler mellom Arbeiderpartiet, tidligere 
Norske Elektriker- og Kraftstasjonsforbund og daværende Norsk Kommuneforbund. 
Grunnlaget for et organisert samarbeid ble lagt på en fagligpolitisk konferanse i 1978. Denne 
konferansen dannet grunnlaget for en avtale som fikk navnet Felleserklæringen om 
personalpolitikk, som ble undertegnet i 1979. 
 
I 1986 ble det utarbeidet et debatthefte om det fagligpolitiske samarbeidet, dette ble diskutert 
i lokalapparatet til NEKF, Ap og NKF. Debatten ble oppsummert på et fellesmøte hvor man 
ble enige om hovedtrekkene i en ny samarbeidsavtale. 
I 1997 ble det tatt initiativ til å gjennomgå avtalen med bakgrunn i den nye kommuneloven. 
Den avtalen vi har i dag ble undertegnet av partene i august 1997. 
 



66 
 

Norsk Elektriker- og Kraftstasjonsforbund eksisterer ikke lenger. Etter sammenslåingen med 
Tele- og Dataforbundet ble El & IT Forbundet opprettet i 1999. Det er et ønske både fra 
Fagforbundet og Arbeiderpartiet om en vitalisering av det fagligpolitiske samarbeidet. Derfor 
har partene blitt enige om en ny avtale, som har som mål å styrke kontakten både lokalt og 
sentralt. 
 
I fellesskap vil vi lage møteplasser hvor tillitsvalgte fra Arbeiderpartiet og Fagforbundet 
diskuterer relevante enkeltsaker, og hvordan vi sammen skal videreutvikle velferdsstaten. 
 
Grunnlag for samarbeidet 
Arbeiderpartiet og Fagforbundet har en felles ideologisk plattform, de samme verdier og 
grunnsyn. Vi er enige om at en sterk offentlig sektor er nødvendig dersom vi skal sikre 
rettferdig fordeling og likebehandling og at kommunesektoren skal danne grunnlaget for 
utviklingen av velferden. Skal vi lykkes med dette må tillitsvalgte i Arbeiderpartiet og 
Fagforbundet ha tillit til hverandre og bygge gode relasjoner både sentralt og lokalt. Derfor er 
samarbeid naturlig. 
 
Samtidig er vi to selvstendige organisasjoner, med forskjellige roller å spille som henholdsvis 
folkevalgte og interesseorganisasjon. Arbeiderpartiet har ansvar for kommunens og 
fylkeskommunens interesser i politiske spørsmål. Dette kan skape motsetninger i forhold til 
Fagforbundets faglige krav og interesser. Både Arbeiderpartiets politikere og Fagforbundets 
tillitsvalgte må arbeide innenfor vedtatte programmer og fattede vedtak i egen organisasjon. 
Vi har respekt for at vi i enkeltsaker kan ende opp på forskjellige standpunkt. 
 
Organisering av samarbeidet 
Det dannes fagligpolitiske utvalg mellom Arbeiderpartiet og Fagforbundet sentralt, på 
fylkesnivå og kommune/byrådsnivå. Hvert nivå skal sette sammen utvalgene med 
representanter. Disse vil i kraft av sitt verv representere partiet og forbundet på høyeste nivå 
i de besluttende organene. 
 
De fagligpolitiske utvalgene har ikke noen besluttende myndighet 
Det sentrale fagligpolitiske utvalg settes sammen slik: 
 
Arbeiderpartiet: 
1 representant fra sentralstyret 
2 fra Aps kommunalfraksjon på Stortinget 
Kommunalpolitisk sekretær 
Leder av kommunalutvalget 
Fagforbundet: 
4 fra Arbeidsutvalget 
Fagligpolitisk sekretær/ansvarlig 
 
Organisering av utvalgene i kommuner og fylker 
Etter inngåelse av denne avtalen møtes lederne for Fagforbundet og Arbeiderpartiet i 
fylkene/ kommunene/bydelene. De blir enige om hvordan samarbeidet skal organiseres, slik 
at intensjonene i denne avtalen følges opp. 
 
Antall medlemmer av utvalgene avgjøres lokalt. Man bør bestrebe seg på at utvalgene er 
små og effektive. 
 
Partileder og gruppeleder fra Arbeiderpartiet og leder/hovedtillitsvalgt fra Fagforbundet bør 
delta i utvalget på bydels- og kommunenivå. 
 
På fylkesplan utvides utvalget med en fra fylkespartikontoret og Fagforbundets fylkeskontor. 
Disse skal fungere som sekretariat. Ansvaret fordeles vekselsvis annethvert år. Dette 
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utvalget har et overordnet ansvar for samarbeidet på fylkes/kommune/bydelsnivå og er 
kontaktpunkt inn mot det sentrale samarbeidsorganet. 
 
Det utarbeides årlig en felles handlingsplan i fylket og den enkelte kommune/bydel. 
 
Saker som skal behandles: 
Arbeiderpartiet skal sørge for at utvalget drøfter alle viktige saker som har betydning for 
Fagforbundets medlemmer før sakene behandles i de forskjellige politiske utvalg. Spesielt 
viktig er behandlingen av de årlige budsjetter. 
 
Fagforbundet skal ha et selvstendig ansvar for å ta opp saker som har betydning for det 
fagligpolitiske samarbeidet. Fagforbundet vil også engasjere seg for å få valgt politikere som 
prioriterer offentlig velferd framfor privat forbruk, og satser på fellesskapet og samarbeid med 
de ansatte framfor privatisering og konkurranseutsetting. 
 
Begge parter skal sørge for at man er representert på møter/konferanser hvor det er naturlig 
å delta. Det skal også arrangeres felles konferanser. Det er viktig at kontakten ikke bare skjer 
med de tillitsvalgte. Derfor må det legges til rette for bedriftsbesøk, der politikere kommer i 
direkte kontakt med den enkelte ansatte og medlem. 
 
Vedlegg til informasjon – representasjon endres fra år til år med grunnlag i 

medlemstall pr 31.12. 

REPRESENTASJON REPRESENTANTSKAPET 

Basert på medlemstall 31.12.17 

Kommunepartier Totalt Kommuneparti Totalt 

Lillehammer 2 Kongsvinger 2 

Gjøvik 4 Hamar 4 

Lesja 1 Ringsaker 4 

Dovre 1 Løten 1 

Skjåk 1 Stange 5 

Lom 1 Nord-Odal 1 

Vågå 1 Sør-Odal 1 

Sel 1 Eidskog 1 

Nord-Fron 2 Grue 1 

Sør-Fron 1 Åsnes 1 

Ringebu 1 Våler 1 

Øyer 1 Elverum 2 

Gausdal 1 Trysil 2 

Østre Toten 2 Åmot 1 

Vestre Toten 3 Stor-Elvdal 1 

Søndre Land 1 Rendalen 1 

Nordre Land 1 Engerdal 1 

Jevnaker 1 Tolga 1 

Lunner 1 Tynset 1 

Gran 2 Alvdal  1 

Sør-Aurdal 1 Folldal 1 

Etnedal 1 Os 1 

Nord-Aurdal 1     

Vestre Slidre 1   
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Øystre Slidre 1   

Vang 1   

 35  35 

 

Hedmark 35 

Oppland 35 

AUF 7 

SUM 77 

 

 

REPRESENTASJON ÅRSMØTE/NOMINASJONSMØTE 

Basert på medlemstall 31.12.17 

Kommuneparti 
Nominasjonsmøte 
200 utsendinger  

Årsmøte  
250 utsendinger 

Lillehammer 7 9 

Gjøvik 12 15 

Lesja 1 2 

Dovre 1 2 

Skjåk 2 2 

Lom 1 1 

Vågå 3 4 

Sel 5 6 

Nord-Fron 6 7 

Sør-Fron 3 4 

Ringebu 3 3 

Øyer 2 2 

Gausdal 2 3 

Østre Toten 6 7 

Vestre Toten 8 10 

Søndre Land 4 5 

Nordre Land 4 5 

Jevnaker 4 5 

Lunner 3 4 

Gran 6 8 

Sør-Aurdal 2 3 

Etnedal 2 2 

Nord-Aurdal 3 3 

Vestre Slidre 2 2 

Øystre Slidre 1 2 

Vang 1 2 

Kongsvinger 7 8 

Hamar 11 14 

Ringsaker 11 14 

Løten 5 6 

Stange 14 18 

Nord-Odal 4 5 

Sør-Odal 3 4 
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Eidskog 3 4 

Grue 2 3 

Åsnes 4 5 

Våler 2 3 

Elverum 7 9 

Trysil 6 7 

Åmot 3 3 

Stor-Elvdal 2 2 

Rendalen 3 4 

Engerdal 2 2 

Tolga 1 1 

Tynset 2 3 

Alvdal  1 2 

Folldal 2 3 

Os 1 2 

Oppland  94  118 

Hedmark 96 122 

Sum 190 240 

AUF 10 10 

  200 250 

 

Oppfølging av vedtak i representantskapet i Oppland Arbeiderparti 

Forslag til vedtektsendring foreslått av styret til årsmøtet i 2018 og som er ivaretatt i 

vedtektene for Innlandet Arbeiderparti. 

 

Utgangspunkt Nytt forslag Begrunnelse 

§ 3.7 Tillegg: 
Valgkomiteen kan i løpet av 
årsmøteperioden ved behov 
på selvstendig grunnlag 
foreslå suppleringsvalg som 
fremmes for 
representantskapet. 

Vedtak i representantskapet 
2309: 
Styret fremmer forslag til 
årsmøtet i 2018 om 
presisering i vedtektene vedr 
gjennomføring av evnt. 
suppleringsvalg i partiet 
mellom årsmøtene. 

§3.8 
Alle vedtak på årsmøtet, 
gjøres med alminnelig flertall. 
Oppnår et forslag ikke mer 
enn halvparten av 
stemmene, er det falt 
(stemmelikhet). Ved 
stemmelikhet ved valg, 
avgjøres valget ved 
loddtrekning.  
Denne regel gjelder for alle 
avstemminger i partiets 
organer.  

Forslag justering: Flytte 
paragrafen til nytt pnkt. 
§11.6.  
Nytt pnkt. § 11.6: 
Alle vedtak i fylkespartiets 
organer gjøres med 
alminnelig flertall. Oppnår et 
forslag ikke mer enn 
halvparten av stemmene, er 
det falt (stemmelikhet). Ved 
stemmelikhet ved valg, 
avgjøres valget ved 
loddtrekning.  

Bestemmelsen gjelder alle 
organer, ikke bare årsmøtet. 
Naturlig at det er en generell 
bestemmelse under pnkt. 
forskjellig. 

§ 5.7 
Fylkessekretæren er 
fylkespartiets kasserer. 

Forslag endring: 
Alle bilag skal attesteres av 
leder. 
 

Det er ikke kasserer i 
fylkespartiet slik som i et 
kommuneparti.  
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Alle bilag skal attesteres av 
leder en gang pr. mnd. 

Partikontoret fører regnskap 
som revideres. Det foreligger 
fullmaktmatrise som er vedtatt 
av styret i fylkespartiet og 
som behandles minst en gang 
pr. år når nytt styret er valgt. 
Bilag attesteres fortløpende 
av fylkessekretær (minst en 
gang pr mnd). 

§ 9 Nytt pnkt. § 9.6. 
Fylkespartiet kan foreta 
nominasjon av 
fylkesordførerkandidat, 
fylkesvaraordførerkandidat 
og fylkesrådslederkandidat (i 
de tilfeller hvor det er 
parlamentarisk styre) før 
resten av lista nomineres. 
Fylkespartiet skal i så fall 
ha fastsatt dette som en del 
av nominasjonsprosessen. 
Forhåndsnominasjonen skal 
foretas av 
representantskapet. 
Nominasjonskomiteens 
innstilling til disse plassene 
må bekjentgjøres før møte. 
Nominasjon av disse 
plassene er å anse som 
endelig og kan ikke tas opp 
igjen på nominasjonsmøtet 
der nominasjon av de øvrige 
plassene på lista skal 
foretas. 

Presisering av vedtekter jmfr. 
landsmøtevedtatte vedtekter. 

 
 
 

Valg 
 
Valgkomiteens innstilling til årsmøtet (enstemmig): 
 
Valgperiode et år ved sammenslåing av Oppland og Hedmark Arbeiderparti 2019. 

 
Styre 2018 – 2019. 

 Tillitsvalgt Kommunep. Region 2018 

Leder Tore Hagebakken Gjøvik Gjøvikregionen Gj 

Nestleder Hilde Kristin Holtesmo Sør-Fron Midt-Gudbrandsdal Gj.v  

Nestleder Rune Støstad Nord-Fron Midt-Gudbrandsdal Ny 

Medlemmer Randi Eek Thorsen Gran Hadeland Gj.v 

 Hans Odvar Høistad Gausdal Lillehammerregionen Gj.v 

Leder 
kvinnenettv. 

Anne-Marte Kolbjørnshus Nordre Land Gjøvikregionen Gj.v  
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 Ivar Vistekleiven Vågå Nord-Gudbrandsdal Ny 

 Trine Adde Hansebakken Sør-Aurdal Valdres Gjv. 

Studieleder Mads Furu  Lillehammer Lillehammerregionen Gj.v 

AUF  Ingrid Tønseth Myhr  AUF  Gjøvikregionen Gj.v  

 

Varamedlem for     

Hagebakken Even Solhaug  Gjøvik Gjøvikregionen Gj.v 

Holtesmo Kristin Teigen Ringebu Midt-Gudbrandsdal Gj.v 

Støstad Stig Erlend Banken Skjåk Nord-Gudbrandsdal Ny 

Eek Thorsen Dagny Christin Sten Jevnaker Hadeland Gj.v 

Høistad Stian Olafsen Vestre Toten GLT Gj.v 

Kolbjørnshus Anne Thoresen Vestre Toten Gjøvikregionen Gj.v 

Vistekleiven Håkon Noreen AUF Nord-Gudbrandsdal Gj.v 

Hansebakken Ragnhild Sundheim Vestre Slidre Valdres Gj.v 

Furu Kristin Grøthe Midt-dalen 
AUF 

Midt-Gudbrandsdalen Ny 

Tønseth Myhr Lars Henrik Rytter 
Øberg 
Martin Været 

AUF 
 

Lillehammer 
 
Midt-dalen 

Ny 
 
Ny 

 
 
Landsstyret 2018 – 2019, vedtektsfesta leder/nestleder.  

Medlem Tore Hagebakken 

Medlem Hilde Kristin Holtesmo 

Varamedlem Rune Støstad 

Varamedlem Randi Eek Thorsen  

 
 
Organisasjons- og studieutvalg 2018 – 2019. 
Valgperiode 2 år (kan bli endra) – 7 medlemmer der alle er på valg i 2018. 

 
Vedtektene:  
Utvalget ledes av studieleder, som er medlem av fylkespartistyret.  
Vedtektene sier ikke at det skal velges varamedlemmer. 
Utvalget består av 7 årsmøtevalgte medlemmer, hvorav en velges etter innstilling fra AUF i 
Oppland.  
De øvrige velges fra hver av fylkets regioner, som regionkontakt for sin region.  
Som regionkontakt har man ansvar overfor kommunepartiene i sin region med å være 
pådriver og motivator for organisasjons og studiearbeidet.  
 

Funksjon Navn Kommune  

Medlem Lene Jevnheim Sel Ny 

Medlem Kristin Grøthe AUF Midt-dalen/Nord-Fron Ny 

Medlem Endre Berger Lillehammer Ny 

Medlem Stine Renate Håheim Nord-Aurdal Ny 

Medlem Nils Erik Mossing Lunner Ny 

Medlem Tom Svellet GLT Ny 

Medlem  Martin Været AUF  Ny 

Vara-medlem Lars Henrik Rytter Øberg AUF (vara for AUF) Ny 
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Kontrollkomité 2018 – 2019.  

3 medlemmer, 2 medlemmer og varamedlemmer er på valg i 2016. 
 
Vedtekter: 
Årsmøtet velger en kontrollkomité på 3 medlemmer med 2 varamedlemmer. 
Leder velges ved særskilt valg. Funksjonstiden følger fylkespartiets valgperiode, slik at 2 
medlemmer og den ene vararepresentanten er på valg den ene året og de øvrige det 
påfølgende året. 
 

Funksjon Tillitsvalgt på valg Kommune 2016 

Leder Reidun Gravdahl Vestre Toten Ny 

Medlem Randi Lill Pedersen Nord-Aurdal Gj.v 

Medlem Hans Kristian Enge Lillehammer Ny 

1. vara Per Gunnar Hagelien Sør-Fron Ny 

2. vara Hege Eriksen Vestre Toten Ny 

 
 
Styrets innstilling til årsmøtet (enstemmig): 
 
Jmfr. vedtektene:  
Styret i fylkespartiet innstiller på valgkomite og nominasjonskomite til årsmøtet.  
 
Valgkomite 2018 - 2019.  
Felles valgkomite med leder foran årsmøte 2019. 
Vedtekter for Innlandet Arbeiderparti gjelder for komiteens arbeid.  
Komiteen har 9 medlemmer, med personlig varamedlemmer. Ett medlem og varamedlem 
velges etter forslag fra AUF i Innlandet. 
Partikontoret i Oppland er komiteens sekretariat. 
 
Vedtak: Styrene i Hedmark og Oppland Arbeiderpartis innstilling til årsmøtene: 

1. Årsmøte velger følgende valgkomite: 

MEDLEMMER Varamedlemmer 

Espen Johnsen, Lillehammer Erling Broen, Øyer 

Tonje Bergum Jahr, Vestre Toten Stian Simensen, Gjøvik 

Lene Jevnheim, Sel Kristin Teigen, Ringebu 

Lars Erik Flatø, Gran Hege Bogfjellmo, Lunner 

Jørn Øversveen, Elverum Tor Kristian Godlien, Elverum 

Kamilla Thue, Eidsskog Jane Brøther, Sør-Odal 

Tone Hagen, Tynset Gro Eli Slemmen, Folldal 

Thomas Langeland Jørgensen, Hamar Yngve Haugstveit, Hamar 

Håvard Sagbakken Saanum, AUF Lars Henrik Rytter Øberg, AUF 

 
2. Espen Johnsen velges som leder av valgkomiteen. 

 
Nominasjonskomite 2018.  
Vedtak i representantskapene i fylkespartiene: 
Fylkespartiene velger nominasjonskomite i samsvar med sine respektive vedtekter som 
fremmer forslag på kandidater til en felles fylkesvalgliste for Innlandet i 2019. Forslag på 
kandidater oversendes en felles nominasjonskomite etter årsmøtene i 2018. 

 
Datoplan for nominasjonsprosessen fra årsmøtet i 2018 til nominasjonsmøte i 2018: 

10-11. mars Årsmøtene velger felles nominasjonskomite.  

10.  april  Nominasjonskomiteen har første møte . 
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5. juni Foreløpig listeforslag legges fram med forslag på fylkesordfører 
og fylkesvaraordfører samt fylkesrådsleder dersom 
parlamentarisme. 

24. september Innkallingsfrist nominasjonsmøte. 

2. september Frist tilbakemelding på foreløpig listeforslag. 

Medio 
september 

Nominasjonskomiteen har møte.  

5. oktober Endelig listeforslag legges fram. 

27. oktober Fullmaktfrist nominasjonsmøte. 

24. november Nominasjonsmøte.  

 
Partikontoret i Hedmark har ansvar for oppfølging av felles nominasjonskomite etter årsmøtet 
2018. 
 
Vedtak: Styrene i Hedmark og Oppland Arbeiderpartis felles innstilling til årsmøtene 
(enstemmig): 

1. Årsmøtet for fylkespartiene, etter innstilling fra fylkespartistyrene 
velger i 2018 en nominasjonskomite på 12 medlemmer, 6 medlemmer (3 kvinner og 3 
menn) fra hvert fylkesparti. 
AUF oppnevner en representant fra hvert fylkeslag med fulle rettigheter.  

 
2. Årsmøtene velger følgende nominasjonskomite: 

Oppland: Personlig vara  

Guri Bråthen (leder) Bjørn Iddberg GLT 

Espen Johnsen Brit Kramprud Lundgård Sør-Gudbrandsdal 

Nils Erik Mossing Lars Magnussen Hadeland 

Gunnar Tore Stenseng  Mariann Isumhaugen  Midt-Gudbrandsdal 

Trine Adde Hansebakken Håvard Halvorsen Valdres 

Suna Aukrust Anne Grethe Furuheim Nord-Gudbrandsdal 

Lars Henrik Rytter Øberg Ane Tveiten AUF 

Hedmark:   

Ingvar Midthun, Elverum Morten Gustu, Stor-Elvdal  

Herdis Bragelien, Grue Kamilla Thue, Eidskog  

Ole Martin Norderhaug, Trysil Norvald Illevold, Rendalen  

Eva Tørhaug, Folldal Katrine Ness, Os  

Geir Roger Borgedal, Ringsaker Helmik Slora Kristiansen, Stange  

Elin Såheim Bjørkli Kjersti Sidselrud , Kongsvinger  

Andrine Lund Bjørnar Berntsen AUF 

 
3. Ingvar Midthun velges som leder av nominasjonskomiteen. 
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Årsberetninger 
 
Et parti de unge har tru på. 
  
Det ble stang ut. Vi var veldig nære ved fortsatt å sikre tre Arbeiderpartirepresentanter på 
Stortinget fra Oppland. Akkurat som i Hedmark endte det med bare to på benken. Skuffende 
sjølsagt, men takk til alle som sto på sent og tidlig i valgkampen. Jeg møtte mange av dere. 
Dere gjorde en stor jobb.  
  
Vi har vært gjennom mange evalueringer. Hva gikk galt, sentralt og hos oss? Det gjelder å 
lære - og slik bli bedre. Mange deltok i evalueringen, og deres synspunkter er svært 
verdifulle og må vektlegges når vi skal planlegge framtidige valgkamper. Evalueringene gir 
også nyttig kunnskap når vi skal bygge en sterkere partiorganisasjon på alle nivå, ikke minst 
lokalt. Da blir også et enda bedre samarbeid med fagbevegelsen svært viktig. 
 
Neste gang skal vi vinne; da står det om hvem som skal styre kommunene i fylket vårt og 
hvem som skal lede det nye store fylket, det sammenslåtte Oppland og Hedmark. Det går 
fort til valget i 2019. Vi må bruke tida godt. 
  
Vi ser alle mulighetene vår flotte del av landet vårt har. Om vi i utgangspunktet ikke ønsket 
en slik sammenslåing, går vi offensivt til verks når det nå er en realitet. Både på 
fylkeskommunalt nivå og mellom de to fylkespartiene satte vi tidlig i gang prosessene for å 
bygge et nytt fellesskap.  
  
Årsmøtene i Oppland og Hedmark Arbeiderparti tar den endelige beslutningen om 
sammenslåing til Innlandet Arbeiderparti. Alt er godt forberedt og samarbeidet så langt lover 
veldig godt. Vi har mye til felles og sammen blir vi også en sterk kraft og stemme i den 
nasjonale politikken, kanskje også det største fylkespartiet i landet. AUF og LO er også godt i 
gang med sammenslåings-prosessen. 
  
Vi har hatt stor aktivitet i Oppland Arbeiderparti i 2017. Mange politiske temaer, som er 
viktige for Oppland, har vært på dagsorden i våre møter. Vi fikk også på plass en 
samarbeidsavtale med Norsk Jeger- og fiskerforbund i Oppland med mange felles saker.  
  
Ved slutten av året gikk vi inn i en krevende tid for partiet utløst av #metoo-kampanjen. Vår 
egen Kjersti Stenseng har stått stødig i håndtering av varslingssakene som partisekretær.  
  
2017 ble året da Oppland Arbeiderparti snudde trenden og økte medlemsstokken. Det er all 
grunn til å glede seg over at vi nå er 150 flere medlemmer i Oppland Arbeiderparti enn for ett 
år siden. Fylkespartiet har hatt mye fokus på medlemssituasjonen, blant annet som tema i 
alle styremøter. Noen kommunepartier har gjort en stor innsats for å verve nye medlemmer, 
og det er all grunn til å rose AUF for å ha drevet en svært aktiv vervekampanje. 
  
Arbeiderpartiet vant skolevalgene i Oppland og ble best i landet. AUF har sterk 
medlemsvekst. Ungdommen har trua på Arbeiderpartiet og verdiene vi står for. Og vi har trua 
på de unge. Ungdommen er framtida. Det handler om store ressurser og livskvalitet. Derfor 
skal innsatsen for å sikre våre ungdommer utdanning og aktivitet ha høyeste prioritet 
framover. Skal vi løfte Innlandet, må vi satse på og ha med oss alle våre unge. 

 
Tore Hagebakken 
      Leder  
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TILLITSVALGTE I PERIODEN 

 

Kommunepartiledere 

Lesja Arbeiderparti Anne Matre 

Dovre Arbeiderparti Øyvind Frich 

Skjåk Arbeiderparti Tor Jevnheim 

Lom Arbeiderparti Suna Sveen Aukrust 

Vågå Arbeiderparti Geir Inge Stadeløkken 

Sel Arbeiderparti Karen Marie Skarshaug 

Nord-Fron Arbeiderparti Magnar Bratlien 

Sør-Fron Arbeiderparti Mariann Isumhaugen 

Ringebu Arbeiderparti Frode Myrvang 

Øyer Arbeiderparti Erling Broen 

Gausdal Arbeiderparti Roar Steinslien 

Lillehammer Arbeiderparti Knut Arne Vassdokken 

Gjøvik Arbeiderparti Even Solhaug 

Østre Toten Arbeiderparti Tom Svellet 

Vestre Toten Arbeiderparti Stian Olafsen 

Nordre Land Arbeiderparti Tore Stensrud 

Søndre Land Arbeiderparti Anne Hagenborg 

Gran Arbeiderparti Gry Haugsbakken 

Jevnaker Arbeiderparti Kåre Johnny Pladsen 

Lunner Arbeiderparti Terje Vestby 

Sør-Aurdal Arbeiderparti Bente Lindahl 

Etnedal Arbeiderparti Inger Anne Lysthaug 

Nord-Aurdal Arbeiderparti Harald Bøe 

Øystre Slidre Arbeiderparti Rannveig Hovi 

Vestre Slidre Arbeiderparti Nils Ingar Rogne 

Vang Arbeiderparti Erik Martinsen Dalåker 
 
 
Styret 
Leder Tore Hagebakken Gjøvik Gjøvik 
Nestleder Hilde K. Holtesmo Sør-Fron Midtdalen 
Nestleder Dag Erik Pryhn Sel Norddalen 
Medlem/Kvinnenettverksleder Anne-Marte Kolbjørnshus Nordre Land  Gjøvik 
Medlem Trine Adde Hansebakken Sør-Aurdal Valdres 
Medlem Hans Odvar Høistad Gausdal Lillehammer 
Medlem/Studieleder Trude Bergsveen 

tom 23/9-17 
Mads Furu fom 24/9-17 

Vestre Toten 
 
Lillehammer 

Gjøvik 
 
Lillehammer 

Medlem Steinar Tronhus Lesja Norddalen  
Medlem Randi Eek Thorsen Gran Hadeland 
Medlem Ingrid Tønseth Myhr AUF Gjøvik 
    
Personlig vara for Hagebakken Even Solhaug Gjøvik Gjøvik 
Personlig vara for Holtesmo Kristin Teigen Ringebu Midtdalen 
Personlig vara for Pryhn Ivar Vistekleiven Vågå Norddalen 
Personlig vara for Kolbjørnshus Anne Thoresen Vestre Toten Gjøvik 
Personlig vara for Hansebakken Ragnhild Sundheim Vestre Slidre Valdres 
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Landsstyre 
Medlem Tore Hagebakken 
Medlem Hilde K. Holtesmo 
Varamedlem for Hagebakken Dag Erik Pryhn 
Varamedlem for Holtesmo Anne-Marte Kolbjørnshus 

 
    
Organisasjons- og studieutvalg  
Leder Trude Bergsveen 

tom 23/9-17 
Mads Furu fom 24/9-17 

Vestre Toten 
 
Lillehammer 

Medlem May Bente Dahlen Sel 
Medlem Torill Beitdokken Sør-Fron 
Medlem Trine Plassen Lillehammer 
Medlem Jonny Rye Nord-Aurdal 
Medlem Terje Vestby Lunner 
Medlem Jan Torkehagen Gjøvik 
Medlem Lars Henrik Rytter Øberg AUF/Lillehammer 

 
 
Kontrollkomite 
Leder Kåre Haugen Gjøvik 
Medlem Randi Lill Pedersen Nord-Aurdal 
Medlem Reidun Gravdahl Vestre Toten 
1. varamedlem Hans Kristian Enge Lillehammer 
2. varamedlem Liv Solveig Alfstad Nordre Land 

 
 
Samarbeidskomite 
OAP leder Tore Hagebakken 

 

OAP nestleder  Hilde K. Holtesmo 
 

OAP nestleder Dag Erik Pryhn  
AUF  Ingrid Tønseth Myhr 

 

Fylkestingsgruppa Even A. Hagen 
 

Stortingsgruppa Rigmor Aasrud  
 
 
Landsmøte 2017 
Utsending 1 Even A. Hagen Sel  
Utsending 2 Ingrid Tønseth Myhr Vestre Toten  
Utsending 3 Iver Erling Støen Gjøvik  
Utsending 4 Hans Oddvar Høistad Gausdal  
Utsending 5 Espen Granberg Johnsen Lillehammer  
Utsending 6 Brit Kramprud Lundgård Øyer  

Personlig vara for Høistad Mads Furu tom 23/9-17 
Stian Olafsen fom 24/9-17 

Lillehammer 
Vestre Toten 

Lillehammer 
Gjøvik 

Personlig vara for 
Bergsveen tom 23/9-17 
Furu fom 24/9-17 

 
Karen Sofie Næss 

 
Gjøvik 

 
Gjøvik 

Personlig vara for Tronhus Håkon Noren AUF Norddalen 
Personlig vara for Thorsen Dagny Christin Sten Jevnaker Hadeland 
Personlig vara for Myhr Lars Henrik Rytter Øberg 

Ingrid Elise K. Kolstad 
AUF 
AUF 

Lillehammer 
Valdres 
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Utsending 7 Bjørn Iddberg Gjøvik  
Utsending 8 Linn T. Sunne Nordre Land  
Utsending 9 Guri Bråthen Østre Toten  
Utsending 10 Stian Olafsen Vestre Toten  
Utsending 11 Dag Erik Pryhn Sel  
Utsending 12 Liv Klara Enstad Lesja  
Utsending 13 Mariann Isumhaugen Sør-Fron  
Utsending 14 Rune Støstad Nord-Fron  
Utsending 15 Gry Haugsbakken Gran  
Utsending 16 Lars Magnussen Jevnaker  
Utsending 17 Rannveig Hovi Øystre Slidre  
Utsending 18 Ingrid Elise K. Kolstad Nord-Aurdal  
Varautsending 19 Jon Odden Søndre Land  
Varautsending 20 Hanne Gabrielsen Lunner  
Varautsending 21 Erik Martinsen Dalåker Vang  
Varautsending 22 Anne Berit Tøftum Vestre Slidre  
Varautsending 23 Arne Fossmo Ringebu  
Varautsending 24 Anne Lise Marstein Lom  
Varautsending 25 Lars Erik Flatø Gran  
Varautsending 26 Iselin Jonassen Vågå  
Varautsending 27 Tore Stensrud Nordre Land  
Varautsending 28 Toril Grønbrekk Etnedal  
Varautsending 29 Ove Martin Stende Vang  
Varautsending 30 Trine Adde Hansebakken Sør-Aurdal  
Varautsending 31 Even Solhaug Gjøvik  
Varautsending 32 Ingunn Trosholmen Lillehammer  
Varautsending 33 Odd Joar Ramstad Skjåk  
Varautsending 34 Marit K. Eriksen Jevnaker  
Varautsending 35 Tom Svellet Østre Toten  
Varautsending 36 Anne Sletten Nord-Fron  
Varautsending 37 Stein-Erik Voldengen Dovre  
Varautsending 38 Eline Jonsson Østre Toten  

 
 
Valgkomite 2016-2018 
Leder Audun Tron Lillehammer 
Medlem Anne Kristine Lyslo Nord-Fron 
Medlem Kjetil Bakke Østre Toten 
Medlem Grete Aasheim Kvale Vang 
Medlem Terje Vestby Lunner 
Medlem Lene Jevnheim Sel 
Medlem Ingrid M. Vaag Endrerud AUF/Gjøvik 
   
Personlig vara for Tron Håkon Løken Øyer 
Personlig vara for Lyslo Kristin Teigen Ringebu 
Personlig vara for Bakke Jon Odden Søndre Land 
Personlig vara for Kvale Bente Lindahl Sør-Aurdal 
Personlig vara for Vestby Lars Erik Flatø Gran 
Personlig vara for Jevnheim Elin Johnson Lesja 
Personlig vara for Endrerud Ane Tveiten AUF/Lillehammer 
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PARTIKONTORET    

Fylkessekretær Synnøve Brenden er ansatt i Arbeiderpartiet. 

Det er to ansatte i Oppland Arbeiderparti.  

Prosjektsekretær Jan Torkehagen. 

Kontorsekretær Astrid Bergum Topp. 

 

Partikontoret er samlokalisert med LO i Oppland, AUF i Oppland og Gjøvik Arbeiderpartiet. 

 

ÅRSMØTET       

 

Oppland Arbeiderpartis årsmøte i 2017 ble arrangert på Quality Strand Hotell, Gjøvik. 
 
Årsmøtets forhandlinger ble ført for åpne dører med adgang for presse. 
 
Leder i Oppland Arbeiderparti, Tore Hagebakken, holdt åpningstalen. Han holdt deretter en 
minnetale over de av våre medlemmer som har gått bort siden forrige årsmøte.  
 
Det var invitert gjester; tidligere ansatte, tidligere tillitsvalgte i partiet og offentlige tillitsvalgte.  
 
Leder i LO i Norge, Hans Christian Gabrielsen, holdt innledningsforedraget til den politiske 
debatten. 
 
Årsmøtesaker: 
Det var fra kommunepartier, arbeiderlag og AUF i Oppland innsendt 54 saker til behandling 
på årsmøtet. Styret, fylkestingsgruppa, stortingsgruppa og kommunestyregrupper har hatt 
ansvar for oppfølging av de ulike forslagene i løpet av årsmøteperioden.  
  
Vedtatte forslag er enten fulgt opp gjennom videre behandling i fylkespartiets organer 
og/eller oversendt ulike politiske nivåer og instanser. 
 
Årsmøtet ble gjennomført på en god og verdig måte. 
       
REPRESENTANTSKAPET        

 
Det ble i 2017 avholdt 4 representantskapsmøter.  
Følgende hovedsaker ble behandlet på representantskapsmøtene: 
 
18. februar 

• Årsregnskap/årsberetning 2016       

• Behov og utfordringer i transportsektoren.  

• Oppfølging av årsmøtevedtak. Partiskatt.  

• Organisering av kommunalpolitisk arbeid.  
 
10. juni 

• Partiskatt – oppfølging av årsmøtevedtak. 

• Reiseliv 

• Bredband 
 
23. september 

• Valgkamp og veien videre 

• Fritak fra styreverv/verv som studieleder. Trude Bergsveen. 

• Uttalelse - ulvekvoter. 
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25. november 

• Vi bygger framtidas Oppland (Fylkesbudsjett 2018).  

• Regionreform. 

• Fremtidig partistruktur. 

• Partiskatt. 

• Valg av nominasjonskomite/programkomite. 

• Handlingsplan 2018 Oppland Arbeiderparti. 
 
Oppmøte på representantskapsmøtene. 

Kommuneparti Antall 
repr. 

18. 
februar 

10. juni 23. sept. 25. nov 

Lillehammer 4 3 3 2 3 

Gjøvik 6 6 3 6 6 

Dovre 1 0 0 0 0 

Lesja 1 1 0 1 1 

Skjåk 1 0 1 0 0 

Lom 1 0 1 1 0 

Vågå 1 1 0 1 1 

Sel 2 2 1 2 1 

Nord-Fron 3 3 3 2 2 

Sør-Fron 2 1 0 0 2 

Ringebu 1 1 0 1 1 

Øyer 1 1 1 1 1 

Gausdal 1 0 1 1 1 

Østre Toten 3 3 3 3 3 

Vestre Toten 4 3 3 3 3 

Søndre Land 2 2 1 2 1 

Nordre Land 2 1 0 1 2 

Jevnaker 2 1 0 2 1 

Lunner 2 2 1 2 0 

Gran 3 3 2 3 3 

Sør-Aurdal 1 1 1 0 1 

Etnedal 1 0 0 0 1 

Nord-Aurdal 2 1 0 2 2 

Vestre Slidre 1 1 0 1 1 

Øystre Slidre 1 0 0 1 1 

Vang 1 1 0 0 0 

AUF 7 5 2 6 5 

Styret 10 7 5 7 8 

Fylkestingsgruppa 16 2 3 2 4 

Totalt 83 52 36 53 55 

 
Kommunepartier som ikke har møtt i representantskapet: Dovre 
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STYRET   
       
I 2017 ble det avholdt 12 styremøter hvor 100 saker har vært behandlet. Av saker/temaer 
som har vært behandlet i årsmøteperioden kan nevnes:  
 
16. januar 

• Kvartalsregnskap 4/2016. 

• Saksliste representantskap 18. februar.   

• Medlemssituasjonen – kontingentoppfølging. 

• Kompetanseplan 2017.   

• Vedtektsendring – Partiskatt/Kommunalutvalget. 

• Årsmøtesaker. 

• Valgkampstrategi  

• Politiske temaer: 
Statsbudsjettet, Regionreform, Sykehusstruktur, oppfølging Norsk Transportplan, 
Rovdyrpolitikk, Asyl- og innvandringspolitikken.  
 

15. februar 

• Årsberetning/årsregnskap 2016. 

• Avtale med revisor. 

• Medlemssituasjonen – kontingentoppfølging. 

• Oppfølging årsmøtevedtak 2016 – status. 

• Vedtektsendring – årsmøtesak. 

• Oppfølging programdebatt – landsmøtet. 
Årsmøtesaker:  Merknader/innstillinger forslag til årsmøtet. Fullmakter til årsmøtet.  
Valg av funksjonærer.  

• Oppsummering fra møte med ledelsen i SI. 
 
11. mars 

• Godkjenning av vedtekter Sel Arbeiderparti 
 
10. mars  

• Medlemssituasjonen. 

• Status organisering valgkampen. 

• Status kommunepartiene. 

• Gjennomføring årsmøte. 

• Vedtekter Lillehammer Arbeiderparti. 
 
24. – 25. mars 
Styreseminar 

• Valgkampen. Politiske/organisatoriske saker og strategier.  

• Medlemssituasjonen. 

• Oppfølging av årsmøtevedtak..     

• Status kommunepartiene.   

• Landsmøte 2017 

• Prosjektsekretærstilling - status. 

 
15. mai 

• Medlemssituasjonen. 

• Kvartalsrapport. 

• Nye vedtekter – oppfølging årsmøtevedtak. 

• Saksliste representantskapsmøte 10. juni. 

• Valg av ny leder i samferdselsutvalget. 
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19. juni 

• Medlemssituasjonen. 

• Godkjenning av vedtekter kommunepartier. Søndre Land, Jevnaker. 

• Oppfølging av hovedtema Reiseliv fra representantskapet. 

• Valgkamp 

• Politiske tema: Regionreform, Bredband, Fylkesvegprogram, NTP – 
Planleggingsmidler, utbygging jernbane, E6 – gjennomføring, Regionreformen. 
Rovdyr, kommuneopplegget, Skiens-modellen, inkluderende arbeidsliv.  

 
7. august 

• Medlemssituasjonen. 

• Kvartalsrapport 2/17 

• Sykehusstruktur 

• Reiseliv. 

• Valgkamp 
 
12. september 

• Medlemssituasjonen. 

• Felles målsettinger NJJF Oppland og Oppland Arbeiderparti 

• Reiseliv 

• Valg av ny KS-leder 

• Saksliste representantskapet 23 september. 

• Valgkamp og veien videre 
 
12. oktober 
Telefonmøte. 

• Regionreformen  

• Statsbudsjettet 
 
21. oktober 

• Medlemssituasjonen. 

• Kvartalsrapport 3/17. 

• Handlingsplan 2018 - prosess. 

• Politiske saker: Statsbudsjettet. Regionreform. Sykehusstruktur. Politireformen. 
Landbrukspolitikk. 

• Framtidig partistruktur – evnt. endring ved sammenslåing fylker.  

• Saksliste representantskap 25. nov. 

• Modellkommuneprosjektet. 

• Nominasjon, programarbeid fylkestings- og kommunevalg. 

• Årsmøte 2018 – planlegging/gjennomføring. 

• Evalueringsrapport valget 2017 fra sentralt. 

• Innspill kulturbudsjett, prioritering 1 fra Oppland 
 
6. november 

• Medlemssituasjonen. 

• Vedtektsendring – årsmøtet 2018. 

• Regionreformen. 

• Framtidig partistruktur.  

• Nominasjon fylkestingsvalget 2019.  

• Programprosess fylkestingsvalget 2019. 

• Dagsorden og forretningsorden årsmøtet 2018. 

• Budsjett 2018. 
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• Handlingsplan 2018.  

• Aktivitetskalender 2018. 

• Midlertidig oppholdstillatelse. 
 
ORGANISASJONSUTVIKLING 

 

Oppland Arbeiderparti har i dag 26 kommunepartier. I løpet av perioden november 2016 frem 
til 1.halvår av 2017 har partikontoret besøkt alle kommunepartier en til to ganger. Det er tre 
kommunepartier som ikke er besøkt av partikontoret.  
Aktiviteten i kommunepartiene varierer. Det er variasjon i aktivitet, medlemsoppfølging og 
verving, samt aktiviteter som retter seg utad til andre organisasjoner og målgrupper.  
 
Representantskapet i Oppland Arbeiderparti vedtok i november 2016 en handlingsplan for 
2017. Dette var en handlingsplan kommunepartiene skulle arbeide etter og følge opp i løpet 
av året. Handlingsplan har i varierende grad blitt fulgt opp av organisasjonen. 
 
På slutten av 2017 ble det presentert en grunnskolering som partiet skal gjennomføre i 2018. 
Denne ble presentert på organisasjonskonferansen i november 2017 og godt mottatt. Planer 
for gjennomføring i Oppland er utarbeidet og oppstart er januar 2018. 
 
Viser for øvrig til årsberetning fra organisasjons og studieutvalget. 
 
KOMPETANSEPLANEN 
 
Representantskapet vedtok i november 2016 handlingsplan for 2017. Utgangspunktet for 
planen var organisatoriske satsingsområder vedtatt i landsmøtet. Kompetanseplan for 2017 
ble utarbeidet i forhold til dette dokumentet. 
 
Følgende konferanser og skoleringstiltak er gjennomført i 2017: 
 

Valgkampledere/dataansv.    14.jan  Hafjell-Øyer 

Organisasjonskurs 23.mar  Ringebu 

Valgkamp/styresamling       24.-25.mars  Lillehammer 

Tale og debatt 28.mar  Etnedal 

Mitt Ap 04.apr  V.Toten 

Mitt AP 26.apr  Skjåk 

Valgkampkonferanse         12.-13.mai  Gjøvik 

Valgkampskolering 22.mai  Valdres 

Valgkampskolering 30.mai  Vinstra 

Valgkampskolering 31.mai  Lillehammer 

Valgkampskolering 01.jun  Dokka 

Organisasjonskonferanse  17.-18.nov  Øyer 

Kvinnekonferanse 24.-25.nov  Øyer 
       
Deltakelsen på disse aktivitetene har vært bra, men deltakelsen varierer mellom 
kommunepartiene. 
Tiltakene er rapportert til Arbeiderpartiet, som igjen har utløst et driftstilskudd på kr 30.000. 

 

REGIONALT ARBEID  

Oppland Arbeiderparti har i 2017 fortsatt med å gjennomføre regionale samlinger. 

Erfaringene med å gjennomføre kurs- og konferanser ute i regionene er gode. Deltakere får 

kortere reiseavstand, samtidig som vi treffer flere på denne måten. 
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Valgkampskoleringene vi gjennomførte på våren i 2017 ble derfor gjennomført som regionale 

samlinger. Det ble gjennomført fire samlinger med bra deltakelse.   

 

KVINNENETTVERKET     

 

Det ble oppnevnt ny styringsgruppe for kvinnenettverket etter årsmøtet i fylkespartiet i 2016 

som har bestått av: 

 

Leder: Anne-Marte Kolbjørnshus 
Medlemmer: 
Brit Lundgård 
Hege Eriksen 
Lene Jevnheim 
Astrid Tønnessen Flåtåmo, AUF 
 
Kvinnenettverket arrangerte kvinnekonferansen i november. Gry Larsen innledet på tema 
Grensesprengende likestilling. Det var 27 deltagere på konferansen. 
 
    Anne-Marte Kolbjørnshus 
 

MEDLEMSUTVIKLING  

Oppland Arbeiderparti hadde ved utgangen av 2017, 3989 medlemmer inkludert AUF i 
Oppland. Dette er en økning på 150 medlemmer siden 2016. 
Oppland Arbeiderparti hadde en 3287 medlemmer, mens AUF hadde 702 medlemmer. 
 
Styret vedtok å gjennomføre en verve- og restanseoppfølgingskonkurranse våren 2017. den 
skulle gå frem til 1.okt. -17. Vestre Toten Arbeiderparti og Gjøvik Arbeiderparti vant 
vervekonkurransen, mens Dovre var best på innkreving av kontingentrestansen. Premiene 
ble utdelt på organisasjonskonferansen i nov.-17. 
Oppland Arbeiderparti fikk i 2017 294 nye medlemmer. Vi fikk 124 utmeldinger i løpet av 
året. 
 
 

 Kommune 2017 2016 2015 2014 2013 2012 2011 2010 2009 2008 2007 

Lesja 43 40 42 41 35 51 55 56 55 48 52 

Dovre 49 49 62 44  51 54 59 60 56 58 68 

Skjåk 67 69 76 70  64 76 100 94 85 96 81 

Lom 39 44 48 45  44 49 52 53 49 34 49 

Vågå 113 107 124 129  136 135 148 147 152 146 160 
Sel  172 172 172 178  175 172 187 176 182 183 214 

Nord-Fron 211 224 253 255  221 214 219 212 227 211 218 

Sør-Fron 116 122 125 130  133 152 155 183 170 163 182 

Ringebu 102 105 102 106  80 83 92 86 94 100 121 

Øyer 68 65 66 58  56 57 58 55 62 66 72 

Gausdal 67 78 87 88  80 85 83 68 74 76 74 

Lillehammer 244 254 245 234  222 224 243 203 209 202 214 

Gjøvik 407 394 420 399  395 373 388 367 386 367 385 

Vestre Toten 274 264 279 247  221 229 239 235 225 233 254 

Østre Toten 167 173 170 175  167 176 198 160 168 161 186 

Nordre Land 135 134 145 142  132 145 164 163 166 162 164 

Søndre Land 137 132 145 150  122 126 142 106 114 116 129 

Gran 215 202 215 215  223 220 225 207 219 201 218 
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Jevnaker 139 116 119 118  110 110 113 98 96 104 119 

Lunner 106 108 118 115  113 112 113 99 98 98 109 

Nord-Aurdal 106 110 126 134  131 130 151 149 166 157 160 

Sør-Aurdal 81 82 86 82  82 89 87 80 86 76 81 

Etnedal  63 61 57 58  62 68 67 73 70 52 58 

Vang 45 43 50 43  34 34 37 36 35 35 36 

Vestre Slidre 65 76 87 92  45 48 53 41 48 46 51 

Øystre Slidre 56 61 59  64 65 72 74 76 74 76 76 

AUF i Oppland 702 554 775 581 718 673 532 616 681 477 518 

 TOTAL 3989 3839 4182 3779 3995 4173 3813 3984 3946 4008 4017 

 
 
SAMARBEIDET MED FYLKESTINGSGRUPPA    
 
Samarbeidet mellom partiorganisasjonen og partiets tillitsvalgte i fylkeskommunen er regulert 
gjennom retningslinjer som er vedtatt av årsmøtet. 
  
Partiets fylkeskommunale tillitsvalgte har gjennom perioden profilert partiet på en god måte 
og fulgt opp partiets vedtak gjennom fylkeskommunale organer. 
 
Se for øvrig gruppas egen beretning for 2017. 
 
SAMARBEIDET MED STORTINGSREPRESENTANTENE   
  
Stortingsbenken innkalles til styremøter, representantskapsmøter og inviteres til konferanser. 
Representantene prioriterer å delta på våre møter og arrangementer, og følger opp de 
vedtak som gjøres i fylkespartiet på en god måte. 
 
Se for øvrig representantenes egen beretning for 2017. 
 
REPRESENTASJON      
Sentralstyret og partisekretær    Kjersti Stenseng 
Økonomisjef Arbeiderpartiet     Hege Bogfjellmo 
Politisk rådgiver stortingsgruppa     Stian Simensen 
Politisk rådgiver stortingsgruppa    Gry Haugsbakken 
Kommunikasjonsrådgiver på partikontoret sentralt  Mari Brenli 
 
INFORMASJON    
 
Fylkespartiet er bevisst på å informere både tillitsvalgte og media om hva som skjer i 
Oppland Arbeiderparti. Partikontoret og representanter fra fylkestingsgruppa og 
stortingsgruppa oppdaterer hjemmesiden og Facebook med informasjon om standpunkt i 
saker, og om aktiviteter.  
 
Partikontoret sender ut informasjonsmail med oppfølging av oppgaver samt 
aktivitetskalender. 
 
 
1. MAI    
   
Årets 1. mai ble markert på tradisjonelt vis i fylket. Oppslutningen om arrangementene 
varierer. Hver enkelt arrangør bør drøfte hvordan de kan få en større deltakelse i sitt 1. mai 
arrangement. Det var mediedekning av flere arrangementer. 
Våre lokale og sentrale tillitsvalgte holdt 1. maitaler på partiets arrangementer. 
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KONTAKT MED ANDRE ORGANISASJONER   
 
Oppland Arbeiderparti har kontakt med ulike organisasjoner. Samarbeidet med LO og 
tilsluttede forbund er formalisert igjennom samarbeidskomiteen, samt at man har kontakt og 
dialog direkte mot enkelte forbund/tillitsvalgte.  
 
Fylkespartiet og Fagforbundet har valgt og har møter i personalpolitisk utvalg der aktuelle 
saker fra Fagforbundet og fylkespartiet er blitt tatt opp. 
Utvalg for samferdsel og klima arrangerer møter der ulike foreninger/forbund er invitert. 
 
Styret er opptatt av at Oppland Arbeiderparti skal være et åpent og lyttende parti, som gjerne 
tar imot innspill fra ulike miljøer i fylket. Representantskapsmøtene er benyttet til å invitere 
ulike miljøer for å få innspill og informasjon som grunnlag for debatter og vedtak. 
 
Kontakten med organisasjoner skjer kontinuerlig både på tillitsvalgt- og ansattnivå.  
 
ÅRSMELDING ORGANISASJONS- OG STUDIEUTVALGET  

 

Funksj. Navn Kommune 

Medlem May Bente Dahlen Sel og Heidal 

Medlem Torill Beitdokken Sør Fron 

Medlem Trine Plassen Lillehammer 

Medlem Jonny Rye Nord-Aurdal 

Medlem Terje Vestby Lunner 

Medlem Jan Torkehagen  GLT 

Medlem  Ingrid Elise Klosbøle Kolstad (til jan.17) AUF/Valdres 

Medlem Lars Henrik Rytter Øberg (fra jan.-17) AUF 

 
Leder for utvalget har vært Trude Bergsveen frem til september 2017. Trude søkte om fritak 
fra sitt verv som studieleder, en søknad som styret innvilget. 
På styremøtet 23.sept.-17 ble Mads Furu valgt til ny studieleder frem til årsmøtet i 2018. 
 
Det har vært vanskelig å samle utvalget til møter dette året, men det er blitt avholdt 
telefonmøter i utvalget. 
 
Oppland Arbeiderparti har i 2017 avholdt flere kurs og konferanser. Vi har gjennomført fire 
regionale valgkampsamlinger, to kveldskurs på Mitt Ap, et kurs i tale og debatt og et 
organisasjons-kurs. 
Vi har hatt 248 deltakere på våre ulike kurs og konferanseaktiviteter i 2017. Av disse var det 

117menn og 131 kvinner. 

51 av deltakere var LO organisert. Hovedtyngden av disse var organisert i offentlig sektor.  

 

 Den 17.-18.nov gjennomførte vi organisasjonskonferanse med ca 60 deltakere. Den 24.-25. 

nov. gjennomførte vi kvinnekonferanse med ca 30 deltakere.  

 
    Trude Bergsveen/Mads Furu 
    Leder organisasjons- og studieutvalget 
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ÅRBERETNING FRA KOMMUNALUTVALGET   
 
Kommunalutvalget ble lagt ned i 2017 etter drøfting/behandling i kommunalutvalget, styret, 
representantskapet og årsmøtet. Oppgavene ivaretas av styret. 
 
ÅRSMELDING FRA SAMARBEIDSKOMITEEN   
 
Samarbeidskomiteen har i perioden bestått av: 
Oppland AP: Tore Hagebakken 
                     Hilde Kristin Holtesmo 
                     Dag Erik Pryhn 
                     Ingrid Tønseth Myhr 
                     Even Aleksander Hagen 
                     Rigmor Asrud 
                     Synnøve Brenden 
LO:           

Bjørn Stenvold 

Svend Morten Voldsrud/Else Randi Kolby 

Morten Solbakken 

Jonny Olafsen 

Bjørg Karin Lekva/Ole Christian Foss 

Arild Kjempekjenn 

Iver Erling Støen 

.  
Komiteens arbeidsoppgaver og sammensetning er nedfelt i egne retningslinjer.  
Saker/tema som er drøftet/ behandlet i perioden:  
Oppfølging arbeid med etablering av lokale/ regionale samarbeidskomiteer. 
LOs og partiets arbeid opp mot kongress og landsmøte 2017. 
(programarbeid/medlemsdebatt). 
Telemarksmodellen - oppfølging i kommunene. 
Politireform. 
Sykehusstruktur 
Regionreform/Sammenslåing fylkesmannsembeter. 
Valgkamp 2017. 
 
                                                     Tore Hagebakken 
                                                          Leder 
 
ÅRSMELDING FRA FYLKESTINGSGRUPPA/FYLKESUTVALGSGRUPPA   
 
Det er avholdt 6 fylkesting og 20 møter i fylkesutvalget i 2017. Fylkestingsmøtene har 
behandlet totalt 100 saker og i fylkesutvalget er det behandlet totalt 160 saker.  
Vi har felles gruppemøter sammen med Senterpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Kristelig 

Folkeparti. Samarbeidet med de tre andre partiene fungerer godt. 

 

Heltidspolitikere for Ap er Even Aleksander Hagen som fylkesordfører, og Anne-Marte 

Kolbjørnshus og Anne E. Thoresen som komitéledere.  

 

Gruppestyret består av 

Gruppeleder:  Anne-Marte Kolbjørnshus  
Nestleder/Sekretær: Anne E. Thoresen 
Medlemmer: Iver Erling Støen (Ragnar Nordgreen fram til oktober 2017), Gunnar 

Tore Stenseng, Paul André Lindseth. 
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Tiltredende:  fylkesordfører, fylkesleder og fylkessekretær 
 
Det politiske arbeidet i 2017 vært preget av veien fram til et vedtak om regionreform. I juni 
vedtok et flertall i Stortinget å slå i sammen Oppland og Hedmark, til tross for vedtak i begge 
fylkesting om å ikke slå seg sammen. Det ble i oktober avholdt felles fylkestingsmøte på 
Ringsaker hvor det ble valgt forhandlingsutvalg og mandat ble vedtatt. Sammenslåing av de 
to fylkeskommunene trår i kraft fra 1.1.2020. 
  
I april 2018 skal vi vedta regionale planer for kompetanse, verdiskaping og samferdsel. Dette 
er et viktig arbeid for å gjøre gode prioriteringer i åra som venter, og er viktig ballast å ha 
med seg inn i et nytt fylke.  
 
Vi har i 2017 vedtatt nytt Handlingsprogram for fylkesveger, Bioøkonomistrategi, Strategi for 
videregående opplæring, Ungdomsstrategi og Strategi for bredbånd. Dette er viktige 
dokumenter for Opplandssamfunnet, og vår mulighet til å si noe om hvilken retning vi ønsker. 
 
I fylkesbudsjettet for 2017 prioriterte vi å opprette et næringsfond for grønn næringsutvikling. 
Fondet startet opp med 35 millioner, og i første søknadsrunde kom det inn over 100 
søknader. Pengene settes nå fortløpende i virksomhet ute i både bedrifter og grundere. Vi 
fortsetter denne satsingen også i 2018 og 2019, slik at fondet totalt i perioden vil kunne ha 
utdelt 50 millioner kroner. 
 
Fylkesordfører Even Aleksander Hagen leder politisk referansegruppe for Sykehuset 
Innlandet. Sykehus har vært jevnlig et tema i fylkestinget i prosessen med idéfaserapporten 
og fylkestinget fattet i april vedtak om sitt høringsinnspill. Vedtaket fra fylkestinget ble at det 
gis støtte til forslag om en samling av de somatiske akuttsykehusfunksjonene i Innlandet i et 
Hovedsykehus ved Mjøsbrua under en rekke forutsetninger gjengitt i sak 9/17. 
 
Ap, Sp, SV og KrF prioriterer i budsjettet for 2018 skole og klima. Vi skal gjennomføre et 
yrkesfagløft med betydelige investeringer i skolebygg, samt styrking av midler til grønn 
næringsutvikling og Klimalaben på Otta. 
 
Fylkestingsrepresentantene har deltatt på representantskapsmøter i fylkespartiet i varierende 
grad, og oppmøtet er ikke godt nok. Det er viktig med tilstedeværelse fra fylkestingspolitikere 
fra hele fylket inn i fylkespartiet.  
 
Vi takker for godt samarbeid med fylkespartiet, stortingsbenken, våre lokalpolitikere og andre 
vi har jobbet sammen med i året som har gått.  

 

Anne-Marte Kolbjørnshus 

Gruppeleder 

 

ÅRSMEDLING FRA STORTINGSREPRESENTANTENE    
Første halvdel av 2017 var preget av at det var mange store saker til behandling i  Stortinget, 
samtidig som stortingsgruppa var involvert i å utarbeide notater og gi innspill til arbeidet med 
programmet og uttalelser som ble vedtatt på partiets landsmøte Vi var alle tre involvert i det 
arbeidet på forskjellig vis. 
Nasjonal Transportplan ble lagt fram og det var stor interesse for innholdet. Svært mange 
organisasjoner møtte til høring da saken ble behandlet i komiteen og mange interessenter fra 
Oppland har hatt egne møter både med hele Opplandsbenken og med oss fra 
Arbeiderpartiet. 
Kommune- og fylkessammenslåinger var også en sak med stor oppmerksomhet. Vedtakene 
som ble gjort i juni 17 gikk i flere tilfeller mot viljen i de sammenslåtte kommuner og fylker. 
Med et nytt flertall på Stortinget etter valget, ble det gjort forsøk på å omgjøre 
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tvangsvedtakene siden KrF var imot i juni. Kun to av kommunesammenslåingene stemte KrF 
for. Men sammenslåing av Oppland og Hedmark ble en realitet. 
Kommuneproposisjonen er alltid en viktig sak som påvirker Opplands-samfunnet uten at den 
førte til mange henvendelser denne gang. Det gjorde derimot ulvesaken og vi deltok i mange 
møter om den. Aps nestleder Hadia Tadjik møtte også representanter for de berørte da 
saken var aktuell i forbindelse med et besøk på Hadeland. 
Valgkampen startet tidligere enn planlagt i siste uka i juli og ble oppstarten på en hektisk 
periode. Med planlagt opplegg hver dag fram mot valgdagen deltok vi i mange 
arrangementer. Tore tok tak i bredbåndsutfordringene og Aps forslag i NTP og profilerte det 
gjennom en hel uke. 
Det var krevende å både skulle delta i planlagte aktiviteter og følge opp de aktivitetene som 
kom via valgkampsentralen i Oslo med svært kort varsel. Vi opplevde god stemning og 
mange som ønsket en ny regjering under våre besøk rundt om i fylket. Dessverre gikk det 
ikke slik. 
Med bare to fra Oppland Arbeiderparti på Stortinget fra i høst har arbeidsformen på Ap-
benket endret seg. Tore og Rigmor samarbeider godt og har delt komiteene mellom seg, og 
følger opp aktuelle saker som er av interesse for Opplands-samfunnet med våre partifeller i 
fraksjonene. I dette arbeidet er vi avhengig av innspill fra aktørene, særlig våre partifeller i 
kommunene og fylkeskommunen. 
Benkemøtene der alle valgte fra Oppland deltar fungerer fortsatt. Vi møtes den første 
tirsdagen hver måned og tar imot bedrifter og organisasjoner fra Oppland. Det er stadig flere 
som etterspør fellesmøter med Hedmark, og vil vi se nærmere på hvordan vi skal organisere 
dette arbeidet i samsvar med hva partiene gjør i Innlandet. 
 
Rigmor Aasrud        Tore Hagebakken      Stine Renate Håheim (fram til høsten 2017) 
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ÅRSMELDING FRA AUF I OPPLAND  
 
    
 

Leders ord 

 

2017 var ett år hvor AUF i Oppland virkelig har stått sammen som ett lag og 

sikret fylkeslaget mange seiere og mye gjennomslag. Samtidig har vi hatt vekst i 

nesten alle lokallagene. Det er en positiv utvikling som vi gleder oss til å jobbe 

videre med. 

 

Jeg er stolt av å legge bak oss en skolevalgkamp der vi har det beste resultatet i 

hele landet, en verveinnspurt med en medlemsvekst på 150 medlemmer, 2 nye 

aktive lokallag og mange nye aktive medlemmer over hele fylket. Samtidig kan 

vi gå inn med 2018 med mange gjennomslag både i Oppland Arbeiderparti men 

også på landsmøte til Arbeiderpartiet. 

 

Det er alltid fint å reflektere over året, og se hva vi kan bli bedre på.  Til neste år 

mener jeg at vi skal fokusere mer på politikkutvikling, og samtidig gode 

skoleringer av lokallagene. Oppfølging og medlemspleie kan man alltid bli 

bedre på, og veksten i lokallagene må fortsette, fordi politikk er morsommere 

jo flere vi er på laget. 

 

Takk for ett bra år! 

-Ingrid 

 

 

 

Fylkesstyre 

Leder:                                  Ingrid Tønseth Myhr                 Toten 

Politisk nestleder:                         Ingrid Elise Klosbøle Kolstad      Valdres 

Organisatorisk nestleder:            Lars Henrik Rytter Øberg            Lillehammer 

Skole- og arbeidsleder:                Martin Været                    Midtdalen 

Miljøleder:                                     Sander Vestby                               Søndre Land 

Internasjonal leder:           Eline Jonsson                                 Toten            

Likestilling- og inkluderingsleder:  John Martin Lindseth                   Hadeland 

Styremedlem:                                Ingrid Rukan                            Gjøvik 

Styremedlem:                                Kari Pettersen                               Hadeland 
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Varamedlem:                       Ole Kristian Alajbseg Kamben     Valdres 

Varamedlem:                            Hanne Mortensen Rustad            Hadeland 

 Landsstyre i AUF 

Medlem:                              Ingrid Tønseth Myhr                 Toten 

Medlem:                              Lars Henrik Rytter Øberg     Lillehammer 

Vara:                                    Ingrid Elise Klosbøle                    Valdres 

Vara:                                    Martin Været                      Midtdalen  

Skole- og arbeidsutvalg 

Leder:                                  Martin Været                    Midtdalen    

Medlem:                              Ingrid Svastuen                  Gjøvik           

Medlem:                              Vetle Løkken                       Toten  

Medlem:                              Ragna Altman                     Valdres 

Miljøutvalg 

Leder:                               Sander Vestby                    Søndre Land 

Medlem:                              Henrik Karlsen                   Toten 

Medlem:                              Synne Voldum                    Toten 

Medlem:                              Synne Hoff                          Toten 

Internasjonalt utvalg 

Leder:                                  Eline Jonsson                              Toten 

Medlem:                              Vemund Viken                    Hadeland 

Medlem:                              Vårin Marie Eitrheim         Hadeland 

Medlem:                              Ida Søderberg                    Toten  

 Likestilling- og inkluderingsutvalg 

Leder:                                  John Martin Lindseth         Hadeland 

Medlem:                              Ole Kristian Kamben          Valdres 

Medlem:                              Ingrid Rukan                       Gjøvik 

Medlem:                              Hanne Mortensen Rustad    Hadeland  

Kontrollkomité 
Leder:                                  Magnus Håkonsen             Gjøvik 

Medlem:                               Ane Tveiten                           Lillehammer 

Medlem:                              Håkon Noren                                Dovre/Lesja  

Styret i Oppland Arbeiderparti 
Medlem:                              Ingrid Tønseth Myhr   Toten 

Vara:                                    Ingrid Elise Klosbøle   Valdres 

Vara:                                    Lars Henrik Rytter Øberg   Lillehammer   

AUF i Opplands medlem i fylkestingsgruppa 
Medlem:                              Ingrid Tønseth Myhr                    Toten 

Vara:                                    Ingrid Elise Klosbøle                    Valdres 

Vara:                                    Lars Henrik Rytter Øberg    Lillehammer  
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Kvinnenettverket i Oppland Arbeiderparti 

Medlem:                              Ingrid Elise Klosbøle                  Valdres 

Vara:                                    Ingrid Rukan                       Gjøvik  

Kommunalutvalget i Oppland Arbeiderparti 

Medlem:                              Martin Været                    Midtdalen 

Vara:                                    Ingrid Elise Klosbøle                  Valdres  

Organisasjons- og studieutvalget i Oppland Arbeiderparti 

Medlem:                              Lars Henrik Rytter Øberg   Lillehammer 

Vara:                                    Martin Været                       Midtdalen  

Valgkomiteen i Oppland Arbeiderparti 

Medlem:                              Ingrid Marie Vaag Endrerud  Gjøvik 

Vara:                                    Jan Halvor Vaag Endrerud  LIllehammer  

Samarbeidskomiteen i Oppland Arbeiderparti 

Medlem:                             Ingrid Tønseth Myhr                 Toten 

Vara:                                    Ingrid Elise Klosbøle                  Valdres   

Delegater til Årsmøte i Oppland Arbeiderparti 

Ingrid Elise Klosbøle                      Valdres 

Lars Henrik Rytter Øberg            Lillehammer 

Eline Jonsson                              Toten 

Martin Været                                 Midtdalen 

Kari Pettersen                               Hadeland 

John Martin Lindseth                   Hadeland                             

Ingrid Rukan                               Gjøvik 

Sander Vestby                            Søndre Land 

Hanne Mortensen Rustad            Hadeland 

Varaliste under streken: 

Ole Kristian Alabjeg Kamben       Valdres 

Ingrid Svastuen                             Gjøvik 

Vemund Viken                               Hadeland 

Ida Søderberg                               Toten 

Henrik Karlsen                           Toten 

Ingrid Opheim                               Valdres 

Velte Løkken                                  Toten 

Ina Pettersen Jevne                      Lillehammer 

Magnus Håkonsen                        Gjøvik 

Ragna Altman                             Valdres 

Anders Slaaen                               Toten 

Gloria Vitaly                                  Midtdalen 

Anders Slaaen                             Toten 
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Ane Tveiten                                   Lillehammer 

Jørgen Fritzvold Malones            Gjøvik 

Vårin Marie Eitrheim                 Hadeland     

Arvid Folke Jåmbert                     Gjøvik 

Gina Roen                                      Hadeland 

Petter Pettersen                            Hadeland 

Astrid Tønnessen Flåtåmo          Midtdalen 

Endre Fagervold                           Midtdalen 

Ingrid Marie Vaag Endrerud       Gjøvik 

Jan Halvor Vaag Endrerud           Gjøvik 

Delegater til Representantskap i Oppland Arbeiderparti: 

Lars Henrik Rytter Øberg            Lillehammer 

Ingrid Elise Klosbøle                      Valdres 

Martin Været                                 Midtdalen 

Eline Jonsson                                Toten 

John Martin Lindseth                   Hadeland 

Kari Pettersen                               Hadeland 

Sander Vestby                               Søndre Land  

Varaliste under streken: 

Ingrid Rukan                                 Gjøvik 

Ole Kristian Alabjeg Kamben       Valdres 

Hanne Mortensen Rustad            Hadeland 

Ingrid Svastuen                             Gjøvik 

Vemund Viken                               Hadeland 

Ida Søderberg                               Toten 

Henrik Karlsen                              Toten 

Ingrid Opheim                               Valdres 

Velte Løkken                                  Toten 

Ina Pettersen Jevne                      Lillehammer 

Magnus Håkonsen                        Gjøvik 

Ragna Altman                                Valdres 

Anders Slaaen                               Toten 

Gloria Vitaly                                  Midtdalen 

Anders Slaaen                               Toten 

Ane Tveiten                                   Lillehammer 

Jørgen Fritzvold Malones            Gjøvik 

Vårin Marie Eitrheim                    Hadeland     

Arvid Folke Jåmbert                     Gjøvik 

Gina Roen                                      Hadeland 

Petter Pettersen                            Hadeland 

Astrid Tønnessen Flåtåmo          Midtdalen 
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Endre Fagervold                           Midtdalen 

Ingrid Marie Vaag Endrerud       Gjøvik 

Jan Halvor Vaag Endrerud           Gjøvik 

 

Ansatte i perioden 

Paul André Lindseth og Eskil Volberg var ansatt i perioden og gjorde en god jobb 

Paul Andrè Lindseth satt fra årsmøte til mai, mens Eskil ble ansatt i juli. I tillegg var Martin 

Været ansatt som valgkampmedarbeider i perioden august og frem til valgdagen. 

 

Årsmøte 

Årsmøtet i 2017 ble arrangert på Folkets Hus i Hunndalen 28-29 Januar. På årsmøte var det 

34 delegater fra seks lokallag: Valdres, Hadeland, Toten, Gjøvik, Lillehammer, Midtdalen. I 

tillegg til selve årsmøtet ble det i år arrangert skolering på fredag hvor de tilreisende 

delegatene ble skolert i god møtekultur og taleteknikk. 

 

Representantskap 

Det ble avholdt to rep.skap i perioden. Her ble det valgt politiske uttalelser, vedtatt revisors 

beretning og suppleringsvalg.  

 

Fylkesstyret 

Det ble i perioden avholdt 8 fylkesstyremøter. I hovedsak har disse møtene blitt avholdt i 

kontorlokalene på Gjøvik, og AU anerkjenner behovet for å spre aktiviteten til neste år. Det 

ble arrangert fylkesstyretur i februar til Valdres.  

 

Det politiske arbeidet har vært variert. Våren 2017 var det kampanje om LoVeSe. Selv om 

AUF ikke fikk gjennomslag for fullt vern på årsmøtet til OAP, er fylkesstyret glad for at 

kampanjen bidro til større interesse rundt saken, også i innlandsfylket Oppland. 

Perioden fra vårkampanjen og frem til valgdagen ble brukt på nettopp det; valgkamp. 

Fylkesstyret brukte mye tid på planlegging av valgkampen, og er alt i alt fornøyd med 

innsatsen til AUF i Oppland. I fylkesstyrets evaluering av valgkampen kom det frem at 

fylkesstyret burde og kunne bidratt mer som en helhet, både i motivasjonsfasen, men og 

under selve valgkampen.  

 

I tillegg til vårkampanje og valgkamp har fylkesstyret i år fokusert på medlemspleie. Vi har 

hatt en god vervekampanje, selv om vi ikke nådde målet på 1000 medlemmer. Vi økte 

medlemstallet med 150 medlemmer, og også gjenbetalingsgraden var større enn før. Til 

neste år vil fylkesstyret anbefale det nye styret å senke målet for medlemstall, da vi gjennom 

høsten har opplevd at et mål på 1000 er både umotiverende og så og si uoppnåelig. 
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Lokallag 

AUF i Oppland har i perioden hatt 7 aktive lokallag; Midtdalen AUF, Lillehammer AUF, Gjøvik 

AUF, Toten AUF, Hadeland AUF, Land AUF og Valdres AUF. Dette innebærer at AUF i 

Oppland, som den største ungdomspolitiske organisasjonen i fylket, har lokallag over hele 

fylket. Medlemstallene for 2017 viser at det er enklere å organisere lokallag i de største 

stedene. Vi har i gjennom året hatt temamøter, skoleringer og aksjoner i alle lokallagene 

både gjennom fylkesinitiativ og lokallagsinitiativ. Gjennom valgkampen var de aktive 

lokallagene godt representerte med aktive medlemmer. I 2018 anbefaler fylkestyret at AUF i 

Oppland avholder lokallagsskolering med hovedfokus på å bygge lokallagene. Med store 

ressurser både gjennom medlemsmasse og økonomi har lokallagene en god grobunn for å 

vokse seg sterke, men til dette arbeidet må fylkesstyret bidra i større grad.  

 

Medlemstall 

AUF i Oppland hadde ved utgangen av 2017 768 medlemmer. Det er en medlemsvekst på 

148 medlemmer, noe som er bra. Vi startet tidlig og hadde en god organisering av 

verveinnspurten. Vi hadde i perioden oktober til desember 23 skolebesøk fordelt på alle 

videregående skoler i Oppland.  

 

Vi hadde et prøveprosjekt kalt “VervingFantasy” hvor alle som deltok på verving ble med i en 

liga. Dette prosjektet ble etter hvert landskjent og flere andre fylkesslag tok det til seg. 

Fylkesstyret vil anbefale det nye fylkesstyret å fortsette dette prosjektet. 

Vervemålet fra årsmøtet på 850 ble oppjustert til 1000 i september. Dette målet var vi aldri i 

nærheten av å nå. Fylkesstyret anbefaler derfor det nye styret å nedjustere tallet til noe mer 

realistisk.  

 

Medlemskontakt 
Vi har en egen Facebook-gruppe som brukes aktivt,, snapchat-konto og instagramkonto. 

Disse brukes jevnlig. I tillegg har vi hjemmeside som oppdateres, men dette kan bli bedre. 

Fylkesstyret foreslår at det nye styret sender ut infomailer til alle medlemmer en gang i 

halvåret. Dette vil kunne bidra til høyere aktivitetsnivå, og vil lettere inkludere nye 

medlemmer 

 

Økonomi 

AUF i Oppland har hatt et aktivt år. Med mye aktivitet brukes også mye penger, men 

økonomien til AUF i Oppland har vært styrt stødig gjennom hele året. Noen poster er dog 

overskredet, dette på grunn av at vi har hatt mer aktivitet enn planlagt. Balansen er likevel 

positiv og har jevnlig vært regnet på for å ikke gå over totalbudsjettet. Fylkesstyret mener 

det er en styrke at vi har hatt mer aktivitet, selv om dette har gjort at noen poster er 

overskredet. 
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Kurs og temakvelder 

I perioden ble det arrangert 1 ferskiskurs, 2 valgkampsamlinger og 17 temakvelder. 

Oppmøtet er jevnt over godt. Fylkesstyret anerkjenner behovet for å spre aktiviteten mer 

innad i fylket. Vi vil også anbefale det nye fylkesstyret å samarbeide mer med andre fylker. Vi 

har også begynt å ha jevnlige “kontorsdager” to ganger i måneden, noe som fungerer veldig 

bra.  

 

Politiske utvalg 

AUF i Opplands politiske utvalg har hatt stor fremdrift i forhold til tidligere år. Hvert utvalg 

har både hatt styremøter og temakvelder. I tillegg har utvalgene vært flinke i media, og 

levert uttalelser til årsmøte. Utvalgene vil bli videre fokusert på i året som kommer. 

 

Samarbeid med andre organisasjoner 

AUF i Oppland har gjennom året samarbeidet tett med flere forskjellige organisasjoner.  NU, 

Ungdom mot EU, Europeisk ungdom noen av de organisasjonene som vi har hatt jevnlig 

kontakt med gjennom året som vi har lagt bak oss. 

 

Med Natur og Ungdom gjennomførte vi en LoVeSe uke i forkant av årsmøtet til Oppland 

Arbeiderparti for å  gjøre ungdom bevisst på saken og skaffe underskrifter imot 

konsekvensutredning.  

 

I tillegg har vi hatt utrolig godt samarbeid med vårt vennefylke i SSU, som kom til oss under 

valgkampen og bidro stort til valgkampsaktivitet. Vi planlegger å følge opp kontakten og 

hjelpe dem under deres valgkamp.  

 

Media 

AUF i Oppland har vært synlige i media i år. Alikevel kom mange av oppslagene under 

valgkampen. Målet for neste år er å være mer synlig gjennom hele året, skrive flere 

leserbrev og fokusere mer på å bli en del av det lokale mediebildet.  

 

Fagligpolitisk samarbeid 

Det fagligpolitiske samarbeidet har blitt styrket i året som har gått. Vi har i løpet av året hatt 

flere møter med LO og opprettet ungdomssammarbeidsutvalg med LO ungdom Oppland. Vi 

har også bidratt under sommerpatruljen, og LO bidro under valgkampen. 

 

Politisk gjennomslag årsmøte 

På årsmøtet til Oppland Arbeiderparti fikk AUF i Oppland stort gjennomslag for veldig mye! 

Vi fikk blant annet gjennomslag for en mer rettferdig våpenpolitikk, mange viktige endringer 

innenfor skole, en mer rettferdig skattepolitikk og skatt på arv. I tillegg fikk vi igjennom mye 

bra på klima, for eksempel beskatning på klimagasser.   
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I tillegg møtte Ingrid Tønseth Myhr og Ingrid Elise Klosbøle Kolstad på landsmøte i 

Arbeiderpartiet. Her fikk AUF i Oppland også en del gjennomslag. 

 

Sommerleir 

På årets sommerleir var vi 42 påmeldte. Her hadde vi 4 dager med politiske debatter, 

skoleringer og en god oppladning til den intensive valgkampen. I tillegg oppfylte AUF i 

Oppland årsmøtet målet om å vinne fotballturneringen..  

 

Valgkamp 

Årets valg gikk dessverre ikke helt som vi hadde håpet. AUF i Oppland presterte likevel 

utrolig godt. Vi gjennomførte en vårkampanje der vi reiste på alle vidregående skoler i 

Oppland, og skaffet mange nye medlemmer. Vi gjennomførte mange skoleringer i forkant, 

noe som gjorde at vi var god rustet for en hektisk valgkamp.  Vi gjennomførte en AUF tour, 

hvor vi var innom alle kommunene iløpet av en uke og drev valgkampaktivitet. 

 

I skolevalgkampen stilte vi i alle debatter, og kjørte valgkampaktivitet hver kveld. I 

skolevalgkampen ble vi det største fylket og slo absolutt alle. Det er noe å være veldig stolte 

av. Vi hadde tre debattanter som byttet på skoledebattene : Jan Halvor Vaag Endrerud, Paul 

Andrè Lindseth og Ingrid Tønseth Myhr. I tillegg hadde vi utrolig mange dyktige og 

gjennomskolerte medlemmer som gjorde den viktigste jobben på valgtorgene. 

 

I den intensive valgkampen fikk vi besøk av SSU og gjennomførte en 100 timers kampanje 

med lite søvn og mye aktivitet. Der var vi ute på morgenaksjoner, postkasseaksjoner, 

husbesøk, nattaksjon og mediaaksjoner. Samlet sett delte vi ut omtrent 3000 flyers, 1000 

roser, 3000 dørhengere og hang opp 200 plakater.  
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Sanger 

Syng høyt kamerater 

 

Skal du plante et tre, 

må du velge et sted 

det slår rot og vil vokse i fred. 

For hvis stormene kommer fra havet en høst, 

tar de tak og kan bryte det ned. 

 

Refr.: 

:/:Syng høyt kamerater, 

og la meg få høre, 

at dere står sammen med meg”:/: 

 

Vi er trær i en skog 

som ble plantet av folk 

som visste hvor trær skulle stå. 

Vi er frukter av frø, 

og såddes av dem 

som forsto: Det er viktig å så! 

 

Refr.: 

Syng høyt… 

 

Hvis du tror du vil stå, 

om de andre blir felt, 

bør du frykte for stormer hver høst. 

Står vi sammen og vokser, 

vil stormene kun 

gi kronene sterkere røst. 
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Din tanke er fri 

 

Din tanke er fri, 

hvem tror du den finner. 

Den flykter forbi 

slik skyggen forsvinner. 

Den kan ikke brennes, 

av fiender kjennes. 

Og slik vil det alltid bli: 

Din tanke er fri! 

 

Jeg tenker hva jeg vil, 

mitt ønske bestemmer. 

I stillhet blir det til, 

i ukjente drømmer. 

Min tanke og lengsel 

vil bryte hvert stengsel. 

Og slik vil det alltid bli: 

Min tanke er fri! 

 

Og tvinges vi inn 

bak jernslåtte dører, 

da flykter den vind 

som tankene fører. 

Fordi våre tanker 

kan rive ned skranker. 

Og slik vil det alltid bli: 

Vår tanke er fri. 
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Ta hverandre i handa og hold 
 

1 Vi har gått under faner og flagg 

på en lang vei fra natt imot dag. 

Hån og spott har vi tålt, 

men når styrke blir målt 

var vi sterkest – vi kjempet i lag. 

2 Det har hendt våre rekker ble brudt 

av soldater med kuler og krutt. 

Men vår mannsterke hær 

med de brukne gevær 

sto som fjell, og de seiret til slutt. 

3 Mang en bauta vil stå uten navn 

- reist av tårer, av sult og av savn – 

over kvinner med mot 

som var stamme og rot 

for et mai - løv som vi fikk i favn. 

4 Det fins de som har snudd seg og gått; 

som tror frihet er no’ man har fått. 

De vil smi for seg selv, 

tror på evner og hell. 

Slike folk har vår framtid forrådt. 

5 Nei, nå gjelder det mere enn før! 

For hvis samholdet rakner og dør, 

venter fiender nok 

som vil splitte vår flokk. 

Og vår flamme blir aske og glør. 

6 Du skal synge, men aldri i moll! 

Du skal kjempe, men aldri med vold! 

Tusner støtter vår sak 

så vær stolt og stå rak! 

Ta hverandre i handa, og HOLD! 
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